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رهبر معظم انقلاب اسلامی: 
 اروپا به تحریم های آمریکا پایبند ماند باید 

از آنها قطع امید کرد
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ساپکورابرداشت

عظیمیان: افزایش کمی و کیفی محصول و رونق تولید 
دندان شکن ترین پاسخ به دشمنان

 رحمانی وزیر صنعت، معدن و تجارت: 
سیاست کلی دولت پیشگیری از خام فروشی است
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اقتصاد فرش ایران می تواند تامین کننده ارتزاق بیش از 20میلیون جمعیت 
ایران باشد. مراکز ذی ربط به فکر تحقق یک راهکار راهبردی بین المللی و 
تامین نظر مقام معظم رهبری در اجرای مصوبه و مفاد اقتصاد مقاومتی به 
صورت عملی باشند که بزرگترین وســیله و ممر افراد کم درآمد به ویژه 
کشاورزان و روستاییان است، چه تدبیر و اندیشه ای به کار می گیرند؟ بازار 
فرش ایران در اروپا و ممالک دیگر به جهت نداشــتن برنامه ریزی اصولی 
براساس آینده نگری رونق خود را از دست داده و امروز هم به دلیل اقتصادی 
و سیاسی قدرت مقابله و رقابت با رقبای فرصت طلب و در عین حال مقصد 
و زمان شــناس ندارد، چرا؟ زیرا عدم هماهنگی ارگان های مســئول و 
بی اطلاعی... دست اندرکاران این صنعت و مسئولین مربوطه از مشکلات و 
تنگناها کار را به جایی رســاند که بازار پرارزش و قابل توجه صادرات این 
صنعت دودستی به رقبای تازه به دوران رسیده تقدیم شود. پس از 40 سال 
که از انقلاب اسلامی می گذرد، به دلیل گرفتاری های متعدد و دست وپاگیر 
مســئولین مملکتی موضوع صنعت فرش و بازار جهانی و مساله رقابت 
مدت هاست به فراموشی سپرده شده است.  امروز باید این واقعیت تلخ را 
که در رتبه اول صادرات فرش به رتبه چندم تنزل یافته ایم، بپذیریم! رقیبان 
تازه کار و غیرحرفه ای ما کدامند؟ هندوســتان، چین، ژاپن، افغانستان، 
پاکستان، لهستان، آلبانی و... . کشــورهایی که تا سال های پیش خود 
واردکننده بودند، اما آنها کار کردند، برنامه ریزی کردند، سازمان های دقیق 
درست کردند، دست به دست هم دادند و با تبلیغات بسیار و وسیع خود 
بازار را از ما گرفتند. حتی در ابتدا فرش هایشــان را با نام دستباف ایران 

فروختند و در مقابل، ما کمترین حرکتی نکردیم.

اقدامات ویژه بانک مرکزی به منظور حمایت از 
واحدهای تولیدی و تسهیل تجارت در مناطق آزاد

عناوینخبرها سرمقاله

رهبر معظم انقلاب اسلامی سیاستهای 
کلی نظام قانون گذاری را ابلاغ کردند؛

سهقوهموظفنداقدامات
رازمانبندیوپیشرفتهارا
گزارشنمایند

روحانی :آمریکایی ها فضاسازی کرده بودند که آماده 
مذاکره اند و همه مشکلات بر سر لجبازی طرف ایرانی است اسرار جنگ  33 روزه سـردار 
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هفتهنامهاقتصادیایران

حضرتآیتاللهخامنهایرهبرمعظمانقلاباسلامیدرپیامیبهمناسبتهفتهدفاعمقدسوروزتجلیلازشهیدانوایثارگران،تأکیدکردند:نامشهید
وعنوانشهادتبرفرازکویهاوبرزنهاافتخاروموهبتیبرایکشوراستکهبایدادامهیابد.متناینپیامکههمزمانبامراسمغبارروبی،عطرافشانیو
گلبارانمزارشهیداندرسراسرکشورازســویحجتالاسلاموالمسلمینشهیدیمحلاتینمایندهولیفقیهدربنیادشهیدوامورایثارگراندرگلزار

شهدایبهشتزهرایتهرانقرائتشد،بهاینشرحاست:
بسمهتعالی

یادونامشهیدانمایهیسربلندیملتونشانهیراهبهسویپیروزیاست.فداکاریشجاعانهیآناناستکهعظمتملتهاوعمقمبانیفرهنگی
وتمدنیآنانرابهاثباتمیرساند.همهوظیفهداریمنامهاینورانیشهیدانراتکریمکنیموعظمتجایگاهآنانرادریادهاماندگارسازیم.افتخاری
استبرایکویهاوبرزنهاکهنامشهیدوعنوانشهادتبرفرازآنهابدرخشد.اینموهبتهماکنوندرسراسرکشوروجودداردوبایدادامهیابد.
سیّدعلیخامنهای سلامخداواولیائشبرشهیدانعزیز.
۳مهر۱۳۹۸

رهبرانقلاباسلامیدرپیامیبه
مناسبتهفتهدفاعمقدسوروز
تجلیلازشهیدانوایثارگران:

نامشهیدبرفراز
کویهاوبرزنها
موهبتیاستکه
بایدادامهیابد

دکتر سعید نمکی
 وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی

با نهایت تأسف و تأثر ضایعه د                    رگذشت والده  
گرامیتان را به جنابعالی و خانواد                    ه محترم 

تسلیت عرض نمود                    ه، از د                    رگاه خد                    اوند                     متعال 
برای آن  عزیز  علو د                    رجات و برای 

بازماند                    گان، صبر و شکیبایی 
آرزومند                    یم. 

مهد                    ی میرحید                    ری
مدیر و سردبیر هفته نامه اعتبار

                                                             

رونماییاز۶دارویداخلیباصرفهجویی۱۰میلیونیورویی
محمدرضا شانه ساز رئیس ســازمان غذا و دارو با 
اشــاره بــه رونمایی از شــش داروی تولیــد داخلی و 
صرفه جویی ۱۰ میلیون یورویی این دارو ها برای کشور 
گفت: در حال حاضر قیمت گذاری مواد اولیه دارویی تولید 

داخل در دستور کار قرار دارد. 
محمدرضا شانه ســاز در مراسم رونمایی از شش 
داروی جدید تولید داخلی گفت: تحریم هایی که علیه 
کشورمان انجام شده، تلاش ها و انگیزه صنعت کاران و 
دست اندرکاران حوزه دارو را بیشتر کرده است. اتفاقات 
خوبی که رخ داد، نشان می دهد که در ورود مولکول ها 
و محصولات جدید و باکیفیت می توانیم گام برداریم. در 
عین حــال خطوط تولیدی مان در برخی شــرکت ها 
نه تن ها چیزی از کمپانی هــای دنیا کم ندارد بلکه ما 
شاهدیم که واقعاً شرایط GMP این شرکت ها حتی از 
کمپانی های اروپایی هم بهتر می شود و قابل دفاع است. 
این ادعا نیست بلکه کسانی که دیده اند می توانند این 

موضوع را تأیید کنند.
وی با بیان اینکه تحریم ها منجر به افزایش انگیزه 
میان مردم، نخبگان و صنعتگران ما شــده است، افزود: 
مطمئنم که ما در منطقه خلیج فارس و شمال آفریقا یک 

مرجعیت علمی در حوزه داروســازی پیدا می کنیم و در 
سال های آینده شــاهد افزایش معنی دار صادرات دارو 

خواهیم بود.
شانه ســاز افزود: تولید این دارو ها می تواند بالای 
۱۰میلیون یورو صرفه جویی ارزی برای کشور به همراه 
داشته باشد. وی درباره میزان حمایت سازمان غذا و دارو 
از مواد اولیه تولید داخلی گفت: سیاست ما این است که 
در حوزه تأمین دچار مشکل نشویم، اما به هر حال از ماده 
اولیه هم حمایت می کنیم؛ به این شرط که از بعد کمی و 
کیفی لطمه ای به مصرف کننده وارد نشــود. وی درباره 
وضعیت قیمت گذاری مواد اولیه دارویی تولید داخل هم 
گفت: قیمت گذاری مواد اولیه تولید داخل در دســتور 
کارمان قرار دارد. چند ســالی بود که قیمت گذاری ماده 
اولیه انجام نمی شد که در حال حاضر در دستور کار است.
سیدامیر رضویان، مدیرعامل شرکت داروسازی که 
شــش دارو در حوزه هــای ام اس، دیابت، ســرطان و 
بیماری های قلبی و عروقی شرکتش رونمایی شد، گفت: 
قیمت این دارو ها در برخی موارد یک پنجم قیمت داروی 
خارجی است. گفتنی است نام شش داروی رونمایی شده 
از این قرار اســت: جیوماید، نورابکــس، نئوراپا، لوتیوا، 
گلورنتا، الاکوئیت. برخی از این دارو ها وارد بازار شــده و 

برخی هم طی دو ماه آینده به بازار عرضه می شود.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رئیس و نمایندگان مجلس خبرگان رهبری:

 اروپا به تحریم های آمریکا پایبند ماند باید 
از آنها قطع امید کرد

رهبرمعظمانقلاباسلامیسیاستهایکلینظامقانونگذاریراابلاغکردند

سهقوهموظفنداقداماترازمانبندیو
پیشرفتهاراگزارشنمایند

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی در اجرای 
بند یک اصل ۱۱۰ قانون اساســی، سیاســت های کلی نظام 
قانون گذاری را ابلاغ و با توجه به اهمیت موضوع در حاشیه آن 
مرقوم کردند: »سیاســتها به قوای سه گانه ابلاغ شود. سه قوه 

موظفند اقدامات را زمانبندی و پیشرفتها را گزارش نمایند«.
متن سیاســتهای کلی نظام قانون گذاری مصوّب مقام معظم 
رهبری که پس از مشــورت با مجمع تشخیص مصلحت نظام 

تنظیم شده است، به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

سیاست های کلی نظام قانون گذاری
۱- توجه به موازین شرع به عنوان اصلی ترین منشاء قانون گذاری 

در تنظیم و تصویب طرح ها و لوایح قانونی.
۲- ارزیابی و پالایش قوانین و مقررات موجود کشــور از حیث 
مغایرت با موازین شرعی و قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران 

و ایجاد سازوکار لازم برای تضمین اصل چهارم قانون اساسی.
٣- تعیین سازوکار مناسب برای عدم مغایرت مقررات با قانون 

اساسی.
۴- نظارت بر عدم مغایرت یا انطباق قوانین با سیاست های کلی 
نظام با همکاری شورای نگهبان و مجمع تشخیص مصلحت نظام 
و تصویب قوانین لازم برای تحقق هریک از سیاســت های کلی 

نظام.
۵- تعیین حــدود اختیارات و صلاحیت مراجع وضع قوانین و 
مقررات با ارائه تعریف روشن و مشخص از »قانون«، »آیین نامه، 
تصویب نامه و بخشنامه موضوع اصل ۱٣۸«، »قانون آزمایشی و 
اساســنامه موضوع اصل ۸۵«، »برنامه و خط مشــی دولت و 
تصمیمات موضوع اصــل ۱٣۴«، »آراء وحدت رویه و ضوابط 
موضوع اصل ۱۶۱« و ســایر مقررات و همچنین طبقه بندی و 
تعیین هرم سیاست ها، قوانین و مقررات کشور بر اساس نص یا 
تفسیر اصول قانون اساسی حسب مورد، از طریق مجلس شورای 

اسلامی.
۶- تعیین حدود اختیارات مجلــس در اصلاح لوایح با رعایت 

اهداف لایحه.
۷- تعیین محدوده اختیار مجلس در تصویب ســاختار و مفاد 
بودجه سالانه کل کشور )پیش بینی درآمدها، هدف گذاری ها، 
موارد هزینه و...( با تصویب قانون لازم و اصلاح آیین نامه داخلی 

مجلس.
۸- تعیین وظایف دولت و مجلس در مورد تعداد وزرا و وظایف 
و اختیارات آنان، وظایف قانونی رئیس جمهور موضوع اصل ۶۰ 
و ۱۲۴ قانون اساســی و هر گونه ادغام، الحــاق، انتزاع و ایجاد 

سازمان های اداری، از طریق تصویب قانون.
۹-رعایت اصول قانون گذاری و قانون نویسی و تعیین سازوکار 

برای انطباق لوایح و طرح های قانونی با تأکید بر:
- قابل اجرا بودن قانون و قابل سنجش بودن اجرای آن.

- معطوف بودن به نیازهای واقعی.
- شفافیت و عدم ابهام.

- استحکام در ادبیات و اصطلاحات حقوقی.
- بیان شناسه تخصصی هر یک از لوایح و طرح های قانونی و علت 

پیشنهاد آن.
- ابتناء بر نظرات کارشناسی و ارزیابی تأثیر اجرای قانون.

- ثبات، نگاه بلندمدت و ملی.
- انســجام قوانین و عدم تغییر یا اصلاح ضمنی آنها بدون ذکر 

شناسه تخصصی.
- جلب مشارکت حداکثری مردم، ذی نفعان و نهادهای قانونی 

مردم نهاد تخصصی و صنفی در فرآیند قانون گذاری.
- عدالــت محوری در قوانین و اجتناب از تبعیض ناروا، عمومی 
بودن قانون و شــمول و جامعیــت آن و حتی الامکان پرهیز از 

استثناهای قانونی.
۱۰- تعیین عناوین قوانین جامع، تبویب، تنقیح و تعیین شناسه 

قوانین موجود کشور در طول برنامه ششم توسعه.
۱۱- تعیین ســاز و کاری از سوی مجلس شورای اسلامی برای 
تشــخیص قابلیت طرح در مجلس )موضــوع اصل ۷۵ قانون 

اساسی( قبل از طرح و اعلام وصول.
۱۲- ضابطه مندسازی و تعیین نصاب بالا برای ارجاع به مجمع 
تشخیص مصلحت نظام در موارد تعارض مصوبه مجلس با نظر 

شورای نگهبان.
۱٣- بازنگــری در مصوباتی که بر اســاس مصلحت در مجمع 
تشخیص مصلحت نظام تصویب شده است از حیث تعیین دوره 

اعتبار مصلحت.
۱۴- رعایت صلاحیت ذاتی قوای سه گانه در قوانین مربوط به 
تشــکیل نهادهایی از قبیل شوراهای عالی؛ بازنگری در قوانین 
موجود این نهادها؛ پیش بینی ساز و کار کارآمد قانونی لازم برای 

تضمین عدم مغایرت مصوبات آنها با قوانین عادی.
۱۵- تعیین اولویت های قانون گذاری با محوریت: گره گشایی از 
امور اجرایی کشــور، اصول اجرانشــده قانون اساســی، سند 
چشــم انداز، سیاست های کلی نظام، برنامه پنج ساله توسعه و 

مطالبات رهبری.
۱۶- رعایت تدابیر فرماندهی کل نیروهای مسلح در قانون گذاری 

برای نیروهای مسلح.
۱۷- ترویج و نهادینه سازی فرهنگ رعایت، تمکین و احترام به 

قانون و تبدیل آن به یک مطالبه عمومی.

رییس جمهوری اســلامی ایران پس از شرکت و سخنرانی در هفتاد و 
چهارمین اجلاس سران مجمع عمومی سازمان ملل متحد، روز جمعه به 
تهران بازگشــت. حجت الاسلام و المســلمین دکتر حسن روحانی در 
فرودگاه مهرآبّاد با اشاره به حضور گسترده هیاتهای عالیرتبه کشورها در 
اجلاس امســال مجمع عمومی ســازمان ملل گفت: امسال وقتی وارد 
نیویورک شدیم احساس کردیم دو فضای منفی چه در میان دیپلمات ها 
و بیشتر در میان رسانه ها نسبت به ایران بوجود آورده اند. دکتر روحانی 
افــزود: اولین فضای منفی بر محور این شــایعه و اتهام بود که حوادث 
آرامکوی عربســتان، از توان یمنی ها و ارتش یمن خارج بوده  است و در 
واقع در سازمان ملل و رسانه ها یک شبهه افکنی را شروع کرده بودند که 
این حادثه از کجا رخ داده و دنبال این بودند که افکار عمومی و همچنین 
سیاسیون را دور این محور اتهامی جمع کنند. رئیس جمهور اظهارداشت:  
به نظر من در این زمینه هیأت ایرانی بیان روشن و کافی داشت. حتی از 
برخی از سران اروپا که بیانیه ای داده بودند و به نحوی گفته بودند ایران 
هم نوعی مســئولیت دارد ، پرسیدم که به چه دلیل و چه مدرکی این را 
می گویید. دکتر روحانی با بیان اینکه “به آنان صراحتا و محکم گفتم این 
مدرک را نیاز دارم و حتما برای من بفرستید”، گفت:  آنان پاسخ دادند با 
بررسی هایی که کارشناسان ما کرده اند گفته اند که توانمندی یمنی ها و 
به تعبیر آنهــا حوثی ها  کمتر از این عملیات اســت. گفتم حالا فرض 
می گیریم کمتر است پس چه کســی این کار را کرده است؟ گفتند ما 

نمی دانیم اما جهتش، جهت شمال و غرب بوده است!
رئیس جمهور افزود: به آنان گفتم آیا  این منطق و اســتدلال شد؟ اولاً  
اطلاعات  شما نسبت به یمن و حوثی ها چقدر است. اطلاعات شما نسبت 
به دشمنان یمن زیاد است چون اسلحه آنها را شما می دهید اما از اینکه 
یمنی ها و حوثی ها چقدر توانمند هستند،  خبر و اطلاع ندارید. ثانیاً شما 
وقتی اتهامی را متوجه جایی می کنید آیا معنایش را می فهمید؛  معنای 
آن ، آشــوب و شعله ور شدن فتنه و آتش در منطقه است. دکتر روحانی 
گفت: آنها پاسخی نداشتند و گفتم در تهران منتظرم شما مدارک تان را 
برای ما بفرســتید. این موضوع را هم در نطق سازمان ملل ، در مذاکرات 
دوجانبه ، دو جلســه مهمی که با فرهیختگان و اندیشمندان آمریکا  و 
مدیران مسوول رسانه های آن کشور داشتم  و همچنین در دو مصاحبه 
اختصاصی و یک مصاحبه جمعی، باز کرده و مفصل توضیح دادم. دکتر 
روحانی با اشاره به اهمیت دیدارها و مصاحبه های انجام شده در نیویورک، 
تصریح کرد: توطئه ای که توسط آمریکا و عربستان و برخی از کشورهای 
دیگر طراحی شده بود، بعد از توضیحاتی که داده شد، بسیار کم رنگ شده 
است. ضمن اینکه برخی از مقامات کشورهای مهم از جمله روسیه وترکیه 
نیز به صراحت اعلام کردند که این اتهام نســبت به ایران اتهام نادرستی 
است. رییس جمهور خاطرنشان کرد: در خصوص این موضوع، ضرورت 
داشت که افکار عمومی و مجامع بین المللی آن را بدانند ضمن اینکه آنرا 
برای دبیر کل سازمان ملل هم به تفصیل توضیح دادم. دکتر روحانی در 
ادامه با اشــاره به اینکه چنین مطرح شده بود که همه مشکلات بر سر 
لجبازی طرف ایرانی اســت و آمریکا آماده مذاکره است و نسبت به آن 
اصرار هم دارد،گفت: آمریکایی ها تقریباً به همه سران اروپایی و غیراروپایی 
پیغام داده بودند که ما آماده مذاکره ایم. درخواست آمریکا  قبلًا این بود که 
مذاکره دوجانبه باشد یعنی دو رئیس جمهور با هم مذاکره کنند و بارها 
این موضوع را رد کرده بودیم. گفته بودیم اگر مذاکره هم باشــد در قالب 
۱+۵ خواهــد بود و آنها هم گفتند که می خواهند در قالب ۱+۵ مذاکره 

کنند.
رییس جمهور اضافه کرد: اتفاقاً ٣ نفر از آن ۱+۵ قبلی و ۱+۴ فعلی یعنی 
صدر اعظم آلمان ،نخســت وزیر انگلیس و رئیس جمهور فرانسه هم در 
نیویورک بودند و همگی اصرار داشتند که این جلسه برقرار شود و آمریکا 

هم می گوید که من تحریم را برمی دارم.
دکتر روحانی خاطرنشــان کرد: نکته دیگــری که محل بحث بود اینکه چه 
تحریمی برداشــته شــود و آنها به صراحت گفته بودند کــه کل تحریم را 
برمی داریم. منتها شکل این کار شکلی نبود که قابل قبول باشد، یعنی اینکه 
در فضای تحریم و در بقاء تحریم و فضای مسموم فشار حداکثری، حتی اگر 
در قالــب ۱+۵ بخواهیم با آمریکایی ها مذاکــره کنیم، هیچ کس نمی تواند 
پیش بینی کند که پایان و نتیجه این مذاکره چه خواهد بود.  دکتر روحانی با 
تاکید بر اینکه بهانه را از دست طرف مقابلی که می گفت آماده مذاکره است 
و ایران برای مذاکره حاضر نیست، گرفتیم ، اظهارداشت: به صراحت گفتیم 
که کاملًا آماده مذاکره ایم اما نه در فضای تحریم و فشار. شما یک فضای آزاد 
و عادلانه ایجاد کنید ما کاملا آماده ایم. حتی به سران اروپا که می گفتند چه 
وقت آماده جلسه ۱+۵ هستید، می گفتم حتی اگر یک ساعت دیگر شما این 
فضا مناسب را درست کنید و فضای مسموم و سم را بردارید، حاضرم در جلسه 
۱+۵ شرکت کنم. رییس جمهور خاطرنشان کرد: به نظر من ضروری بود که 
هم در مصاحبه و هم با سیاسیون به طور خیلی روشن و واضح توضیح دهیم 
که مانع مذاکره آمریکا است و آن کسی که نمی خواهد مسأله حل شود، آمریکا 
می باشد والا ایران بخاطر منطق و استدلالش هیچ وقت از مذاکره فرار نمی کند 
و ترسی از مذاکره ندارد. دکتر روحانی در ادامه با اشاره به اهمیت تبیین مسأله 
کاهش تعهدات ایران در برجام که کم و بیش در دیدارها و مصاحبه ها مطرح 
بود ،گفت: بعضی ها می گفتند ، گام ســومی کــه در زمینه کاهش تعهدات 
برجامی برداشتید ، بسیار مهم است . شما می خواهید سانتریفیوژهای مدرن 
را راه اندازی کنید و این به معنای آنست  که به سمت سلاح هسته ای حرکت 
می کنید. وی افزود: این موضوع را هم در مصاحبه و هم در ملاقات های دوجانبه  
توضیح دادیم که اگر کسی  بخواهد به سمت سلاح هسته ای حرکت کند لااقل 
نظارت را کم می کند و نظارت گسترده را محدود می کند اما ایران نظارت ها 
را کاهش نداده است و تعهدی که کاهش دادیم در فعالیت هسته ای مان است. 
اما همه فعالیت های هسته ای، زیر نظر آژانس بین المللی انرژی اتمی خواهد 
بود. رییس جمهور اضافه کرد: اینگونه مسایل، موضوعات مهمی بود که روی 
آن شبهه افکنی شده بود و لازم بود که توضیح داده شود. دکتر روحانی با اشاره 
به دیدارهای دوجانبه با ســران ۱۵ کشور در حاشیه مجمع عمومی  سازمان 
ملل اظهارداشت: در ملاقات  با کشورهای مختلف درباره  مسایل گوناگون بحث 
و تبادل نظر کردیم و در این دیدارها هیچ کس و هیچ مقامی نبود که خروج 
آمریکا از برجام و فشار و تحریم آمریکا را محکوم نکند. همه آنها بدون استثنا 
می گفتند این کار نادرست و غلط است و این موفقیت بسیار بزرگی برای ایران 
است. رییس جمهور با بیان اینکه یکی از اهداف  آمریکایی ها این است که ایران 
منزوی باشد. یعنی در ویزاها و فعالیت ها فشار بیاورند برای اینکه ایران کمتر 
ملاقات کند و کمتر حرف بزند، گفت: فکر می کنم امسال در نیویورک، محل 
اقامت هیأت ایرانی یکی از پر رفت و آمدترین و فعال ترین مرکز دیپلماســی 
شده بود. یعنی هتلی که محل اقامت ما بود، آنقدر رفت و آمد سیاسی بود که 
لحظه ای نبود که یک رئیس جمهور به آن وارد و خارج نشــود. گاهی در یک 
ترافیک، ناچار با چند مقام با هم دقایقی را صحبت می کردیم. دکتر روحانی 
افزود: به نظر من آمریکا در این جهت هم کاملًا ناموفق بود. جایگاه ایران کاملًا 
در این اجلاس و در این رفت و آمدها مشخص بود. رییس جمهور خاطرنشان 
کرد: تقریباً همه مقامات سطح بالای دنیا چه آنهایی که از آسیا و آفریقا و اروپا 
آمده بودند، درخواست ملاقات داشتند و گفتگو و بحث کردیم. به نظر من در 
فرصت زمانی و در توانی که ما داشــتیم توانستیم حرف و پیام و مظلومیت و 

درد و دل و حقانیت ملت ایران را برای جامعه جهانی توضیح دهیم.
دکتر روحانی تاکید کرد: امیدوارم این سفر مایه خیر و برکت باشد و در 
کل امروز و بعد از ســفر، تحریم های آمریکا را سست تر از هر زمان دیگر 

می دانم.

خبـــرخبـــر

حضرت آیــت الله خامنه ای رهبر معظم 
انقلاب اسلامی صبح امروز )پنج شنبه( در 
دیدار منتخبان ملت در مجلس خبرگان 
ضمن ارائه تحلیل جامع از شرایط کشور 
و گســترش شــعارها و اقتدار انقلابی و 
سیاسی نظام جمهوری اسلامی و امتداد 
آن در منطقــه، بهره گیری از درس های 
دوران دفــاع مقدس و تعمیــق آن را در 
جامعه بســیار ضروری و مهم خواندند و 
تأکید کردند: لازمه و اســاس اســتمرار 
پیشــرفت کشــور، »توکل بــر خدا«، 
»ایستادگی و مقاومت«، »امید به آینده«، 
»اعتماد به جوانان بویژه جوانان انقلابی«، 
»وحدت و انسجام آحاد مردم بخصوص 
در میان نیروهای انقــلاب«، »حمایت 
واقعی از تولید داخلی« و »قطع امید کامل 

از بیگانگان« است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای این دیدار 
با گرامیداشت هفته دفاع مقدس و با اشاره 
به درس های این دوران درخشان و لزوم 
گسترش و تعمیق این درسها در جامعه 
افزودند: توکل امام)ره( به خداوند متعال 
در زمان آغاز جنگ و در طول هشت سال 
دفاع مقدس، به رغم همه مشــکلات و 
کمبودهــا و فشــارها، یــک موضــوع 
شگفت آور بود که باید این توکل امروز نیز 

در همه عرصه ها وجود داشته باشد.
ایشان گفتند: برخی اوقات به دلیل برخی 
مشــکلات در جامعه، برخــی بزرگان و 
محترمین دچار دستپاچگی می شوند در 
حالی که باید به خدا توکل، و با تلاش آن 

مشکل را برطرف کرد.
رهبر انقلاب اســلامی با اشاره به الطاف 
الهی در چهل سال گذشته و عبور نظام 
اسلامی از گردنه های سخت خاطرنشان 
کردنــد: عزت و اقتــدار و اعتبار مادی و 
معنوی کشور در دنیا و خیل عظیم جوانان 
انقلابــی آماده بــه کار و پیشــرفتها و 
جهش های کشــور غیرقابل مقایسه با 
ابتدای پیروزی انقلاب اســلامی است و 
همه ایــن موفقیت ها، مرهــون لطف و 
عنایت الهی است، بنابراین توکل به خدا 

هیچگاه نباید فراموش شود.
حضرت آیت الله خامنه ای »امید به آینده 
و اعتماد به جوانان« را از دیگر درس های 
دوران دفاع مقدس برشمردند و گفتند: 
باید جوانان را وارد میدان کرد و از نیروی 
آنان غفلت نکرد، البته به کارگیری جوانان 
به معنــای از صحنه خارج شــدن افراد 
غیرجوان نیست زیرا هر فردی به تناسب 

تجربه و عملکرد خود جایگاهی دارد.
رهبر انقلاب اســلامی با تأکید بر اینکه 
غفلت از نیروی جوان اشــتباه اســت و 
نیروهای جــوان باید به کمک نیروهای 
غیرجــوان بیاینــد، گفتنــد: یکــی از 
شــاخص های مهم دوران دفاع مقدس، 
حضور جوانان در مناصب فرماندهی و در 
بدنه عظیم بسیج و ســپاه و ارتش بود و 
امروز نیز باید این فرصت را مغتنم شمرد 
و از جوانــان در رده های مدیریتی بالا و 

بویژه میانی استفاده کرد.
حضرت آیــت الله خامنه ای »عزم و اراده 
ملی« را درس دیگر دفاع مقدس دانستند 
و تأکید کردند: دشــمن تلاش زیادی را 
برای سســت کردن عزم و اراده مردم و 
ناامید کردن آنان به کار بسته است که باید 
در مقابل، عزم و اراده ملی تقویت شود و 
این مهم نیز، با دستور امکان پذیر نیست 
بلکه با استدلال های صحیح و با حضور به 
موقع صاحبان فکر در میان مردم محقق 

می شود.
ایشان با تأکید بر اینکه اساس همه امور 
کشــور و لازمه موفقیت در عرصه های 
مختلف »ایســتادگی و مقاومت« است، 
افزودند: برخی امور نیازمند ایســتادگی 
طولانی مدت اســت، بنابرایــن نباید از 
گســتردگی جبهه دشمنان و قلدری ها 

ترســید بلکه باید هماننــد دوران دفاع 
مقدس، با مقاومت و ایستادگی، ثابت کرد 

که »ما می توانیم«.
رهبر انقلاب اســلامی با اشاره به تلاش 
دشمن برای تأثیرگذاری بر فهم و ادراک 
تصمیم سازان، تصمیم گیران و آحاد مردم 
و  »نمی توانیــد«  القــای  به منظــور 
»نمی شــود« گفتند: برخــلاف تلاش 
دشمن برای منحرف کردن فهم و ادِراک 
مردم و مسئولان از واقعیت های کشور و 
تعریــف منافع و مصالح ملی براســاس 
اهداف خود، ظرفیتها و توانایی های کشور 
بــه گونه ای اســت که همــه گره های 
اقتصادی و مشکلات معیشتی با تدبیر و 
با پیگیری و مشــورت درست، قابل حل 

شدن هستند.
حضرت آیت الله خامنه ای به سخنان اخیر 
رئیس جمهور امریکا مبنی بر اینکه اگر 
ایران خواســته های امریکا را انجام دهد 
وضع مردم بهتر خواهد شد، اشاره کردند 
و افزودند: مقامات و رسانه های امریکایی 
و اروپایی به صورت مستمر با تکرار چنین 
مطالبی در تلاش برای القای این موضوع 
هستند که »شما نمی توانید« اما مردم 
ایران به ایــن تبلیغات و القائات توجهی 

نمی کنند.
ایشــان گفتند: یکی از نکات دیگری که 
تلاش می شــود اذهان و ادِراک مردم و 
مسئولان را از آن منحرف کنند، موضوع 
پایبندی به شعارهای انقلاب است و اخیراً 
نیز برخی مقامات اروپایی گفته بودند که 
ایران باید دســت از شــعارهای انقلابی 

بردارد.
رهبر انقلاب اســلامی علت بیان و القاء 
چنین مطالبی را ترس و واهمه امریکا و 
اروپایی ها از شعارهای انقلاب و راه سومی 
که انقلاب اســلامی بوجود آورده است، 
دانســتند و تأکید کردند: علاج مسائل و 
مشکلات کشور پافشاری بر شعارها و راه 

انقلابی است.
حضــرت آیت الله خامنه ای با اشــاره به 
جنگ احزاب و آیات مربوط به این جنگ، 
صف آرایی دشــمنان و شیاطین اعم از 
امریکا و اروپای خبیث را نشانه حقانیت و 
قدرت نظام جمهوری اسلامی دانستند و 
گفتند: کشور علاوه بر حرکت رو به جلو، 
در مواردی جهش نیز داشــته اســت و 
دشــمن از این موضوع ناراحت و نگران 
است و علت اصلی تحریم ها هم جلوگیری 
از این جهش ها است اما به لطف خداوند 
در آینده نه چنــدان دور، در زمینه های 

مختلف شاهد جهش هایی خواهیم بود.
ایشان در ادامه سخنان خود مطالبی را در 

خصوص اروپا بیان کردند.
رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه راه 

تعامل و مذاکره با هیچ کشوری به غیر از 
امریکا و رژیم صهیونیستی بسته نیست، 
افزودنــد: امــا به هیــچ وجــه نباید به 
کشــورهایی که پرچم دشمنی با نظام 
اسلامی را در دست گرفته اند و در رأس 
آنهــا امریکا و این چند کشــور اروپایی، 
اعتماد شود زیرا آنها صریحاً با ملت ایران 

دشمنی می کنند.
حضرت آیت الله خامنــه ای با تأکید بر 
اینکه انگیزه های دشــمنی اروپایی ها با 
جمهوری اســلامی تفــاوت اصولی با 
دشمنی امریکا ندارد، گفتند: اروپایی ها 
در ظاهر به عنوان میانجی وارد می شوند 
و حرف های طولانی هم می زنند اما همه 

آنها پوچ است.
ایشان با اشاره به عملکرد اروپایی ها بعد از 
توافق هسته ای و عمل نکردن به وعده ها 
و همچنیــن نحوه عملکــرد اروپا بعد از 
خروج امریــکا از برجام و اعمال ظالمانه 
تحریم های ثانویه افزودند: اروپایی ها به 
رغم وعده های خود، عملًا به تحریم های 
امریکا پایبند ماندند و هیچ اقدامی انجام 
ندادند و از این پس هم بعید است کاری 
بــرای جمهوری اســلامی انجام دهند، 
بنابراین باید بکلی از اروپایی ها قطع امید 

کرد.
رهبر انقلاب اسلامی خاطرنشان کردند: 
رفت و آمد و بستن قرارداد اشکالی ندارد 
اما مطلقاً نباید به آنها امید داشت و اعتماد 

کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به عمل 
نکردن اروپایی ها به تعهدات یازدگانه خود 
افزودند: همان افرادی که مذاکره کردند، 
اکنون می گویند اروپاییها به هیچیک از 
تعهــدات خود عمــل نکرده انــد و این 
موضوع، قوی ترین دلیل بر این است که 
در هیچ مسئله ای نباید به آنها اعتماد کرد.

ایشــان جریان امــور را به رغم همه این 
دشــمنی ها، به نفع جمهوری اسلامی 
ارزیابی کردند و گفتند: امروز نظام اسلامی 
نه تنها قوی تر از چهل ســال پیش است 
بلکه از ده ســال پیش نیز قوی تر شده و 
اقتدار انقلابی و سیاســی آن در منطقه 
گسترش یافته و ریشه های انقلاب عمیق 

تر شده است.
رهبــر انقــلاب اســلامی با اشــاره به 
پیشرفتهای نظام اسلامی در عرصه های 
گوناگون خاطرنشان کردند: البته وظایف 
سنگینی بر عهده همه است زیرا مشکلات 
مختلفــی در عرصــه هــای فرهنگی و 
اقتصادی وجود دارد و دشمن نیز به شدت 
در زمینــه نفوذ و اقدامات فرهنگی فعال 
است، اما اگر مسئولان ملاک کار خود را 
عدم اعتماد به دشمن قرار دهند، قطعاً می 
توان در مقابل توطئه ها ایســتاد و آنها را 

خنثی کرد.
حضرت آیت الله خامنــه ای در ادامه به 
ارزیابی وضعیت اجتماعی، سیاســی و 
اقتصادی امریکا و اروپا پرداختند و گفتند: 
امریکا که دشــمن اصلی ما است، امروز 
منفورترین دولت در دنیا است و اروپایی 
ها نیز خودشان در حال اعتراف به ضعف 

ها و افول قدرتشان هستند.
ایشان با اشــاره به سخنان یکی از سران 
اروپا در مجمع عمومی سازمان ملل متحد 
افزودند: این مقــام اروپایی صراحتاً و با 
استدلال به افول تمدن غرب اذعان کرد، 
البته در همین شــرایط ضعف نیز خوی 

استکباری خود را فراموش نمی کنند.
رهبر انقلاب اســلامی به آمارهای مراکز 
بین المللــی درخصــوص بدهی های 
کشورهای معروف اروپایی اشاره کردند و 
گفتند: مشکلات اقتصادی این کشورها 
جدی اســت و گرفتاریهای سیاســی 
انگلیس و فرانســه نیز در مقابل چشــم 
همگان است، بنابراین باید از این موقعیت 

استفاده کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای در جمع بندی 
ســخنان خود، چند وظیفه مهم را برای 
تداوم راه پــر افتخار انقــلاب و غلبه بر 

دشمنی ها مورد تأکید قرار دادند.
»اعتماد و اطمینان به وعده الهی« اولین 
نکته ای بود که رهبر انقلاب اسلامی به آن 
اشاره کردند و گفتند: هدف ما تحقق دین 
خدا و پیاده شدن شریعت الهی در جامعه 
است، بنابراین خداوند طبق وعده خود ما 
را یاری خواهد کرد، همچنانکه تا کنون 
نیز به این وعده عمل کرده و با وجود انبوه 
مشکلات، جمهوری اسلامی در قله عزت 
قرار دارد و مایه افتخــار و مباهات برای 

اسلام است.
ایشان همگان بویژه مسئولان و مدیران را 
به »تقوا، صداقت و کار جهادی« توصیه 
کردند و با اشاره به وظیفه مهم دیگر یعنی 
»مبارزه جدی با فساد« افزودند: البته در 
مبارزه با فساد، پیشگیری مقدم بر درمان 
است، یعنی باید زمینه های فساد را از بین 
برد، ضمن آنکه مبارزه با فساد مخصوص 
قوه قضائیه نیست و همه قوای کشور باید 
در این خصوص احساس مسئولیت کنند.

حضرت آیــت الله خامنــه ای برخی از 
واگذاری  هــا را نمونه هایــی از کارهای 
نسنجیده یا فسادآلود دانستند و گفتند: 
در حالی که از یک طرف عده ای از جوانان 
در تلاش پرانگیزه بــرای رونق تولید در 
کشــورند، در طــرف دیگــر برخــی 
خرابکاری های ناشی از فساد تولید را نابود 
می کند که نباید اجــازه داد این موارد و 
مشکلاتی همچون قضایای کارخانه ها در 

اراک و خوزستان شکل بگیرد.

رهبر انقلاب اسلامی، »کمک به تولید« را 
وظیفه مسئولان و کلید حل مسائل کشور 
دانستند و افزودند: اگر تولید رونق بگیرد، 
بسیاری از مشکلات کشور از جمله سقوط 
ارزش پول ملی، تورم و قدرت خرید مردم 
حل خواهد شد، البته باید جلوی واردات 

بی رویه نیز گرفته شود.
»تقویــت نیروهای وفــادار به انقلاب« 
توصیه دیگر حضرت آیت الله خامنه ای 

بود.
ایشان نگاه نظام اسلامی به حقوق عمومی 
آحاد مردم فارغ از مذهب و طایفه آنان را 
یکسان خواندند و گفتند: فارغ از اینکه یک 
فرد مسلمان است یا غیرمسلمان، و یا به 
نظام اسلامی وفادار است یا نیست، حقوق 
عمومی آن باید محفوظ باشد، مثلًا نباید 
در کشور ناامنی وجود داشته باشد، و باید 
آزادی و نــگاه عادلانه بــرای همه مردم 

یکسان باشد.
رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه در 
کنار ایــن موضوع، »حمایت از نیروهای 
وفــادار به انقلاب و معتقد به اســتقلال 
کشــور« ضــروری اســت و نبایــد با 
برچسبهایی همچون تند و افراطی این 
نیروهای پر انگیزه را از میدان خارج کرد، 
افزودند: نیروهای مؤمــن و انقلابی که 
مجموعــه عظیمــی از مــردم را در 
برمی گیرنــد، باید در همه جا و در مقابل 
تعرض ها حمایت شــوند و امکان حضور 
آنها در مراکز حساس فراهم شود، چرا که 
آنها همان کسانی هستند که در قضیه ۹ 
دی ۸۸ و یــا در قضایای ســال ۹۶ با آن 
حرکــت عظیــم وارد میدان شــدند و 

دشمنان را ناکام گذاشتند.
حضرت آیت الله خامنه ای توصیه مکرر 
خود به مسئولان در خصوص استفاده از 
نیروهای انقلابی را یادآور شدند و گفتند: 
بنده به رؤســای جمهــور در چند دوره 
گفته ام که بــرای پیشــرفت کارتان از 
نیروهای وفادار به انقلاب استفاده کنید، 
زیرا آنها هستند که در هنگام خطر برای 

کمک به نظام، به صحنه می آیند.
ایشان اتحاد مردم با یکدیگر را مورد تأکید 
قرار دادنــد و افزودند: اتحــاد نیروهای 
انقلاب نیز بســیار مهم است و اختلاف 
سلایق افراد با یکدیگر نباید به مخالفت و 

معارضه منجر شود.
رهبر انقلاب اسلامی در پایان با انتقاد از 
برخی افراد که در ســخنان خود و یا در 
فضای مجازی مردم را مأیوس می کنند، 
گفتنــد: پرهیز از ناامید کــردن مردم از 
مهمترین کارها اســت، چــون اگر امید 
نباشــد هیچ کار بزرگی انجام نمی شود، 
البته امید به آینده یک امید کاذب نیست، 
بلکــه آینــده کشــور واقعاً روشــن و 

امیدوارکننده است.
پیش از ســخنان رهبر انقلاب اسلامی، 
آیــت الله جنتی رئیس مجلس خبرگان 
گزارشــی از فعالیتهــای کارگروههای 
هیئت های اندیشه ورز این مجلس بیان 

کرد.
همچنین آیت الله موحدی کرمانی نایب 
رئیس مجلــس خبرگان گزارشــی از 
مهمترین نــکات و دغدغه های اعضای 
خبرگان که در نطقهای اجلاس بیان شده 
بود، ارائه کرد و گفت: نمایندگان مجلس 
»امیدآفرینــی«،  بــر  خبــرگان 
»استکبارستیزی و نفی هرگونه مذاکره با 
آمریکا«، »هدایت نقدینگی انباشته در 
کشور به سمت تولید«، »حمایت از قوه 
قضائیه در مبارزه با فساد«، »اجرای کامل 
قوانین مربــوط به حجــاب و عفاف«، 
»اصلاح اشــکالات ســاختاری در نظام 
مالیاتی، نظام بانکی و خصوصی سازی« و 
»دقت شورای نگهبان در احراز صلاحیت 
نامزدهــای انتخابات مجلــس« تأکید 

کردند.

رئیسجمهوردربازگشتازنیویورکودرفرودگاهمهرآباد:
آمریکاییهافضاسازیکردهبودندکهآمادهمذاکره
اندوهمهمشکلاتبرسرلجبازیطرفایرانیاست
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درخواستمدیرعاملایرانخودرودیزلازمسئولان:

زیرساختلازمبراياستفادهازفیلتر
سعید مدنی کارشناس ارشد صنعت جذبدودهرافراهمکنید

خودرو، گفت: اما با توجه به شرایط 
کنونــی آیا شــعار افزایش تولید، 
کاهــش قیمت در شــرکت های 
خودروساز محقق می شود؟ در این 
زمینه بسیاری از کارشناسان برای 
عملیاتی شــدن فرمــول مذکور، 
نسخه همیشگی یعنی آزاد سازی 
قیمت را تجویز می کنند. مساله ای 

که مدنظر این کارشناس خودرو نیز قرار داردو واقعیت این است که با 
توجه به تعهدات معوق خودروســازان و تاکید مسوولان ارشد وزارت 
صمت بر تحویل این خودروها به قیمت های سال گذشته، نمی توان از 
شــرکت های خودروساز انتظار داشت که به وضعیت تولید خود سر و 
سامان داده و نمودار تولید خود را صعودی کنند. این کارشناس معتقد 
است با ادامه وضعیت کنونی و قیمت گذاری دستوری در سال جاری، 
شاهد افزایش ضرر ۶ هزار میلیارد تومانی خودروسازان که سال گذشته 

اتفاق افتاد، خواهیم بود.
در واقع ســخنان این کارشــناس گویای این است که چنانچه وزارت 
صمت می خواهد نمودار تولید خودروســازان صعودی شود باید قید 
قیمت گذاری دستوری را بزند و اجازه دهد بر اساس قیمت تمام شده 
واقعی خودروسازان اقدام به تعیین قیمت محصولات خود کنند. وی 
قیمت واقعی در کنار حاشــیه ســود مناســب برای خودروسازان را 

تضمین کننده افزایش تیراژ می داند.
این کارشناس با اشــاره به قیمت گذاری محصولات خودروسازان بر 
اســاس فرمول ۵ درصد زیر قیمت حاشیه بازار که در سال گذشته از 
ســوی وزارت صنعت رونمایی شد، می گوید: وزارت صنعت، معدن و 
تجارت باید به جای این فرمول، قیمت ها را به طور کامل آزاد می کرد و 
این رویه را تا نهادینه شدن آن در روند قیمت گذاری ادامه می داد. مدنی 
معتقد است سه حالت در آزاد سازی قیمت اتفاق می افتد. حالت اولی 
که مدنظر این کارشناس است بالانس شدن عرضه و تقاضا است. در این 
حالت هر تعداد که خودروســاز، خودرو تولید کند از طرف مشتریان 
خریده می شود. این اتفاق دقیقا نظر سیاست گذار کلان خودرو را برای 

ایجاد تعادل در این بخش تامین خواهد کرد.
حالت دوم، پیشی گرفتن تقاضا از عرضه است. در این حالت قیمت ها 
روند افزایشی به خود خواهد گرفت. مدنی می گوید چنانچه این اتفاق 
بیفتد، می طلبد که مسوولان ارشد وزارت صمت با نظارت دقیق در گام 
اول جلوی مهندســی بازار را توسط خودروسازان بگیرند و در گام بعد 
خودروسازان را مکلف کنند درآمدهایی که از ناحیه افزایش قیمت به 
دست آمده را در زیرساخت های خود هزینه کنند تا هر چه زودتر میزان 
عرضه با میزان تقاضای موجود در بازار برابر شده و بازار به تعادل برسد.

حالت سوم و پایانی که مدنظر مدنی است پیشی گرفتن عرضه از تقاضا 
اســت. این کارشــناس معتقد اســت در این حالت دو راه پیش روی 
خودروسازان است یا آنها می توانند قیمت خود را به میزانی کاهش دهند 
تا با تقاضا همسو باشد یا اینکه می توانند به جای کاهش قیمت از طریق 

فروش لیزینگی طرف تقاضا را تحریک کنند.
در مجموع ایشان معتقد است ، آزادسازی به جای سرکوب قیمتی راه 

را برای اجرای فرمول وزارت صمت هموار می کند.

مدیرعامل ایران خودرو دیزل 
کــردن  فراهــم  خواســتار 
زیرســاخت هاي لازم از جمله 
سوخت مناسب و باکیفیت براي 
استفاده از فیلتر جذب دوده در 
خودروهاي تولیدي این شرکت 

شد.
زیرساخت لازم براي استفاده از 
فیلتر جذب دوده را فراهم کنید

به گــزارش ایکوپرس، مهدي 
یونسیان با انتقاد از هیاهویي که 
براي پیشنهاد ایران خودرو دیزل مبني بر امهال در اجراي قانون 
نصب فیلتر جذب دوده به راه افتاده گفت: به جاي این جوسازي ها 
باید بــه دنبال ایجاد زیرســاخت لازم از جمله تامین و توزیع 

سوخت مناسب براي استفاده از فیلتر جذب دوده بود.
وي نصب فیلتر جذب دوده بدون توزیع سوخت مناسب را مانند 
اســتفاده از دستگاه حساس تصفیه کننده آب و استفاده از آب 
گل آلود توصیف کرد و گفت: استفاده از فیلترهای جذب دوده 
بدون تامین سوخت باکیفیت و استاندارد بی فایده است و الزام 

بر اجرای آن صرفا سبب هدررفت منابع ارزی کشور مي شود.
یونســیان با بیان این که تمامي محصولات ایران خودرو دیزل 
مجهز به این سیســتم بوده اند تصریح کرد: درخواســت ایران 
خودرو دیزل معافیت از قانون نصب فیلتر دوده و یا صدور مجوز 
محدود تا زمان تامین، توزیع و اســتفاده از سوخت مناسب و با 
کیفیت بوده است.  وي افزود: نمونه برداري هایي که از سوخت 
انجام شــده نشان مي دهد عدد PPM آن از ۵۰ تا ۶ هزار است 
و مادامي که باک خودرو از ســوختي با PPM نامناسب تغذیه 

شود کارایي سیستم جذب فیلتر از بین خواهد رفت.
مدیرعامل ایران خودرو دیزل با تاکید بر تبعیت این شرکت از 
قانون گفت: وقتي هزینه اي صرف مي شود باید از نگاه ملي آثار 
مثبت داشــته باشد،  برهمین اساس پیشنهاد کارشناسي را به 
رئیس ستاد اقتصاد مقاومتي ارایه کرده ایم که بررسي شود. هر 
خودرویي که مجهز به فیلتر دوده باشد اما از گازوئیل مناسب 
استفاده نکند نه تنها کارایي نخواهد داشت بلکه هزینه هاي قابل 

توجهي را به مشتري تحمیل خواهد کرد.  
وي هزینه بسته سیســتم ATS را حدود ۵ هزار دلار دانست. 
یونســیان با بیان این که اگر ضوابط و مقررات قانوني در تولید 
محصول را رعایت نکنیم محصولات شماره گذاري نمي شوند 
گفت: پیشنهادي را در جهت حفظ منافع ملي مطرح کرده ایم، 
امیدواریم نهضتي براي تامین سوخت مناسب ایجاد شود تا این 
موضوع رفع شــود. وي تصریح کرد: اگر زیرساخت لازم برای 
استفاده از ســوخت اســتاندارد مورد نیاز براساس استاندارد 
موردنظر ســازمان محیط زیســت فراهم بود، ما هیچگاه این 
پیشنهاد را مطرح نمی کردیم اما با وضعیت فعلی و نبود سوخت 
استاندارد، استفاده از این سیستم هدر دادن منابع ارزی است 
که به مشــتریان ما به دلیل افزایش قیمت محصول فشار وارد 

خواهد کرد.

گفتوگوخبـــر
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مقیمي،
نخستینگام

احیايساپکو
رابرداشت

مدیرعامل گروه صنعتي ایران خودرو از داخلي 
سازي ۴۲ قطعه با همکاري ۲٣ سازنده داخلي 
و با کاهش ارزبري ۱۷.۴۱ میلیون یورو در تیراژ 

یک ساله تولید خبر داد.
بیش از ۱۷میلیون یورو کاهش ارزبری با 
اجرای طرح جهــاد خودکفایی قطعات ایران 

خودرو
به گزارش ایکوپرس، فرشاد مقیمي در 
این باره گفت: با اجراي طرح جهاد خودکفایي 
قطعات که در زنجیره تامین گروه صنعتي ایران 
خودرو آغاز شــده تاکنــون ۴۲ قطعه داخلي 
ســازي شــده که کاهش ارزبري بیش از ۱۷ 

میلیون یورویي به همراه داشته است.
وي همچنین از همکاري با ٣۲ قطعه ساز 
براي داخلي سازي ۶۷ قطعه در میزهاي اول و 
دوم خودکفایي وزارت صمت خبر داد و گفت: 
خودکفایی این قطعات در مجموع ۶۹۸ میلیون 

یورو کاهش ارزبری در بر خواهد داشت.
مقیمي تصریح کــرد: از این قطعات، ۹ 
قطعه تاکنون به تولید انبوه رســیده و ۷ قطعه 

نیز بزودی به تولید انبوه خواهد رسید.
وي افزود: درحــال حاضر، ایران خودرو 

همکاری با دیگر سازمان ها را در دستور کار خود 
قــرار داده کــه حاصل آن تعریــف ۲۷ پروژه 
مشترک بوده اســت. بیشتر این پروژه ها طی 
امسال و سال ۹۹ به بهره برداری خواهند رسید.

مدیرعامل گروه صنعتي ایران خودرو 
بهره برداری از زنجیره ارزش و به کارگیری 
پتانســیل های موجــود در کشــور برای 
خودکفایی مجموعه هــا را از دیگر فعالیت 
های این خودروساز برشمرد و گفت: برنامه 
ریزي برای پیشــبرد اهــداف خودکفایی 
مبتنــي بر اقتصاد مقاومتي آغاز شــده و با 

جدیت دنبال مي شود.
گفتنی اســت، ایران خودرو در مجموع 
۱۴۸ پروژه براي خودکفایي قطعات در سال ۹۸ 
و بیش از ۱۱۰ پروژه برای ســال آینده تعریف 
کرده که با داخلی سازی حاصل از قطعات این 
پروژه ها کاهش ارزبری قابل توجهی در صنعت 

قطعه سازی کشور حاصل خواهد شد.

مدیرعامل گروه صنعتي ایران خودرو اعلام کرد:

 بیش از ۱7میلیون یورو کاهش ارزبری 
با اجرای طرح جهاد خودکفایی قطعات ایران خودرو

معاون نمایندگي ولي فقیه در سازمان بسیج مستضعفین در بازدید از نمایشگاه دفاع مقدس گروه سایپا:

موفقیتهايگروهسایپا،آیندهصنعتخودروراتضمینکرد
هماهنگ کننــده  معــاون 
نمایندگي ولي فقیه در سازمان 
بســیج مســتضعفین گفت: 
دســتاوردهاي امــروز گروه 
خودروســازي ســایپا، بیانگر 
پیشرفت صنعت خودرو کشور 
با اســتفاده از توان متخصصان 

داخلي است.
به گزارش ســایپانیوز، 
ســردار مهران طهماسبي در 
بازدید از نمایشگاه دفاع مقدس 
گروه خودروسازي سایپا که با 
حضور ســیدجواد ســلیماني 
مدیرعامل این گروه و جمعي از 
معاونان و مدیران ارشــد سایپا 
برگــزار شــد، افــزود: پس از 
بازگشــت تحریم هــا و قطع 
همــکاري شــرکاي خارجي 
صنعت خــودرو، نگراني هایي 
دربــاره آینده ایــن صنعت در 
کشــور وجــود داشــت امــا 
خوشــبختانه با تلاش و همت 

مدیران و کارکنان خودروسازي 
به ویژه در ســایپا این نگراني ها 
برطرف شده و آینده این صنعت 
را مي توان تضمین شده دانست.

 وي ادامــه داد: در گروه 
خودروسازي ســایپا جوانان و 
نخبگان تحصیل کرده و خلاق 
دانشگاهي مشــغول فعالیت 
هستند که مي توانند در صورت 
اعتماد مدیران و برخورداري از 
فرصــت و فضــاي لازم، همه 
محدودیت هــا را از بین برده و 
جایگاه این گروه را ارتقا دهند.  
سردار طهماسبي با بیان این که 
صنعت خودرو در مرز دستیابي 
به خودکفایي است، گفت: در 
کنــار تکیه بر تــوان داخلي و 
استفاده از ظرفیت هاي دروني 
خود، افزایش کیفیت و نوآوري 
در صنعت خــودرو نیز راهبرد 

کنونی سایپا است.
 معاون هماهنگ کننده 

نمایندگي ولي فقیه در سازمان 
بســیج مســتضعفین افزود: 
صنعــت خودرو کشــور امروز 
مانند دوران دفاع مقدس باید با 
و  ظرفیت هــا  شــناخت 
توانمندي هاي خود، ابزار لازم 
براي پیشرفت را به دست آورده 
و از تکیه بــر بازارها و امکانات 

خارجي بي نیاز شود.
 وي بــا بیان خاطراتي از 

دوران دفاع مقدس، الگوبرداري 
از همت و تــلاش رزمندگان و 
حماسه آفرینان جنگ تحمیلي 
را نیاز امروز صنایع کشور به ویژه 
خودروســازي عنــوان کرد و 
گفــت: خوشــبختانه گــروه 
خودروسازي ســایپا با جایگاه 
مناسبي که در این صنعت دارد 
مي تواند رشد و شــکوفایي را 

به دست جوانان خود رقم بزند.

با اجراي طرح عبور مستقیم در تولید و با 
هدف تسریع در تحویل به مشتریان؛

سایپادرشهریور
۳۸هزارخودروتولیدکرد

گروه خودروسازي سایپا توانست در آخرین ماه تابستان 
امسال ٣۸ هزار دستگاه انواع محصولات خود را تولید 
کند و این آمار برای ابتدای ســال ۹۸ تاکنون بیش از 

۲۰۰ هزار خودرو است.
به گزارش سایپانیوز، گروه خودروسازي سایپا 
در شــهریورماه توانست ٣۸ هزار دســتگاه از انواع 
محصولات خانواده پراید و تیبا، ساینا، کوییک، وانت 
نیســان بنزیني و دوگانه سوز، وانت ریچ و همچنین 
کامیون کشنده سنگین را تولید و به مشتریان تحویل 
دهد. تولید این تعداد محصول با هدف تســریع در 
تحویل به مشتریان و به صورت کامل و بدون کسري 
قطعات صورت گرفته و این محصولات بلافاصله پس 
از تولید، از محل کارخانه به دست مشتریان رسیده 
است. تولید میانگین روزانه نزدیک به ۲ هزار محصول 
در گروه خودروسازي سایپا در حالي صورت مي گیرد 
که صنعــت خــودرو کشــور تحــت تحریم ها و 
محدودیت هاي شــدید قرار دارد و سایپا در ماه های 
اخیر و با اجراي برنامه افزایش تولید توسط تیم جدید 

مدیریتی، توانسته این محدودیت ها را بي اثر کند.

به ارزش ۴۸ میلیون یورو

قراردادهایساختالکتروپمپهایطرحملیگوره-جاسکامضاشد
قراردادهای ساخت ۵۰ پمپ مورد نیاز طرح راهبردی انتقال نفت خام گوره 
- جاســک با ارزش تقریبی ۴۸ میلیون یورو، بین شرکت مهندسی و توسعه 

نفت و شرکت های پمپ های صنعتی ایران، پمپیران و پتکو امضا شد.
سه قرارداد ساخت و تامین پمپ های طرح راهبردی انتقال نفت خام از گوره 
به پایانه جاسک، روز دوشنبه )هشتم مهرماه( با حضور وزیر نفت و جمعی از 
مدیران ارشد وزارت نفت، بین تورج دهقانی، مدیرعامل شرکت متن و مدیران 

عامل سه شرکت پمپ های صنعتی ایران، پمپیران و پتکو امضا شد.
بر اساس این گزارش، قرارداد شرکت متن و شرکت پمپ های صنعتی ایران 
به ارزش تقریبی ۱۹ میلیون یورو و با هدف ساخت و خدمات پشتیبانی ۲۰ 
دستگاه الکتروپمپ امضا شد، شرکت متن و شرکت پمپیران نیز قراردادی به 
ارزش تقریبی ۱۹ میلیون یورو و با هدف ســاخت و خدمات پشتیبانی ۲۰ 
دستگاه الکتروپمپ امضا کردند و قرارداد شرکت های متن و پتکو نیز به ارزش 
تقریبی ۱۰ میلیون یورو با هدف ســاخت و خدمات پشتیبانی ۱۰ دستگاه 
الکتروپمپ امضا شد.این سه قرارداد بخشی از قراردادهای طرح انتقال نفت 
خام از گوره به جاســک است. این طرح شامل احداث یک خط لوله ۴۲ اینچ 
به طول تقریبی ۱۰۰۰ کیلومتر، پنج تلمبه خانه در مسیر آن، ۲۰ مخزن ۵۰۰ 
هزار بشــکه ای به ظرفیت کل ۱۰ میلیون بشــکه و تأسیسات دریایی برای 
صادرات نفت خام اســت. پیش بینی می شود این طرح تا پایان سال ۱٣۹۹ 
آماده بهره برداری شود.با اجرای کامل این طرح امکان انتقال روزانه یک میلیون 
بشــکه نفت خام از میدان های جنوب غربی کشور به سواحل دریای عمان و 

صادرات از طریق پایانه جدید جاسک به وجود می آید.
تاکید وزیر نفت بر حمایت از ساخت داخل

وزیر نفت در آیین امضای این قراردادها اظهار کرد: پمپ هایی که امروز شاهد 
امضای قرارداد ســاخت آنها هستیم، پمپ هایی غول آسا هستند که شاید هر 
پمپ و الکتروموتور آنها نزدیک به ۱۴ تا ۱۵ میلیارد تومان ارزش دارد، بنابراین 
اینها بزرگ ترین پمپ هایی هستند که در کشور ساخته می شوند. وزیر نفت 
همچنیــن درباره این قرارداد با ارزش حدود ۵۰ میلیون یورو و دلیل حضور 
خود در امضای این قرارداد گفت: ارزش امضای این قرارداد برای ایران بالای 
۷۰۰ میلیارد تومان می شــود، چند روز پیش هم در دولت بحثی بود درباره 
مسائل کارخانه های اراک که همان جا هم گفتم مشکل اینها را نیز پیش تر 
نفت حل می کرد، شما چرا در اراک دنبال حل مشکل آنها می گردید، مشکل 
آنها در نفت است. وی ادامه داد: نفت که فعال باشد، اراک هم فعال می شود، 
صنعت نفت که فعال باشد صنعتگر تبریز، اصفهان و اهواز هم فعال است. در 
واقع اینکه نفت پیشران اقتصاد است، تنها در این نیست که نفت را فروخته و 
ارز آن را به خزانه می دهد، خود کارهایی که نفت برای توسعه خود یعنی نفت، 
گاز، پتروشیمی و پالایش انجام می دهد، همه اینها صنعت کشور و پیمانکاران 
را به جریــان می اندازد. وزیر نفت یکی از اهــداف اصلی خود برای طراحی 
قراردادهــای EPC-EPD را ایجاد کار برای صنعت و پیمانکاران داخلی و 
زنده کردن امید دانست و ادامه داد: آنچه برای من در این ایام مهم است، این 
اســت که امید در دل های مردم زنده باشد. در سال رونق تولید باید امید در 
دل ها باشد و ما می توانیم این کار را انجام دهیم. ما در طرح راهبردی گوره - 
جاسک بدون مشکل جلو می رویم، یعنی ما یک طرح ۱.۸ میلیارد دلاری را 

با قدرت جلو می بریم.

زنگنه با اشــاره به بخش دیگری از این قرارداد که به موجب آن شرکت های 
فولاد اکسین خوزستان و فولاد مبارکه در حال تولید ورق عریض هستند و 
سرانجام این ورق ها به تولید لوله های ۴۲ اینچ منتهی می شود، افزود: ساخت 
این ورق ها که نسبت به نفت اسیدی و ترش مقاوم هستند، کار بسیار بزرگی 

است که در کشور در حال انجام است.
تغییر چهره مکران و جاسک با اجرای کارهای توسعه ای

وزیر نفت با یادآوری اینکه پیش تر دنبال این بودم در سواحل مکران و جاسک 
واقع در شرق تنگه هرمز، فلِش های توسعه ای قرار دهیم تا سبب توسعه آن 
مناطق شود، تصریح کرد: صنعت نفت بالاترین بخشی است که می تواند سبب 
این توسعه شود. کار فعالی هم که در آن منطقه در حال انجام است و ان شاء الله 
به تصویب نمایندگان مجلس  هم خواهد رسید تا به منطقه آزاد تبدیل شود، 
از سوی صنعت نفت خواهد بود. وی ادامه داد: همین که قرار است روزانه یک 
میلیون بشــکه نفت خام به این منطقه منتقل و اسکله و پایانه صادرات نفت 
ایجاد شود، کار بزرگی است. از این ۱.۸ میلیارد دلار، نزدیک به ۷۰۰ میلیون 
دلار تنها در منطقه جاسک ســرمایه گذاری می شود که پروژه هایی شامل 
مخازن، اسکله، موج شکن و گوی های شناور است. زنگنه تصریح کرد: البته 
به دنبال ایجاد این زیرســاخت ها، پالایشگاه نیز در آنجا ساخته می شود که 
هم اکنون با ســاخت دو پالایشگاه در آنجا موافقت شده است، به دنبال آنها 
مجتمع های پتروشیمی هم می توانند احداث شوند، زیرا گاز به این منطقه 
انتقال داده می شود تا صنایع بتوانند فعالیت کنند. به این ترتیب چهره این 

منطقه تغییر می کند و ما هم می توانیم به هدفی که می خواهیم برسیم.
ضرورت ساخت ماشین های دوار در داخل

وزیر نفت در بخش دیگری از سخنان خود ماشین های دوار را یکی از مهم ترین 

تجهیزات مورد نیاز صنعت نفت به طور عمومی شامل توربین ها، کمپرسورها، 
پمپ ها، الکتروموتور دور متغیر و دور غیرمتغیر برشمرد و گفت: ما بیشترین 
واردات را از این اقلام داریم و باید روی ساخت ماشین های دوار در ایران کار 
کنیم. وی به سفر کوتاه اخیر خود به تبریز و بازدید از کارخانه های پمپ ساز 
این استان اشاره کرد و ادامه داد: در همان بازدید علاقه مندی و اهتمام به کار 
در میان سازندگان بسیار بالا بود که این موضوع بسیار ستودنی است، آنجا هم 
به من گفتند که قادر به ساخت پمپ های درون چاهی هستند و من نیز این 
موضوع به همکارانم منتقل کردم، هر دو طرف باید این موضوع را دنبال کنند 
و من هم  این مسئله را پیگیری می کنم. زنگنه به نشستی که به تازگی برای 
جلوگیری از سوختن گازهای مشعل طرح های پارس جنوبی تشکیل شده 
بود، افزود: فکر می کنم برای اجرای این طرح ها به ۸۰ دســتگاه کمپرسور 
سنگین نیاز داریم که قرار شد صحبت کنیم ببینیم چه کاری می توان داد 
و درست مانند کاری که اینجا برای ساخت پمپ ها انجام شد، عمل کنیم. 
وی با بیان اینکه ظرفیت اولیه ساخت پمپ های این طرح پنج مگاوات بود و 
با اینکه هم اکنون نیز ظرفیت آن نصف شده باز هم غول بسیار عظیمی است، 
تصریح کرد: مسئله این اســت که سازندگان داخلی نمی توانستند پمپ ۵ 
مگاواتی را بسازند، دوستان هم پیشنهاد دادند که ظرفیت ساخت این پمپ ها 
را نصف کنیم تا سازندگان داخلی بتوانند از عهده انجام آن برآیند، هزینه ما 
هم خیلی بالا نرفت. آنجا هم قرار شد که از منظر فناورانه، تجهیزات را طوری 
طراحی کنند که بتوان آنها را در داخل کشــور ساخت و پول زیادی در این 

شرایط به داخلی ها ارجاع شود.
شرکت های سازنده، بهره بردار می شوند

وزیر نفت دیگر اهداف اجرای این طرح را واگذاری بهره برداری از تلنبه ها به 

شرکت های سازنده حداقل برای پنج سال اعلام کرد و گفت: اجرای این کار 
به این معناســت که »بینداز و برو« نیســت، یعنی شرکت های سازنده باید 
خودشــان بهره برداری از پمپ ها را انجام دهند و به ازای هر بشکه نفتی که 
انتقال می دهند پول بهره برداری می گیرند. این برنامه کلی ماست. وی ادامه 
داد: براساس این برنامه کلی، بهره برداری و تعمیرات با شرکتی باشد که خود 
سازنده است. این کار در کیفیت ساخت، هزینه های بعدی و در دسترس بودن 
تاسیســات تاثیر دارد. پیش تر هم این کار را تا حدودی برای شرکت مپنا و 
OTC که ســازنده توربوکمپرســور بودند اجرا کردیم کــه موفق هم بود. 
هم اکنون هم باید در ســاخت همه ماشین های دوار این کار را انجام دهیم. 
زنگنه افزود: از این به بعد هم باید بگوییم هر شرکتی که سازنده تجهیز است، 
باید خودش بهره بردار باشــد، زیرا تاثیر زیادی در استفاده از قطعات یدکی و 
تعمیرات آنها دارد، برای ما هم ارزان تر تمام می شود، زیرا به کارکنان و ساختار 
ما هم اضافه نمی شود.وی با بیان اینکه اجرای این سیاست تاثیری در اشتغال 
کل ندارد، اما اینکه کارمند دولت باشی با اینکه پول خود را متناسب با نفتی 
که انتقال می دهی دریافت کنی، فرق می کند، تصریح کرد: برای واحدهای 
فعلی  هم به دنبال این هستیم که حداقل تعمیرات به طور کامل به شرکت های 
فعال  در این زمینه واگذار شود، نه اینکه با گرفتن قطعه ای خودمان کارها را 

امانی انجام دهیم.
ساخت ۱0 قلم کالای نفت را با جدیت پیگیری می کنیم

وزیر نفت با بیان اینکه در این شرایط با جدیت ساخت داخل را در طرح ۱۰ 
قلم کالای مورد نیاز صنعت نفت دنبال خواهیم کرد، گفت: این موضوع  برای 
ما مهم است، اکنون در قراردادهای جدیدی که امضا می شود به صراحت قید 
می کنیم چه کالاهایی را باید از داخل تامین کنند. برای نمونه لوله های بدون 
درز همیشه جزو نیازهای وارداتی ما بوده است، هم اکنون استفاده از لوله های 
CRA ) لوله های مقاوم به گاز ترش که درون چاه های پارس جنوبی استفاده 
می شود( یکی از تنگناهای ماست که قرارداد آن را امضا کردیم و خیلی خوب 
پیش می رفت، اما به دلیل تحریم ها دچار اختلال شــد، ان شــاء الله درست 
می شــود، اما به هرحال لوله های بدون درز در اسفراین در برخی اندازه ها و 
قطرها ساخته می شود. زنگنه ادامه داد: به تازگی گزارشی در این باره دریافت 
کردم و متوجه شدم از این لوله ها راضی هستند و با ظرفیت هم کار می کنند، 
دلیلش هم نوع قراردادهایی است که با شرکت های داخلی امضا کردیم و در 
قراردادها قید شد که الزاما باید از داخل تهیه شود و امکان واردات آن نیست، 
این موضوع جدای از آن تعرفه ها و مقررات اســت. در واقع اینها برنامه های 
مدیریتی ما بوده است، نه الزام های مقرراتی. اعتقادمان این است آنچه را که 
می توان در داخل ساخت، باید بسازیم. وی با اشاره به پارک نوآوری و فناوری 
منطقه ری که طراحی آن از مفهوم تا ارتباطات در حال انجام اســت، افزود: 
انجام این کار گام بزرگی اســت که برای حمایت از توسعه فناوری داخلی از 
جمله توسعه مصنوعات یا کالاهای داخلی برداشته می شود.وزیر نفت، حمایت 
از ساخت داخل و اعلام سیاست حمایتی در این بخش، معرفی طرح راهبردی 
گوره - جاسک، بیان اهمیت جاسک و مکران برای کشور و آینده ای که برای 
کار در این منطقه وجود دارد را دلیل حضور خود در این آیین عنوان و تاکید 
کرد: امیدواریم همه ما با امید، علاقه و پیگیری این طرح های کوچک و بزرگ 

را جلو ببریم.     



آیت الله رئیسی رئیس قوه قضاییه در مراسم آغاز سال تحصیلی دانشگاه علوم قضایی و 
خدمات اداری با تبریک سال تحصیلی جدید خطاب به دانشجویان و اساتید گفت: باید از 
اساتید صاحبنظر در مسائل حقوقی و قضایی بیشتر استفاده شود و دانشجویان عزیز نیز 
ان شاءالله سال پربرکتی داشته باشند و دانش افزایی و رسیدن به مدارج عالی از جهت 
علمی و اخلاقی که محصول آن می شود قضات عالم، باتقوا و انقلابی، نتیجه اش شکل 
گیری تحول در دستگاه قضایی و اجرای عدالت برای زندگی مردم باشد. آیت الله رئیسی 
ادامه داد: مردم باید احساس کنند این تحول اتفاق افتاده و قاضی، هم حفظ احترام می 
کند و مهربان است و هم حفظ اقتدار می کند و با قدرت و بدون نفوذ از احدی قانون را 
اجرا می کند و از خود نیز نفوذپذیر نیست؛ یعنی حب و بغض شخصی وی دخالت در 
حکمش نمی کند و تلاش می کند مسائل را با تدبیر دنبال کند. رئیس قوه قضاییه عنوان 
کرد: من در جلسات گفتم که قضات ما ان شــاءالله در این حوزه با تمام تلاش هایی که 
می کنند سعی شان این باشد که دستگاه قضایی ملجاء و پناهگاه مردم شود. به گزارش 
میزان، وی با بیان اینکه پناهگاه شــدن دستگاه قضایی با بخشــنامه و دستورالعمل 
نمی شود، گفت: باید این احساس در مردم ایجاد شود که این پدری مهربان است که اگر 

مورد ظلم قرار گرفتم و به او مراجعه کردم، حتما رفع ظلم خواهد شد.

مردمبایداحساسکنند
حبوبغضشخصیدخالتی
درحکمقاضیندارد

سید ابراهیم رئیسی

با انتخاب اعضای هیأت  مدیره شرکت مس نادعلی اسماعیلی رئیس 
سابق سازمان نظام مهندسی معدن کشور، به عنوان رئیس هیئت مدیره 
و دکتر اردشیر سعدمحمدی مدیرعامل کنونی شرکت مس به عنوان 
نایب رئیس هیئت مدیره انتخاب شد. جلسه هیئت مدیره شرکت ملی 
صنایع مس ایران به منظور تعیین رئیس و نایب رئیس برگزار شد. بر 
اســاس این گزارش، نادعلی اســماعیلی به نمایندگی از شــرکت 
سرمایه گذاری سهام عدالت استان خراســان شمالی و دکتر اردشیر 
سعد محمدی به نمایندگی از سازمان توســعه و نوسازی معادن و 
صنایع معدنی ایران به ترتیب به عنوان رئیس هیئت مدیره غیر موظف 
شرکت مس و نایب رئیس هیئت مدیره انتخاب شدند.گفتنی است، 
داود مختار پور به نمایندگی از شرکت ســرمایه گذاری سهام عدالت 
استان خراسان جنوبی و محمدجواد شــیخ  به نمایندگی از شرکت 
سرمایه گذاری صدر تأمین  و علی محمدی به نمایندگی از صندوق 
بازنشستگی شرکت مس از دیگر اعضای هیئت مدیره جدید شرکت 

ملی صنایع مس ایران هستند.

رئیسونایبرئیسجدید
هیئتمدیرهشرکت
مسانتخابشدند

شرکت ملی صنایع مس ایران

عبدالناصر همتی، رئیس کل بانک مرکزی گفت: اکنون همه مبادلات مالی ما 
با روسیه از طریق پول ملی دو کشور است، حدود ٣۰ تا ۴۰ درصد مبادلات با 
ترکیه نیز با پول ملی انجام می شود و بقیه آن نیز با یورو در حال انجام است. 
همتی درباره مبالات بانکی و تجاری با ترکیه و روسیه از طریق پول های ملی 
گفت: اکنون با این کشورها با دلار تعامل تجاری نداریم. اگر برخی مواقع نیز 
از یورو نام می بریم، در واقع یورو را به عنوان مبنای تبدیل در نظر گرفته ایم تا 
اگر پول ملی دو کشور افت و خیز داشته باشد، طرف مقابل ضرر نکند.  همتی 
با بیان اینکه ما با روسیه با روبل و ترکیه با لیر در حال مبادله هستیم، افزود: 
این روند بتدریج دلار را از چرخه مبادلات حذف می کند، بسیاری از کشورها 
اکنون تمایل دارند که با پول ملی خود مبادله تجاری کنند تا امریکا بر روند 
مبادلاتشان نظارت نداشته باشد. وی اضافه کرد: اکنون همه مبادلات مالی ما 
با روسیه از طریق پول ملی است، حدود ٣۰ تا ۴۰ درصد مبادلات با ترکیه نیز 
با پول ملی انجام می شود و بقیه آن نیز با یورو در حال انجام است.  وی تصریح 
کرد: ما دنبال دور زدن تحریم نیســتیم، اکنون در حال انجام تجارت بدون 

تحریم هستیم.

حذفدلاراز
مبادلاتمالیبا
روسیهوترکیه

عبدالناصر همتی

محمد لاهوتی رئیس کنفدراسیون صادرات ایران اعلام کرد: حضور فعالان بخش 
خصوصی در جلسات دولتی جنبه تشریفاتی دارد. محمد لاهوتی با  اشاره با ارسال 
نامه ای از سوی رئیس اتاق بازرگانی تهران به معاون اول رئیس جمهور در رابطه با 
اســترداد مالیات بر ارزش افزوده صادرات، گفت: اگرچه تاکید بسیار زیادی به 
حضور بخش خصوصی در جلسات می شود اما به نظر می رسد حضور فعالان بخش 
خصوصی در جلسات جنبه تشریفاتی دارد و شنیدن نظرات بخش خصوصی برای 
مسئولان اهمیتی ندارد و توجهی به آن نمی شود. به گزارش اعتبار به نقل از روابط 
عمومی اتاق بازرگانی تهران ، وی با بیان اینکه در کشور قوانین زیادی وجود ندارد، 
افزود: متاسفانه این قوانین اجرا نمی شود و الزامی برای اجرای آن وجود ندارد زیرا 
افرادی که به قانون عمل نمی کنند مجازات نمی شــوند. مطالبه ما باید اجرای 
قوانین و مرّ قانون باشد و تا امروز این اتفاق نیفتاده است و اگر اینگونه نبود امروز 
شاهد قوانین خلق الساعه نبودیم. عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران ادامه 
داد: قانون تجارت این روزها در حال تصویب است و موافقان لایحه آن را برترین 
قانون و مخالفان آن را بدترین می دانند. این در حالی است که بخش خصوصی 

معتقد است که لایحه مذکور مشکلات تجارت را افزایش می دهد.

حضوربخشخصوصی
درجلساتدولت
تشریفاتیاست

محمد لاهوتی

رئیس سازمان امور مالیاتی کشــور ارزش اجاری عملکرد سال ۹۷ املاک شهر 
تهران را بــه ادارات مالیاتی مربوطه ابلاغ کــرد. به گزارش اعتبــار به نقل از 
خبرگزاری فارس، هر ساله به منظور دریافت مالیات املاک اجاری، ارزش املاک 
مناطق ۲۲ گانه شهر تهران طبق ضوابط و معیارهایی مشخص شده که مبنای 
اخذ مالیات از سوی ادارات مربوطه قلمداد می شود.براین اساس امید علی پارسا 
رئیس سازمان امور مالیاتی کشــور ارزش اجاری عملکرد سال ۹۷ املاک شهر 
تهران را به ادارات مالیاتی مربوطه ابلاغ کرد.در این نامه به تاریخ ۱۱ شهریور ماه 
آمده اســت: در اجرای مقررات ماده ۵۴ اصلاحی قانون مالیات  های مســتقیم 
مصوب ۱٣۹۴/۰۴/٣۱، به پیوست لوح فشرده )CD( ارزش اجاری املاک شهر 
تهران )مناطق ۲۲گانه( حاوی ضوابط اجرایی و جداول  ارزش اجاری به انضمام 
نقشه های بلوک بندی املاک مزبور، جهت اجرا در شهر تهران )مناطق ۲۲ گانه(، 
برای عملکرد سال ۱٣۹۷ ابلاغ می شود.مدت اجرای این بخشنامه یکساله بوده و 
مسئولیت نظارت بر حسن اجرای مفاد این بخشنامه بر عهده مدیران کل امور 
مالیاتی مستقر در مناطق ۲۲گانه شهر تهران خواهد بود. همچنین مرجع ناظر بر 

این بخشنامه دادستانی انتظامی مالیاتی محسوب می شود. 

ارزشاملاکاجاریشهر
تهرانبرایاخذمالیات
مشخصشد

امید علی پارسا

چگونگي تسویه و تهاتر بدهي هاي دولت به اشخاص حقیقي و حقوقي و 
همچنین بدهي اشخاص حقیقي و حقوقي به دولت یا بانک ها، از سوي 
سازمان برنامه و بودجه اعلام شد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
سازمان برنامه و بودجه ، بخشنامه اجراي بند »۶« تبصره پنج ماده واحده 
قانون بودجه سال ۱٣۹۸ کل کشور، به دستگاه هاي اجرایي کشور ابلاغ 
شد. بر اساس این بخشنامه، صدور هر گونه اسناد )اوراق( تسویه خزانه به 
منظور پرداخت یا تهاتر بدهي دولت به اشــخاص حقیقي و حقوقي و یا 
بدهي آن ها به دولت و بانک ها، باید با تایید سازمان برنامه و بودجه و صدور 
تخصیص اعتبار آن باشد.با توجه به ظرفیت محدود اسناد )اوراق( تسویه 
خزانه، اولویت صدور تخصیص اعتبار، با درخواست هایي است که زودتر به 
این سازمان ارسال  شــود.  بدیهي اســت صدور تخصیص فوق به منزله 
قطعي شدن صدور اسناد )اوراق( تسویه خزانه توسط وزارت اقتصاد نخواهد 
بود. ضروري اســت حداکثر سقف مجاز تســویه بدهي بانک ها به بانک 
مرکزي، در درخواست هاي دستگاه اجرایي براي صدور اسناد تسویه خزانه 

نوع دوم رعایت شود.

ابلاغبخشنامهتهاتر
بدهيوطلبدولتبه
بانكهاوسازمانها

سازمان برنامه و بودجه

آیت الله علیرضا اعرافي مدیر حوزه هاي علمیه کشور گفت: در ماه محرم امسال 
در ۱۰۰ کشور پرچم عاشورا به اهتزاز درآمد که نشانه گسترش فرهنگ حسیني 
است.  ایشان در مراسم سالگرد شهادت آیت الله مدني در تبریز گفت: دو میلیون 
شیعه مستضعف و محروم لبنان که در چهار دهه قبل به عنوان شهروند درجه دو 
و سه به شمار مي آمدند، در زمان حاضر به یک پایه بسیار مهم قدرت در عالم 
اسلام تبدیل شــده  اند. وي با تأکید بر این که نهاد روحانیت و پایگاه علمي و 
معنوي حوزه از جایگاه بســیار رفیعي در تاریخ بیش از یکهزار ساله برخوردار 
است، گفت: خادمان این حوزه در ابعاد مختلف باعث عزت و عظمت اسلام و 
امت اسلامي شده اند. آیت الله اعرافي افزود: حوزه هاي علمیه خاستگاه عالماني 
چون شهیدان محراب آیت الله مدني و قاضي طباطبایي و سلسله شهدا در تاریخ 
ایران و جهان اسلام بوده اند که نقش برجسته آنان برهیچ کس پوشیده نیست و 
بررسي تاریخ حوزه هاي علمیه در مقاطع مختلف نشان مي دهد آذربایجان به 
ویژه تبریز صاحب بسیاري از کرسي هاي بزرگ حوزه هاي علمیه بوده و فقیهان 
و فیلســوفان و عالمان بزرگي از این خطه برخاسته اند که تأثیرگذاري آنها در 

تاریخ کشورمان بي بدیل است. 

پرچمعاشورادر
100کشورجهان
بهاهتزازدرآمد

آیت الله علیرضا اعرافي

ناصر بهزاد رایزن بازرگانی ایران در عراق گفت: روند افزایشی صادرات ایران 
به عراق طی دوسال اخیر  عراق را به شریک تجاری برتر تبدیل کرده است 
با این حال این سوال مطرح است که ابعاد جایگاه ایران و بویژه فاصله آن با 
دیگر کشــورهای فعال در بازار عراق چگونه است.  بر اساس برآوردها در 
نیمه اول سالجاری، ایران در بین کشورهای رقیب بالاترین سهم بازار عراق 
را همچنان از سال گذشته  و رقم ۱۰ میلیارد دلار تثبیت کرده است و بر 
اســاس برنامه های پیش رو و توافق رهبران دو کشور، مصمم به تحقق 
تجارت ۲۰ میلیارد دلار می باشد. جمهوری اســلامی ایران در حاضر با 
صادرات انواع کالا و محصولات غذایی، کشاورزی، صنعتی، خدمات فنی و 
مهندســی و نیز گاز و برق عمده ترین تامین کننده نیازهای بازار عراق 
است.  رایزن بازرگانی ایران در عراق با اشاره به روند افزایش فعالیت های 
اقتصادی کشورهای مختلف در عراق طی سال ۲۰۱۹ گفت : بطور عمده  
۲۰ کشــور بعنوان بازیگران صحنه  اقتصادی عراق هستند که عمدتا با 
رویکرد مشارکت، توسعه و ســرمایه گذاری فعالیت و تلاش سازماندهی 

شده ای را برای کسب سهم بازار دنبال می کنند. 

عراقکانون
بازرگانیجهان؛
ایرانهمچناندرصدر

ناصر بهزاد 

کوروش پرویزیان رئیس کانون بانک ها و مؤسسات اعتباری خصوصی ایران از اخذ 
مجوز فعالیت برای هفت شــعبه از یک بانک خصوصی ایرانی در عراق خبر داد.
کوروش پرویزیان از آمادگی بانک های خصوصی برای تأمین مالی نیاز های مالی 
صادرات خدمات فنی و مهندســی در عراق خبر داد و گفت: برخی از طرح های 
صادرکنندگان خدمات فنی و مهندسی ایرانی در عراق نیاز به تأمین مالی دارد که 
آمادگی داریم به صورت کنسرسیومی یعنی با ترکیب منابع خود و بانک های همراه 
و در حدی که بانک مرکزی اجــازه می دهد این طرح ها را تأمین مالی کنیم. وی 
افزود: در جهت حمایت از صادرات به بازار عراق، هفت شعبه از یک بانک خصوصی 
ایرانی از بانک مرکزی عراق مجوز فعالیت در این کشور دریافت کرده است که دو 
شعبه آن تأسیس شده که سرمایه هر شعبه ۵۰ میلیون دلار است. برای حمایت از 
صادرکنندگان کالا و خدمات فنی و مهندسی به عراق سه زیرساخت نیاز داشتیم 
که آن را فراهم کرده ایم. رئیس کانون بانک ها و مؤسسات اعتباری خصوصی ایران 
ادامه داد: نخستین زیرساخت مورد نیاز پوشش بیمه ای توسط صندوق ضمانت 
صادرات و بیمه های تجاری به منظور حمایت از حمل ونقل کالا در بازار عراق بود که 

آن را طراحی و اجرا کردیم.

7شعبهیكبانك
خصوصیایرانیدرعراق
مجوزفعالیتگرفت

کوروش پرویزیان

 یوسف حجت مدیرعامل ســازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران 
ضمن اعلام جزئیات طرح شــهرداری برای رایگان کردن ودیعه ۱۵۹ هزار 
تومانی دوچرخه های هوشمند بیدود برای دانشجویان و خبرنگاران اعلام کرد 
که این طرح مشمول دانش آموزان نمی شود. یوسف حجت  در این باره گفت: 
آیین نامه این طرح در حال تدوین اســت و به نظر می رسد تا یک ماه آینده 
نهایی و ابلاغ شود. وی با بیان اینکه براساس این طرح شهرداری تهران در 
راســتای توســعه حمل ونقل پاک ودیعه ۱۵۹ هزار تومانی دوچرخه های 
اشتراکی بیدود را برای دانشجویان و خبرنگاران پرداخت می کند، گفت: از 
آنجا که برای دسترسی به این دوچرخه ها باید از اپلیکیشن موبایلی استفاده 
کرد و دانش آموزان نیز موبایل نباید به همراه داشته باشند، این طرح شامل 
دانش آموزان نمی شود. اواظهار کرد: از دانشگاه ها لیست دانشجویان را دریافت 
خواهیم کرد و آن را به شرکت بیدود می دهیم تا ودیعه برای این دانشجویان 
رایگان شود؛ البته هزینه هر بار ســفر و مبلغ بیمه ٣۰ هزار تومانی برعهده 
استفاده کننده اســت. حجت گفت: خبرنگارانی که طرح ترافیک دریافت 

کرده اند مشمول این طرح نمی شوند.

»بیدود«رایگان
برایدانشجویانو
خبرنگاران

 یوسف حجت

حســین آقابابایی مدیر کل حقوقی وزارت علوم،  از ارسال لیست اولیه به 
سازمان سنجش برای تعیین محل تحصیل متقاضیان پایان نامه )به صورت 
غیرمجاز( خبر داد و گفت: از حدود ۲ هزار اسم با کد ملی و تلفن همراه، 
حدود ٣۰۰ مورد توسط سازمان سنجش شناسایی و محل تحصیل آن ها به 
وزارت علوم )دفتر حقوقی( اعلام شده است. وی علت ارسال این اسامی به 
سازمان سنجش را مشخص نبودن دانشگاه برای وزارت علوم عنوان کرد و 
افزود: در گزارشی که سازمان سنجش ارائه داده است، این افراد بیشتر از 
دانشگاه های غیردولتی )دانشگاه های غیرانتفاعی و دانشگاه آزاد( هستند.
مدیر کل دفتر حقوقی وزارت علوم افزود: اما در برخی قراردادهای موسسات 
غیرمجاز که نام دانشگاه در آن ذکر شده بود، موارد تقلب احتمالی از طریق 
نامه محرمانه ارسال شدوی همچنین از ارسال لیست ۱۰۰۰ نفری از اسامی 
موجود در قراردادها که محل تحصیلشان واحدهای مختلف دانشگاه آزاد 
بود، به این دانشگاه خبر داد و گفت: در این راســتا با دانشگاه های دیگر 
همچون دانشگاه پیام نور، شهید بهشتی، علامه طباطبایی و سمنان مکاتبه 

صورت گرفته است که این روند همچنان ادامه دارد.

ارسالفهرستمحرمانه
متقاضیانپایاننامهغیر
مجازبهدانشگاهها

وزارت علوم و تحقیقات و فناوری
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سهامسازمان
تامیناجتماعیدر
بانكرفاهطی۵
سالکاهش
مییابد

خدادی:رسانههاخوداظهاری
کنندتابدانیمکاغذهاکجاهستند

معــاون  خــدادی  محمــد 
مطبوعاتی گفت: ما اعلام کردیم 
از پنج هزار تن کاغذی که توزیع 
شده است، هر رسانه سهم خود 
را اعلام کند و حتی آنهایی هم 
که کاغــذ دریافت نکردند این 
موضوع را اعلام کنند تا به این 
صورت مشــخص شــود که 

کاغذها کجا هستند.
وی در ابتدای این نشست گفت: 
اکنون ۱۱ هزار و ۹۰۰ رسانه دارای مجوز داریم که از این میزان 
٣۵۴ روزنامــه، ۱۴۲۴ هفته نامــه، ۷۶۵ دوهفته نامه، ۲۱۱۸ 
ماهنامه، ٣۲۷ دوماهنامه، ۱۹۶۸ فصلنامه، ۶۶۶ دوفصلنامه، 
۹٣ سالنامه را تشکیل می دهند همچنین ۷۷۱۵ رسانه دارای 

مجوز چاپی داریم.
وی افزود: در بخش رســانه های برخط ۴۲ خبرگزاری دارای 
مجوز، ٣٣۶۰ پایگاه خبری داریم و جمع رسانه های برخط ما 
٣۴۰۲ عدد است و علاوه بر این موارد رسانه هایی هم داریم که 
در سی دی منتشر می شود تعداد آنها در حدود ۶۰۰ عدد است.

معاون مطبوعاتی در ادامه بیان کرد: بر اساس قانون رسانه هایی 
که شش ماه منتشر نشوند مجوزشان به صورت خودکار باطل 
می شود اما این قانون تا به حال اعمال نشده است. به نوعی باید 
بگوییم داشتن بیش از ۱۱ هزار رسانه به معنای فعال بودن همه 
آنها نیست و این قانون که بعد از شش ماه رسانه های غیرفعال 

باطل می شوند، در حال اعمال شدن است.
وی در بخش دیگری از صحبت هایش درباره مسائل کاغذ 
در ســال ۹۸ گفت:  زمانی که به عنوان معاونت مطبوعاتی 
منصوب شدم پنج ماه بود که کاغذ وارد نشده بود و مشکل 
شدیدی در این زمینه داشتیم. امروز جنگ اصلی ما جنگ 
رسانه ای است. رئیس جمهور آمریکا قبل از سر کار رفتن 
کار رسانه ای انجام می دهد. وزیر خارجه ما یک ظرفیت مهم 
رسانه ای است. حضور رئیس جمهور در سازمان ملل که با 
بیشترین محدودیت انجام شد ظرفیت رسانه ای به شمار 
می آید که با وجود تمام محدودیت ها توانســت پیام مردم 
ایران را به جهان مخابره کند و هیچ کدام از مانع تراشــی ها 
نتوانست مانع ارائه پیام مردم ما بشود چراکه اکنون در کشور 
ما قاسم سلیمانی و جواد ظریف و فرماندهان دیگر یک صدا 
دارند و آن تاکید بر حقانیت ایران است. به نوعی همبستگی 
و همکاری برای عبور از مشکلاتی که در پیش داریم شکل 

گرفته است.

به گزارش اعتبار به نقل از خبرگزاری صدا و ســیما، فرمانده نیروی قدس ســپاه گفتوگو
پاســداران انقلاب اسلامی در اولین گفتگوی رســانه ای خود از زمان تصدی این 
مسئولیت به تشریح جزئیاتی از جنگ ۳۳ روزه ی مقاومت لبنان با رژیم صهیونیستی 

و زمینه های شکل گیری این جنگ و دلایل پیروزی حزب الله لبنان پرداخت.
سردار سرلشکر پاسدار حاج قاسم سلیمانی در ابتدای گفتگو با دفتر حفظ و 
نشــر آثار حضرت آیت الله خامنه ای، به شــرایط منطقه پیش از جنگ ۳۳ روزه و 
زمینه های آن اشاره کرد و گفت: آمریکا با توجه به حادثه ی یازده سپتامبر به یک 
توسعه ی فوق العاده در حضور نیرو های مسلح خودش در منطقه ی ما رسیده بود که 
تقریباً مشابه آن، در بعُد کمّی فقط در جنگ جهانی دوم وجود داشت و در بعُد کیفی، 

حتی در آن جنگ هم وجود نداشت.
وی در ادامه به جزئیاتی از حضور نیرو های آمریکایی و متحدین آن در عراق و 
افغانســتان اشاره کرد و افزود: طبیعتاً این حضور نظامی آمریکا در منطقه به رژیم 
صهیونیســتی فرصت می داد که از این موضوع بهره برداری کند و اقدامی را انجام 
بدهد؛ به این معنا که این هیمنه، در ترساندن ایران و در توقف و ترساندن سوریه اثر 

بگذارد تا این دو نظام، اقدامی را انجام ندهند.
فرمانده نیروی قدس سپاه بر این اساس ریشه ی اصلی وقوع جنگ ۳۳ روزه 
را »بهره برداری رژیم صهیونیستی از حضور نظامی آمریکا در منطقه« و بهره گیری 
این رژیم از »سقوط صدام« و »پیروزی اولیه ی آمریکا در افغانستان« و »ایجاد رعب 

سنگینی« دانست که آمریکا در منطقه ایجاد کرده بود.
فرمانده نیروی قدس سپاه در ادامه ی تحلیل این جنگ، طراحی آن را از سوی 

رژیم صهیونیســتی نه تنها به منظور مقابله با حزب الله لبنان بلکه جنگی با هدف 
خلاصی از بخش مهمی از مردم لبنان خواند.

سردار سلیمانی ضمن اشاره به رضایت و حمایت های برخی کشور های عربی 
از جنگ با حزب الله لبنان گفت: رژیم صهیونیستی در عالی ترین سطح خودش یعنی 
اولمرت رئیس این رژیم، این مسئله را اعلام کرد و گفت که برای اولین بار کشور های 

عربی، اسرائیل را در جنگ علیه یک سازمان عربی حمایت کردند.
سرلشکر سلیمانی در جمع بندی این بخش از سخنانش سه هدف پنهان برای 
آغاز جنگ ۳۳ روزه را این گونه تشریح کرد: اول، فرصت حضور آمریکا در عراق و 
ایجاد رعب و وحشتی که آمریکا در منطقه در اثر حضور گسترده ی خود ایجاد کرده 
بود. دوم، آمادگی کشــور های عربی و اعلام پنهان همکاری این کشور ها با رژیم 
صهیونیستی برای ریشه کنی حزب الله و تغییر دموگرافی در جنوب لبنان؛ و سوم، 
اهداف خود رژیم برای بهره گیری از این فرصت جهت خلاص شدن از حزب الله برای 

همیشه.
سرلشکر سلیمانی در پاسخ به سؤالی درباره ی دلایل آشکار و بهانه ی آغاز 
جنگ ۳۳ روزه، به طراحی یک عملیات برای تبادل اســرای لبنانی در بند رژیم 
صهیونســتی اشــاره کرد که بر اســاس آن جریان مقاومت توانست در داخل 

سرزمین های اشغالی، دو نظامی صهیونیست را به اسارت بگیرد.
وی به مناسبت اینکه فرماندهی این عملیات مهم بر عهده ی شهید عماد مغنیه 
گذاشته شده بود، به تجلیل از این فرمانده شهید مقاومت پرداخت و گفت: او حقیقتاً 
یک سردار به معنای واقعی بود؛ یک سرداری که شاید بتوانم بگویم شبیه ترین صفات 

را در صحنه ی جنگ به مالک اشتر داشت.
فرمانده نیروی قدس ســپاه در ادامه با بیان اینکه حزب الله پیوسته در یک 
آمادگی صددرصد به سر می برد، افزود: به دلیل اقدامات و ابتکاراتی که حزب الله قبل 
از شروع عملیات خودش، در پیش بینیِ عکس العمل دشمن انجام داده بود، همه ی 
آنچه اسرائیل در مقابل عملیات حزب الله انجام داد، خلاف تصوراتش شد. فرمانده 
نیروی قدس سپاه پاســداران در بخش دیگری از این گفتگو به تشریح جلسه ی 

مقامات عالی نظام در حضور رهبر معظم انقلاب پس از گذشت 
یک هفته از حملات رژیم صهیونیستی به لبنان پرداخت 

و گفت: آقا در پایان این جلســه و پس از شنیدن 
گزارش تلخ بنده، فرمودند »من تصورم این است 

که پیروزی این جنگ، همانند پیروزی جنگ 
خندق خواهد بود.« سردار سلیمانی به 
بازگشت خود به لبنان و انتقال توصیه ها 
و دیدگاه های رهبــر معظم انقلاب به 
حجت الاسلام والمسلمین سیدحسن 
نصرالله دبیرکل حزب الله اشاره کرد و 
تأکید کرد: این پیــام خون تازه ای در 
وجود حزب الله دمید تا حزب الله با یک 
امید و اعتمادبه نفــس جدیدی وارد 
معرکه با دشــمن شــود و حزب الله 

اطمینان یافت که پیروز این جنگ است. 
وی در پاسخ به سؤالی درباره ی نظر 

جمهوری  وقت  مسئولان  دیگر 
اسلامی نســبت به همراهی با 
جریــان مقاومت در آن مقطع 
زمانی، گفت: هیچ نگرانی از این 
ناحیه وجود نداشــت و به 

معنای کامــل کلمه، یک 
وحدت کامل در حمایت از 

حزب الله و تلاش برای 
پیروزی حزب الله در 

ی  ر جمهــو
اسلامی ایران 

د  جــو و

داشت. فرمانده نیروی قدس سپاه در بخش دیگری از گفتگو با دفتر حفظ و نشر آثار 
حضرت آیت الله العظمی خامنه ای، به ذکر خاطراتی از حضور میدانی خود در جنگ 
۳۳ روزه پرداخت و افزود: حزب الله در این جنگ، در هر مرحله ای با یک ابزار جدید 
و یک اقدام جدید، دشمن را در غافلگیری و بهت قرار می داد، یعنی همه ی ابزارهایش 
را یک مرتبه رو نمی کرد. وی در تشریح برخی تاکتیک های حزب الله در جریان جنگ 
۳۳ روزه نیز گفت: برخلاف دیگر جنگ ها که یک خاکریز مقدم در آن وجود دارد، 
این جنگ هیچ خاکریز مقدمی نداشــت، هر نقطه اش یک خاکریز بود، یعنی از 
نقطه ی تماس که تقاطع مرز فلسطین اشغالی با لبنان بود، حداقل تا نهر 
لیتانی، هر نقطه از آنجا اعم از تپه ها، قریه ها، خانه ها یک خط مقدم 
و یک خاکریز بود. این مقام ارشد نظامی کشورمان درخصوص 
ضربات حزب الله به صهیونست ها، خاطره ای را از شلیک اولین 
موشــک دریایی مقاومت به ناوچه ی اسرائیلی هم زمان با 
سخنرانی سیدحســن نصرالله و از دُور خارج کردن نیروی 
دریایی این رژیم با این عملیات ذکر کرد.سردار سلیمانی 
درباره ی نحوه ی پایان جنگ نیز به بیان خاطره ای از ملاقات 
سفیر اسرائیل و جان بولتون با وزیر خارجه ی وقت قطر 
اشاره کرد و به نقل از او گفت: آن ها گفتند اگر جنگ متوقف 
نشود، ارتش اسرائیل از هم می پاشد و متلاشی می شود.
وی افزود: اسرائیلی ها همه ی شروط قبلی خودشان را 
نادیده گرفتند و از آن ها عبور کردند و مجبور شــدند 
شروط حزب الله را قبول بکنند و آتش بس را بپذیرند و 
این پیروزی بســیار بزرگ برای حــزب الله رقم خورد.

فرمانده لشکر 4۱ ثارالله کرمان در دوران دفاع مقدس در 
پایان این گفتگو با تأکیــد بر اینکه دفاع مقدس ما 
نسبت به همه ی دفاع مقدس های دیگر یک حالت 
مادر دارد، گفت: نسبت دفاع مقدس به همه ی 
این دفاع ها، نســبت قله ی دماوند به این 
سلسله جبال طولانی البرز است. دفاع 
مقدس یک ارتفاعی دارد که مرتفع تر 
از همه ی این ها اســت و این ها 
و سلسله  آن  دامنه های 

قلل آن هستند.

ناگفته های جنگ ۳۳روزه به روایت سرلشکر سلیمانی 

قاسم سلیمانی : اگر جنگ 33 روزه متوقف 
نمی شد  ارتش رژیم صهیونیستی متلاشی می شد

 محسن طرز طلب مدیرعامل شــرکت مادر تخصصی برق حرارتی با بیان 
اینکه ساز و کار تأمین مالی ساخت نیروگاه ری دچار مشکل است، گفت: 
نخستین قرارداد تهاتر نفت خام در برابر اجرای پروژه هنوز روی میز است و 
ساز و کار آن ابلاغ نشده اســت. وی در پاسخ  این سوال که آیا برنامه تهاتر 
نفت برای ساخت نیروگاه ری اجرایی شد یا خیر،گفت: هنوز منتظر ابلاغ ساز 
و کار اجرایی این برنامه از سوی سازمان برنامه و بودجه هستیم. ایشان  با 
اشاره به اینکه ســاز و کار آن هنوز به دستگاه ها ابلاغ نشده است، گفت: بر 
اســاس قالب بند»ی« تبصره یک قــرار بود بابت مطالبــات پیمانکاران و 
تولیدکنندگان بخش خصوصی از دولت، مطالبات آنها توسط دولت پرداخت 
شــود بنابراین ســاز و کاری دیده شــده بود که در ازای آن مطالبات به 
پیمانکاران نفت خام بدهند و بنابر این باید یک گردش کار تعریف می شد که 
به کدام پیمانکار می توانند نفت خام بدهند و چه کسانی توانایی دریافت نفت 
خام را دارند اما این ســاز و کار هنوز به ما ابلاغ نشده است و ما پیگیر این 
هستیم که این ساز و کار ابلاغ شــود تا به آن عمل کنیم. تنها روشی که 

می توانیم این پروژه را پیش ببریم از همین مسیر تهاتر نفت خام است.

اجرایپروژهنیروگاهبرق
ریهمچناندرانتظارابلاغ
سازوکارتهاترنفت

 محسن طرز طلب 



غلامحسین اسماعیلی در نشست خبری افزود: حسین فریدون بقیه مجازات ها 
شامل جزای نقدی و بحث ٣۱ میلیارد تومان رشــوه را که مطرح بود، باید 
بپردازد. وی افزود: حکم دادگاه تجدیدنظر برای حسین فریدون و سه نفر از 
متهمان این پرونده نهایی شده است و کیفرخواست قائم مقام شهردار اسبق 
تهران صادر شــده اســت.وی افزود: یکی از دغدغه های رئیس قوه قضاییه 
پیگیری وضع کارگران در بخش های مختلف چه در هفت تپه، هپکو، روغن 
نباتی جهان و ... است که ایشان بار ها اعلام کرده است هم باید حرف کارگران 
را شنید و هم خواسته های به حق آن ها را مورد لحاظ قرار داد.اسماعیلی در 
پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه با وجود محدودیت در جذب وکلا چه اقدامی 
برای جلوگیری از واگذاری وکالت به قضات بازنشسته انجام داده اید؟ افزود: 
این موضوع نیاز به اصــلاح قانون دارد و لایحه جامــع وکالت هم اکنون در 
مجلس است و بحث حذف امکان اخذ پروانه وکالت برای قضات بازنشسته و 
برخی بازنشستگان دیگر جزو ایده هایی اســت که در ضمن تصویب قانون، 
موافق و مخالفانی داشــت و اکنون تصمیم گیری را به نظر مجلس موکول 

می کنیم و هر نظری را قانون گذار رای داد، اجرا خواهیم کرد.

یازدهمیننشستخبری
سخنگویقوهقضاییهدر
دورهتحولآغازشد

غلامحسین اسماعیلی

افروز بهرامی، مدیرعامل صندوق ضمانت صادرات گفت: با توجه به اینکه روند 
تجارت اقلیم کردستان با دولت مرکزی عراق تفاوت دارد، ما در هفته گذشته 
با اتحادیه میهنی کردستان یک تفاهمنامه امضا کردیم که براساس آن برای 
خریداران کرد کالاهای ایرانی یک خط اعتباری ۲۰۰ میلیون دلاری در نظر 
گرفته شده است. وی در خصوص آخرین وضعیت پوشش ریسک صادرات و 
صدور ضمانتنامه به عراق گفت: با توجه به استراتژی وزارت صمت که تمرکز 
تجارت بین الملل و صادرات برروی ۱۵ کشور همسایه است، عراق در اولویت 
ما قرار دارد. بهرامی با اشاره به تفاهمنامه این صندوق با دولت اقلیم کردستان 
گفت: با توجه به اینکه روند تجارت اقلیم کردستان با دولت مرکزی عراق 
تفاوت دارد، ما در هفته گذشته با اتحادیه میهنی کردستان یک تفاهمنامه 
امضا کردیم که براســاس آن برای خریداران کرد کالاهای ایرانی یک خط 
اعتباری ۲۰۰ میلیــون دلاری در نظر گرفته شــده اســت. بدین ترتیب 
صادر کننــدگان ایرانی می توانند بــه طرف های خود در اقلیم کردســتان 
به صورت ۴۰ روزه یا بیشتر به صورت اعتباری کالای خود را به فروش برسانند 

و دولت اقلیم نیز ضامن خریداران است. 

خطاعتباری200
میلیوندلاریبرای
اقلیم

افروز بهرامی

سید علی جلالی نظری بر اساس آرای سهامداران بانک حکمت ایرانیان به 
عنوان عضو هیات مدیره و مدیر عامل این بانک انتخاب شد. مجمع عمومی 
عادی به طور فوق العاده بانک حکمت ایرانیان وابسته به بانک سپه برای 
تعیین اعضای هیات مدیره و مدیر عامل این بانک برگزار و اعضای هیات 
مدیره و مدیر عامل بانک حکمت ایرانیان تعیین شــد.بر اســاس آرای 
سهامداران، هادی اخلاقی فیض آثار، ســید علی جلالی نظری، جلیلی 
عباسیان اصل و امان اله اسماعیلی آفتابدری به عنوان اعضای هیات مدیره 
انتخاب شدند.براســاس این گزارش،  اخلاقی فیض آثار به عنوان رییس 
هیات مدیره و جلالی نظری به عنوان مدیرعامل این بانک برگزیده شدند.

بر اســاس مفاد بند ۸ منشــور ابلاغی طرح ادغام بانک های وابسته به 
نیروهای مسلح، بانک سپه می تواند پس از انتقال سهام واحدهای ادغام 
شونده مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده برگزار کند و با توجه به اتمام 
دوره مسئولیت هیات مدیره بانک حکمت ایرانیان، مجمع عمومی عادی  
فوق العاده برای تعیین اعضای هیات مدیره این بانک برگزار شد و منتخبان 

فعالیت خود را آغاز کردند.

سیدعلیجلالینظری
مدیرعاملبانك
حکمتایرانیانشد

سید علی جلالی نظری

فرهاد دژپسند، وزیر امور اقتصاد و دارایی درباره وضعیت رسیدگی به کالاهای رسوب شده در 
گمرکات با تأکید بر اینکه کالاهایی که در گمرکات هستند و اظهارنامه گمرکی ندارند، »رسوب« 
تلقی نمی شوند، خاطرنشان کرد: درباره کالاهایی که اظهارنامه گمرکی برای آنها پر شده باشد، به 
آن معنا رسوبی در گمرکات وجود ندارد.  وزیر امور اقتصادی و دارایی درباره وضعیت رسیدگی به 
کالاهای رسوب شده در گمرکات، خاطرنشان کرد: درباره کالاهایی که اظهارنامه گمرکی برای 
آنها پر شده باشد، به آن معنا رسوبی در گمرکات وجود ندارد. وی افزود: بحثی که امروز وجود دارد 
درباره واردکنندگانی است که در مهلت مقرر کار ترخیص کالاهای خود را انجام نداده اند؛ این 
کالاها شامل حدود یک هزار خودرو می شود.  دژپسند گفت: از نظر قانون و مقررات مقصر باقی 
مانده بیش از یک هزار دستگاه خودرو در گمرکات کشور وجود دارد واردکنندگان آنها هستند که 
در مهلت پیش بینی شــده، اقدام به ترخیص نکرده اند و از جانب نهادهای حکومتی نیســت. 
ترخیص برخی کالاهای دیگر نیز نیازمند دستور قضایی است. وزیر امور اقتصاد و دارایی همچنین 
درباره کالاهایی که اظهارنامه گمرکی ندارند، گفت: کالاهای گروه چهار که واردات آنها ممنوع 
بوده، کالاهایی که ثبت سفارشی نشده و همچنین کالاهایی که منشأ ارزی آنها تأمین نشده است 
از جمله کالاهایی هستند که همچنان در پایانه های باری و گمرکات قرار دارند؛ بنابراین اظهارنامه 

گمرکی برای آنها پرنشده و بر این اساس کلمه رسوب به آنها اطلاق نمی شود.

هزار
خودروخاک
میخورند

فرهاد دژپسند

مهندس عیسی اسحاقی در جلسه شورای مدیران شرکت نفت ایرانول اظهار داشت: 
علیرغم این که اورهال)تعمیرات اساسی( پالایشگاه روغن سازی آبادان بعد از بیست 
سال به مدت دوماه انجام شد و طی این مدت در آبادان تولید نداشتیم، توانستیم در 
شش ماه اول سال جاری به ۷۰ درصد رشــد فروش نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته که بی نظیرترین سال در تاریخ ایرانول با رشد اکثر شاخص ها بود، دست 
یابیم.مدیرعامل شرکت نفت ایرانول تاکید کرد: در  ۶ سال  گذشته گام های بزرگی 
در ایرانول برداشته شده است و در راستای برنامه های تدوین شده استراتژی ۸ ساله 
ایرانول به پیش میرویم خوشبختانه فروش شرکت نفت ایرانول در سال گذشته از 
۱٣ هزار میلیارد ریال در ســال ۹۶ به ۲۱ هزار میلیارد ریال در سال ۹۷ رسید و 
باتوجه به عملکرد شش ماه اول پیش بینی می شود فروش شرکت در سال جاری 
به بیش از ٣۵ هزار میلیارد  ریال افزایش یابد.وی افزود: پروژه خط ریلی حمل و نقل 
محصولات ایرانول که از جمله پروژه های در راستای استراتژی هشت ساله شرکت 
بوده هفته گذشته راه اندازی شد و از این پس کلیه محصولات صادراتی ایرانول با 
خط ریلی از پالایشگاه تهران به پایانه صادراتی ایرانول در بندر ماهشهر منتقل می 

شود که علاوه بر ایمن بودن، هزینه ها نیز کاهش می یابد.

فروشایرانول
امسالازمرز1٤هزار
میلیاردگذشت

مهندس عیسی اسحاقی

مهدی جمالی نژاد معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزیر کشور در 
آستانه آغاز سال تحصیلی جدید از خط ۶ متروی تهران بازدید کرد و در جریان 
آخرین اقدامات شرکت بهره برداری متروی تهران در آستانه بازگشایی مدارس و 
دانشگاه ها برای ارایه خدمت به مردم پایتخت قرار گرفت. وی  در این بازدید از 
آمادگی سامانه های حمل و نقل عمومی شهرداری ها برای بازگشایی مدارس در 
کشور همچنین کلانشهر تهران و متروی تهران برای جابه جایی مسافران در آغاز 
سال تحصیلی ۹۹- ۱٣۹۸ خبر داد و گفت: تاکنون ۹ کیلومتر از خط ۶ متروی 
تهران به بهره برداری رسیده و در ایستگاه های دولت آباد، بعثت و شهدا در حال 
خدمت رسانی است. رییس سازمان شهرداری ها و دهیاریهای کشور همچنین از 
اعلام آمادگی ناوگان اتوبوسرانی شهرداری های کشور در آستانه اول مهر خبر داد 
و گفت: با توجه به برنامه ریزی های صورت گرفته و بازسازی حداکثری ناوگان 
موجود، ســازمان های اتوبوسرانی شهرداری های کشــور با حداکثر توان آماده 
خدمات دهی به مسافرین خواهند بود. لازم به ذکر است خط ۶ متروی تهران که 
از سولقان در شمال غرب تهران آغاز می شــود و پس از طی ۲۴ کیلومتر و ٣۰ 

ایستگاه به ایستگاه حرم حضرت عبدالعظیم حسنی در شهرری خواهد رسید.

بازدیدمعاونوزیرکشور
ازخط۶مترودرآستانه
آغازسالتحصیلیجدید

مهدی جمالی نژاد

محسن هاشمی، رئیس شورای شــهر تهران با بیان اینکه اغلب خیابان های تهران با 
مشکل پیاده روهای باریک مواجهند، به »ایران« می گوید:در خیابان کامل اگرچه به 
خودرو، دوچرخه و حمل ونقل عمومی در کنار هم توجه می شود، اما پیاده روها نقش 
مهم تری دارند. این مسأله باید از همان ابتدای شهرسازی مورد توجه قرار می گرفت، 
البته بعضی خیابان ها مثل ولیعصر و بخش هایی از میدان انقلاب، پیاده روهای وسیع 
تری دارند، اما همه جا این ویژگی را نــدارد.وی تأکید می کند که اغلب خیابان های 
تهران مشکل خودرومحوری و ترافیک را دارند. به همین دلیل در یک خیابان کامل به 
همه مدها از جمله دوچرخه و حمل و نقل عمومی بها داده می شود: »اگرچه الان در 
خیابان های ما مسیر بی آرتی و اتوبوسرانی دیده شده، اما باید مدهایی مثل تراموا که 
تغییر مســیر نمی دهد و با آرامش در خیابان ها حرکت می کند هم در کنار مســیر 
دوچرخه سواری اضافه شــود. در خیابان کامل هم سیاست بر این است تا از مدهای 
دیگر تا حدودی گرفته شده و به سایر مدها اختصاص داده شود. این کار درستی است؛ 
اگرچه اجرای آن سخت و زمانبر است. به همین دلیل باید همه جوانب به طور کامل 
بررسی شود. البته قطعاً همه خیابان ها این ظرفیت را درحال حاضر ندارند. شورا هم در 

این زمینه توصیه هایی داشته که به اجرای بهتر این طرح کمک خواهد کرد.« 

خیابانکاملبه
»تراموا«همنیاز
دارد

محسن هاشمی

پیروز حناچی شهردار تهران در واکنش به حذف مشکوک عنوان شهید از 
تابلوهای برخی معابر گفت: افتخار می کنیم کوچه هایمان به نام شهدایی 
مزین باشد که در همین محلات زندگی می کردند و هم اکنون نیز عطر و 
یادشان در محلات وجود دارد. وی درباره حذف عنوان » شهید« از برخی 
از مناطق و خیابان های سطح شهر تهران گفت: در دوره جدید هیچگونه 
تابلویی نصب و حذف نشده است و تمام این تابلوها مربوط می شود به پنج 
سال گذشــته و امکان دارد برخی از تابلوهایی که فرسوده شده باشند 
توسط شهرداری تهران اصلاح شود اما به صورت گسترده در شهرداری این 
کار انجام نشده است.حناچی افزود: تابلوها در سطح معابر  به دو دسته 
تقسیم می شــوند، تابلوهایی که دیوارکوبند که مناطق آنها را پیگیری 
می کنند و این تابلو ها به نام شهدا مزین هستند و دسته بعدی تابلوهای 
عبوری هستند که برای سرعت متوسطه ٣۰ کیلومتر به بالا پیش بینی 
شده اند و باید شما آنی تابلو را  ببینید و تشخیص بدهید و مسیر خود را 
انتخاب کنید و این تابلوها که برای ســرعت تنظیم می شــوند حداقل 

اختصار در نظر گرفته می شود.

افتخارمیکنیم
کوچههایمانبهنام
شهدامزینباشد

پیروز حناچی 

محمدرضا عرب مقدم، کارشناس مسائل بانکی گفت: اگر تعداد حساب های بی هویت در بستر 
۴۱ بانک کشور بررسی شود، باید منتظر اعدادی بسیار بیشتر از یک میلیون حساب بی هویت 
بود. وی ، اظهار کرد: طبق آخرین آمار منتشر شده از سوی یکی از بزرگترین بانک های دولتی 
ایران، بانک ملی با ٣۲٣۶ شعبه، دارا بودن بزرگ ترین هلدینگ در بین بانک ها و رتبه دوم از 
نظر تعداد کارت بانکی از مهم ترین بانک های کشــور اســت و با توجه به آمار ۵۰۰ میلیونی 
حساب های بانکی در کشور می توان با یک تخمین حداقلی گفت که ۲۰ میلیون نفر در این 
بانک حساب دارند. با محاسبه ای ساده پنج درصد از حساب های این بانک برابر با یک میلیون 
مورد بی هویت است. وی افزود: بر این اســاس، اگر عده ای فقط از یک درصد این ۲۰ میلیون 
حساب برای پنهان کردن فساد و فرار مالیاتی بهره ببرند، یعنی از ۱۰ هزار حساب بانکی برای 
این کار استفاده شده است.  به گفته این کارشناس مسائل بانکی، با اندکی تأمل و توجه به این 
نکته که بانک ملی یکی از معتبرترین بانک های کشور است، می توان به عمق ماجرا پی برد. 
برای مثال با همین ۱۰ هزار حساب بانکی، ۱۰ مفسد اقتصادی در سطح وحید مظلومین یا 
همان سلطان سکه می توانند مفاسد خود را پنهان کنند؛ اما این فقط یکی از ۴۱ بانک موجود 
در اقتصاد کشور است و مطمئناً اگر تعداد حســاب های بی هویت در بستر ۴۱ بانک کشور 

بررسی شود، باید منتظر اعدادی بسیار بیشتر از یک میلیون حساب بی هویت بود. 

حسابهایبیهویت
دربانكهابیشازیك
میلیونفقرهاست

بانک مرکزی 

محمود محمودزاده معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان این که دستگاه های دولتی 
باید برای تولید و عرضه مسکن کارکنان خود زمین معرفی کنند گفت: بجز وزارت 
دفاع که برای احداث ۱۰۰ هزار واحد با وزارت راه و شهرســازی تفاهم نامه امضا 
کرده، وزارتخانه های آموزش و پرورش و رفاه نیز مذاکرات اولیه را برای این موضوع 
صورت داده انــد اما هنوز زمینی معرفــی نکرده اند.وی اظهار کــرد: وزارت راه و 
شهرسازی در راستای اجرای ماده ۶ قانون ساماندهی به شکل جدی آمادگی دارد 
در صورتی که دســتگاه های دولتی زمین معرفی کنند طرح مســکن  اقساطی 
کارکنان را اجرایی کند اما تا امروز بجز وزارت دفاع که زمین معرفی کرده و کارهای 
این وزارتخانه با جدیت دنبال می شود هیچ دستگاه دولتی دیگری وارد نشده است. 
البته وزارتخانه های آموزش و پرورش و رفاه نیز تمایل نشان داده اند و جلساتی را به 
منظور عرضه مسکن اقساطی با مسوولان این دو وزارتخانه برگزار کرده ایم اما در 
حد  مذاکرات اولیه است و تا کنون زمینی معرفی نکرده اند.وی افزود: تفاهم نامه ای 
که با وزارت دفاع امضا شــده برای تامین ۱۰۰ هزار واحد مســکونی  است که 
امیدواریم این طرح با توجه جلسات  منظمی که در این خصوص برگزار می شود به 

عنوان نمونه قابل ارایه، شکل عملیاتی به خود بگیرد.

دستگاههایدولتیبرای
مسکناقساطیکارکنان
زمینمعرفیکنند

محمود محمودزاده

محمد مسیحی معاون مالیات بر ارزش افزوده سازمان امور مالیاتی با اشاره به اینکه 
هیچ جای دنیا، معافیت های مالیاتی مناطق آزاد، مادام العمر نیست، گفت: بعد از 
گذشت ۱۱ سال معافیت مناطق آزاد، وقت آن رسیده تا این قانون، در مناطق آزاد 
هم اجرا شود. محمد مسیحی معاون مالیات بر ارزش افزوده سازمان امور مالیاتی در 
گفت وگو با خبرنگار اقتصادی خبرگزاری فارس درباره تمدید معافیت مالیات بر 
ارزش افزوده در مناطق آزاد،گفت: در لایحه اصلاح قانون مالیات بر ارزش افزوده 
که اسفند ۹۵ از طرف دولت تقدیم مجلس شــد، پیشنهاد معافیت مناطق آزاد 
تجاری و ویژه اقتصادی از پرداخت مالیات بر ارزش افزوده، گنجانده شده است. وی 
افزود: سازمان امور مالیاتی از ابتدا، معتقد به اجرای قانون مالیات بر ارزش افزوده در 
مناطق آزاد بوده و پیشنهاد ما تخصیص ۱۰۰ درصدی عواید حاصل از اجرای این 
قانون، به خود مناطق آزاد جهت توسعه زیرســاخت های مورد نیاز برای تولید و 
عمران این مناطق است.معاون سازمان مالیاتی تصریح کرد: معتقدم از آنجایی که 
پرداخت مالیات بر ارزش افزوده بر عهده مصرف کننده نهایی است و شامل تولید 
نمی شود، می توان از محل درآمد اجرای این قانون، کاستی های زیرساختی برای 

رونق تولید در مناطق آزاد تجاری و ویژه اقتصادی را به مرور مرتفع کرد.

زمانحذفمعافیت
مالیاتیمناطق
آزادفرارسیده

محمد  مسیحی 
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هفتهنامهاقتصادیایران

عبدالناصرهمتی،رئیسکلبانکمرکزیاولویتاصلیاینبانکراتأمینارزکالاهایاساسیوداروعنوانواعلامکردکهذخایرکالاهایاساسیودارو
درکشورمطلوباست.همچنینکنترلتورم،کنترلبازارارزوکمکبهرشداقتصادیکشوردردستورکاربانکمرکزیقراردارد.ویدرنشستبا
مدیراندبیرخانهشــورایعالیمناطقآزادتجاری،صنعتیوویژهاقتصادیدرکیشضمنتأکیدبرنقشمقاومتمردموبرنامهریزیهایصورت

گرفتهدرعبورازشــرایطسختاقتصادیگفت:بحمداللهدشــمنانبههدفاصلیخودکهفروپاشیاقتصادایرانبودنرسیدند.همتیضمن
یادآوریشرایطارزیکشوردرشهریورومهرماهسالگذشتهافزود:باوجودتمامتحریمهاوفشارهایواردشده،درحالحاضرشرایطارزیبا
ثباتیداریمواینآرامشبهمااجازهدادهاستکهبهسایراولویتهاازجملهشرایطمناطقآزادبپردازیم.ویبااشارهبهتلاشناکامدشمندر
حداکثرسازیفشاراقتصادیگفت:درشرایطجنگاقتصادیچارهایجزاولویتبندیمسائلاقتصادینداریم.رئیسکلبانکمرکزیباتأکید

براینکهاولویتاصلیبانکمرکزیتأمینارزکالاهایاساسیودارواست،تصریحکرد:خوشبختانهباتدابیراتخاذشدهذخیرهکالاهای
اساسیودارودرکشورمطلوباست.ویافزود:انتظاراتازبانکمرکزیبالاستوازاینروکنترلتورم،کنترلبازارارزوکمکبه

رشداقتصادیکشوردردستورکاربانکمرکزیقراردارد.

ذخایرمطلوب
کالاهای

اساسیودارو

نبردآخربرایتعطیلیارزشافزوده
محمــد جواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات  پس از 
چندین ماه تلاش از احتمال تعطیلی کامل سرویس های ارزش افزوده 
به خاطر تخلفات و دزدی آنها از مردم خبر داده اســت. پس از مدت ها 
کش وقوس درباره تخلفات کلان سرویس ارزش افزوده ، با یک توییت 
خط قرمز آخر را کشــید تا نبرد با اختاپوس دزدی از مردم به مرحله 
نهایی، حساس و سرنوشت ساز خود برسد. ایشان در توییتر خود اعلام 
کرد:»شاید وقتش رســیده باشد که بزودی کل سرویس های ارزش 
افزوده را برای همیشه تعطیل کنیم«. تا قبل از این وزیر ارتباطات هیچ 
وقت از تعطیلی کامل این سرویس قدیمی که مایه نگرانی و از دست 
رفتن پول مردم با هزاران کلک شــده حرف نزده بود. مجموعه وزارت 
ارتباطات تا پیش از این با جریمه شرکت های ارزش افزوده یا اپراتورها 
تلاش داشت تا متخلفان این حوزه را تنبیه کرده و به نوعی وضعیت آن 
را با یک تصفیه ســر و سامان ببخشد. توییت آذری جهرمی اما نشان 
می دهــد احتمالا همانطور که بســیاری حــدس می زنند تخلفات 
سرویس های ارزش افزوده آن قدر گسترده است که حالا وزیر ارتباطات 

تصمیمی انقلابی برای تعطیلی کامل آن گرفته است.
از دزدی با اپلیکیشن ها تا وعده اینترنت رایگان

اکثر مردم طعم تلخ قبض هایی با رقم نامتعارف یا تمام شــدن سریع 
شارژ خط های اعتباری خود را چشــیده اند. شبکه های اجتماعی و 
ســایت های مختلف پر از انواع تبلیغات برای فریب کاربران برای وارد 
کردن شماره تلفن همراه شان است تا روزانه حداقل ۵۰۰ تومان از جیب 
آنها بدون هیچ خدمات جدی یا محتوایی ســرقت شود. شرکت های 
ارزش افزوده از چند سال قبل و با هدف ارائه خدمات ویژه  به کاربران 
موبایل کشور راه اندازی شدند. این سرویس ها قرار بود خدمات اضافه ای 
مثل متن، خدمات حوزه آی تی، سرگرمی و... را دربر داشته باشد و در 
ازای این خدمت، هزینه ای هم از مشترک بگیرد. حالا اما مدت هاست 
که ورق برگشته است؛ خیلی از شرکت های فعال در این حوزه خدمات 
خاصی به مشترکان شــان ارائه نمی کنند؛ در بهترین حالت آنها را در 
یک باشگاه هواداری عضو کرده و در ازای این عضویت در بازه های روزانه 
یــا ماهانه هزینه ای از او دریافت می کننــد. در واقع برخلاف نام این 
سرویس ها، هیچ ارزش افزوده ای به کاربر عضو شده در این باشگاه ها 
داده نمی شــود. میزان تخلفات آنها که سودش به جیب شرکت ها و 
اپراتورهای تلفن همراه می رود آن قدر زیاد است که آقای وزیر از لفظ 

اختاپوس های ارزش افزوده برای آنها استفاده کرده است.
نبرد در مقابل گردش مالی کلان

هیچ کس اطلاع دقیقی از گردش مالی مجموعه شرکت های فعال در 
حــوزه ارزش افزوده ندارد اما تنها یک پرونده تخلف در این حوزه که 
وزیر ارتباطات اعلام کرد نشــان از کلاهبرداری ۲۲ میلیارد تومانی 
داشــت. در واقع ارزش افزوده و حجم کلاهبرداری انجام شده در آن 
یکی از اسرار مگوی کشور است. محمدجعفر نعناکار، مدیرکل حقوقی 
سازمان فناوری اطلاعات ایران دراین باره می گوید: »یک چرخه مالی 
خیلــی بزرگ وجــود دارد کــه صاحب محتوا،  صاحــب خدمات و 
تجمیع کننده و ارائه کننده و اپراتور، همه سود می برند. تنها کسی که 

ضرر می کند، کاربر صاحب سیم کارت است.«

گفتوگو سیدعباسصالحی:ادغامموسساتتابع
اینوزارتخانهطی۴ماهآتیونیزتامین

ارزوارداتی۳۴هزارتنکاغذ
سید عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت : هزینه های 
جاری وزارتخانه در شش ماه اول ۳۳ درصد از درخواست هایمان تامین 
شده و در حوزه کمک ها و یارانه ها نیز سازمان برنامه در شش ماه ابتدایی 
امســال ۱۳ درصد از درخواســت ما را تامین کرده است که البته از 
همینمقدار هم تنها ۸ درصد آنرا خزانه داده است و باقیش هنوز از سوی 
خزانه تامین نشده است. درباره هزینه های جاری وزارتخانه در شش 
ماه اول ۳۳ درصد از درخواست هایمان تامین شده و در حوزه کمک ها 
و یارانه ها نیز ســازمان برنامه در شش ماه ابتدایی امسال ۱۳ درصد از 
درخواســت ما را تامین کرده است که البته از همین مقدار هم تنها ۸ 
درصد آن را خزانه داده است و باقی آن هنوز از سوی خزانه تامین نشده 
است   به گزارش اعتبار به نقل از مهر ایشان اظهار داشت : اما همیشه 
گفت وگوی ما با دوستان بودجه ای دولت این است که مجموعه هایی که 
منابع حداقلی دارند در شرایطی مانند الان، بیشترین فشار را متحمل 
و به بخش های خود منتقل می کنند. به ویژه مجموعه هایی که درآمد 
مستقل ندارند و نمی توانند با اتکا به آن مشکلات مالی شان را حل کنند. 
خدمات وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی خدماتی رایگان است و منبعی 
برای درآمد این وزارتخانه نیست،در نتیجه منبع مالی آن تنها بودجه 
این وزارتخانه است و وقتی این موضوع محدود شود فشار مضاعفی به 
آن وارد می شود. ما مشکلات و فشارهای وارده به این دوستان را درک 
می کنیم، اما انتظار داریم نگاه آنها نیز به موضوع فرهنگ و هنر تغییر 
کند و فشــار وارده به این بخش را بیشتر درک کنند. ما در سه ماه اول 
امسال هیچ مبلغی از خزانه نگرفتیم و سه ماه دوم را نیز که عرض کردم 
به چه شرحی دریافتی داشته ایم. امیدوارم دوستان این فشار مضاعف 
را درک کنند و به اهالی فرهنگ و هنر بیشتر مساعدت کنند. وی گفت 
: نکته بعدی در این ساماندهی هم چابک سازی ساختاری است. برخی 
از این موسســات به دلیل اینکه از سوی سازمان اداری و استخدامی 
مصوبه ای نداشته اند، برای خود ساختاری شکل داده اند و معاونت هایی 
درست کرده اند که خود آن هم هزینه ســاز است و هم در کارکردها 
اختلال ایجاد می کند. ما با این نگاه این موضوع را در دستور کار قرار 
داده ایم و  امیدواریم اگر به همین شکل فعلی راه طی شود در حداکثر 
چهار ماه آینده به پایان راه برسد.    ایشان گفت : اصول اولیه ای بر این 
کار حاکم است. معاونت هایی که زیر ســه موسسه داشتند در یک 
موسسه باید تجمیعشــان کنند و معاونت هایی که بین سه تا شش 
موسسه داشته اند باید در دو موسسه تازه ادغامشان کنند. البته این 
حرف ها وحی منزل نیست و ممکن است در مرحله نهایی با یک استدلال 
قوی به این برسیم که مثلااز یک موسسه باید به دو موسسه برسیم. 
اینهــا در بخش های بعدی خودش را نشــان می دهد. خیلی وقت ها 
تصمیم ها بین بد و بدتر است و نه بین خوب و خوب تر. وقتی بازار دچار 
تلاطم و چند نرخی بودن اســت کار سخت می شود. وقتی بازار کاغذ 
تک نرخی بود همه چیز روی روال بود. از سال ۹2 تا ۹۶ ثبات نسبی بر 
بازار حاکم بود و ما با همین رویکردتا نیمه دوم سال ۹۷ به موضوع کاغذ 
نگاه کرده و به آن ورودی نداشتیم. بسیاری از کاغذهای وارداتی تا این 
تاریخ نیز خارج از مسیر تایید وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی بود. آنچه 
در شش ماهه دوم سال گذشــته در مسیر تایید ما برای واردات قرار 
گرفت، ساز و کاری قابل دفاعی داشت.  وی گفت : امسال ۸0 هزار تن 
کاغذ یارانه ای برای حوزه فرهنگ اجازه واردات پیدا کند. دو ماهی هم 
برای طی مسیر بروکراسی کار طی کردیم. الان حدود ۳4۳00 تن کاغذ 
تامین ارز شــده که البته همه اش خرید ارز نشده و حدود دو ماه هم 
وارداتش طول می کشد ایشان گفت : در این دوره،نوع نگاه ما این است 
که هم اعتماد می کنیم و هم نظارت. اگر حس کنیم بخشــی از عناصر 
فعال در حوزه واردات ازاعتماد ما سواستفاده کرده اند برخورد نظارتی 

هم می کنیم. سعی کردیم به تجربه های کاری افراد توجه کنیم. 

تلاشهمسایگانبرایربودنمهمترینبازارگردشگریایران
ولی تیموری، معاون میراث فرهنگی و صنایع دستی و گردشگری 
کشور شرایط گردشــگری ایران را سخت توصیف می کند. به 
اعتقاد او، در همین شرایط سخت بین المللی که چراغ حوزه های 
دیگر خاموش می شود تنها حوزه ای که با نشاط جلو رفته است 
صنعت گردشگری ایران است. او می گوید: چندین بار در همین 
چند ماه گذشته، ایران وارد مقابله مستقیم با نیروهای متجاوز 
شد. ماجرای اســقاط پهپاد آمریکایی، ماجرای گروگانگیری 
کشتی ایرانی توسط انگلستان و مسائل دیگر همگی نشان دهنده 
یک منطقه ناآرام برای گردشگری است و این بهانه ها می تواند 

موجب تضعیف گردشــگری در چنین منطقه ای شود، اما در 
همین شرایط ایران توانسته است صنعت گردشگری را به شکل 
مطلوب اداره کند و چراغ آن  را روشــن نگاه دارد. تا آنجا که در 
۴ ماه اول امســال تعداد گردشگران ورودی به کشور نسبت به 
ســال قبل ۴۰درصد رشــد داشت. کارشناســان گردشگری 
معتقدند، حجم بالای گردشگران ورودی از عراق به ایران اگرچه 
در سال های گذشته دستخوش برخی مسائل حاشیه ای نیز بوده 
است، اما رقابت بر سر بزرگ نمایی برخی موضوعات در ارتباط با 
گردشگران عراقی ورودی به ایران، کشورهای همسایه را بر آن 

داشت تا برای جذب گردشگران عراقی به کشور خود دست به کار 
شوند و حتی دروغ پردازی را چاشنی ربودن بازار گردشگری عراق 
از دســت ایران کنند. رقابت برای ناامن جلوه دادن مسیر ایران 
برای گردشگران با هدف مسدود کردن مسیر گردشگران ورودی 
به ایران با توجه به ارزآوری بالای صنعت گردشگری برای کشور، 
کشورهای عربی حاشیه خلیج فارس و حتی کشورهای همسایه 
را بر آن داشت تا ماهی مطلوب را از این آب گل آلود صید کنند 
و تور صید گردشگران عراقی را بر صنعت گردشگری ایران نیز 

بگسترانند.

عبدالحسین سیف الهی: 

سونامی ورشکستگی و بیکاری بدهکاران ارزی
براســاس ابلاغیه اصلاحی آیین نامه اجرایی 
مــاده ۲۰ قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر، 
مهلــت بازپرداخت بدهی بدهــکاران ارزی 
سال های ۹۰ و ۹۱ تا پایان خرداد سال ۱٣۹۸ 
تمدیــد شــد. در راســتای حمایــت از 
تسهیلات  گیرندگان از حساب ذخیره ارزی که 
طرح تولیدی خــود را اجرا کردند اما به دلیل 
شرایط حاکم بر اقتصاد و به صورت غیرارادی 
نتوانسته اند نسبت به بازپرداخت بدهی خود 
اقدام کنند، مهلت تسویه حســاب بدهی این 
گروه تمدید شد. کارگروهی هم با مسوولیت 
وزارت امــور اقتصاد و دارایی، وزارت صنعت، 
معدن و تجــارت، قوه قضائیه و اتاق بازرگانی 
ایران تشکیل شد و این کارگروه ضمن تفکیک 
طرح هــای غیردولتی از طرح هــای دولتی، 
تصمیم گرفت تا واحد های تولیدی کوچک 
فعال را از طریق اصلاح آیین نامه اجرایی ماده 
۲۰ قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و ارتقای 

نظام مالی کشور مورد حمایت قرار دهد . 
ماجرای بدهــکاران ارزی و چگونگی 
بازپرداخت بدهی آنها از کجا شــروع شد؟ در 
زمان نوســانات نرخ ارز در سال های ۹۰ و ۹۱ 
گروهی از بنگاهداران و تولیدکنندگان که از 
حساب ذخیره ارزی تسهیلات دریافت کرده 
بودند،  به دلیل تلاطمات ارزی نتوانستند طبق 
قرارداد هایشــان به بازگرداندن بدهی خود 
مبــادرت کنند. ایــن اتفاق باعث شــد که 

بازپرداخت تســهیلات دریافتی از حســاب 
ذخیــره ارزی به گِره کور بخش تولید تبدیل 
شــود؛ گرهی که بازکــردن آن به آیین نامه 
اجرایــی مــاده ۲۰ قانون رفــع موانع تولید 
رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشور سپرده 
شد. از ســوی دیگر از زمان تدوین آیین نامه 
ماده ۲۰ قانــون رفع موانع تولید رقابت پذیر، 

بنگاه های تولیدی همــواره با چالش مهلت 
پرداخت بدهی نیز مواجه بوده اند؛  به طوری که 
در این مدت به دفعات متولیان و صنعتگران از 
نبود فرصت کافی برای پرداخت بدهی از سوی 
بنگاه های بدهکار خبر داده اند. در نهایت این 
مساله موجب شد تا با گذشت حدود ۷ سال، 
اجرای این ماده قانونی نتواند آنگونه که انتظار 

می رفت گره از مشکل بنگاه های صنعتی باز 
کند.

بخشــنامه معاون اول رئیس جمهور و 
همچنین محمد شــریعتمداری،  وزیر وقت 
صنعت بــرای اصلاح روش تسویه حســاب 
واحدهای تولیدی که سقف بدهی ارزی آنها 
٣۰ میلیون یورو است و امکان تسویه بدهی 
آنها به نرخ روز گشایش اعتبار و تبدیل آن به 
ریال شود و به صورت اقساط هم مشکلی را حل 
نکرد و فقط آنرا به تعویق انداخت بررسی روند 
فوق کاملا گویای آن است که شرایط سخت 
و دشــوار راه اندازی واحدهــای تولیدی در 
شــرایط تحریم و نوسانات شدید متغیرهای 
اقتصادی موجــب اختلال در بخش صنعت 
کشور شده است و در صورتیکه دولت محترم 
و دســتگاههای مرتبط با این موضوع بویژه 
بانکها درک مناسب و واقع بینانه ای از شرایط 
خاص این واحدها نداشــته باشند می تواند 
موجب ضایعه جبــران ناپذیری برای بخش 
تولید درکشور شود . بررسی های میدانی تایید 
می کند که طی یکی دو ماه گذشته بانکهای 
طرف قرارداد با شــرکتهای بدهکار به شدت 
برای وصول مطالبــات خود از هر طریقی به 
تکاپو افتــاده اند و بی تفاوتــی و عدم تدبیر 
مســئولین محترم در دولت بــرای حل این 
مشکل و بهبود فضای حاضر بی شک می تواند 

موجب خسران برای کشور گردد.

مقصود اسعدی سامانی دبیر انجمن شــرکت های هواپیمایی گفت: در نشست این 
انجمن با ســازمان هواپیمایی کشوری مقرر شد لیست ســایت های مجاز فروش 
اینترنتی پروازهای اربعین اعلام شود. در حالی که شورای عالی ترابری در نشست 
اخیر خود به ریاســت وزیر راه و شهر ســازی از ممنوعیت فروش اینترنتی بلیت 
پروازهای اربعین در سال جاری خبر داده بود، دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی 
اعلام کرد سازمان هواپیمایی کشوری قرار است لیســت سایت های مجاز فروش 
اینترنتی بلیت پروازهای نجف و بغداد را اعلام کند. مقصود اسعدی سامانی اظهار 
داشت: فروش بلیت این پروازها در تاریخ ۲۰ تا ٣۰ مهر ماه به قیمت دو میلیون و 
۲۰۰ هزار تومان است و اگر خارج از این قیمت پرداخت شود، تخلف است. وی ادامه 
داد: برخی شرکت های هواپیمایی نتوانســته اند هنوز پروازهای اربعین را راه اندازی 
کنند که علت آن، یا عدم صدور مجوز از سوی سازمان هواپیمایی کشوری بوده یا با 
فرودگاه نجف نتوانسته اند به توافق برسند. دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی یادآور 
شد: ماهان و کیش ایر از روز گذشته فروش بلیت پروازهای اربعین را آغاز کرده اند 
ایران ایر هم قرار است تا یکی دو روز آینده با فرودگاه نجف قرارداد امضا کند که 

پروازهای اربعین این شرکت هم به زودی آغاز می شود.

فروشاینترنتی
پروازهایاربعینازسر
گرفتهمیشود

مقصود اسعدی سامانی
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افزایش کمی و کیفی محصول و رونق تولید 
دندان شکن ترین پاسخ به دشمنان

وزیرصنعت،معدنوتجارت:سیاست
کلیدولتپیشگیریازخامفروشیاست

روز شنبه سی ام شهریورماه، دکتر رضا رحمانی وزیر صنعت، معدن 
و تجارت، به همراه جمعی از معاونان خود در این وزارتخانه، استاندار 
اصفهان، نمایندۀ مردم شهرستان مبارکه در مجلس شورای اسلامی 
و اعضای شورای تأمین شهرستان مبارکه، ضمن دیدار با مهندس 
عظیمیان مدیرعامل فولاد مبارکه، از خطوط تولید این شــرکت 

بازدید کرد.
وی در جریان این بازدید در خصوص برنامه های حمایتی دولت از 
تولیدکنندگان داخلی گفت: سیاســت اصلی ما   در همۀ زمینه ها 
پیشگیری از خام فروشی است. در این خصوص همواره برنامه های 
راهبــردی زیادی تدویــن و اجرا کرده ایــم، تا جایی که درزمینۀ 
ســنگ آهن، صادرات از ۲٣ میلیون تــن به کمتر از ۸ میلیون تن 

رسیده و هر سال روند کاهشی داشته ایم.
وی با تأکید بر این که برنامه های پیشگیری از خام فروشی با  شدت 
و قوت در حال پیگیری است، گفت: به منظور تأمین حداکثری نیاز 
فولادسازان داخلی، برنامۀ اکتشاف، استخراج و فرآوری معادن جدید 
در دســتور کار قرار گرفته و به پیشرفت هایی هم دست یافته ایم. 
ان شــاء الله با این اقدامات و برنامه های آتــی در تأمین مواد اولیه 

موردنیاز فولادسازان مشکلی نخواهیم داشت.
وی با تأکید بر این که در کارخانه های فولادسازی کشور و به ویژه در 
فــولاد مبارکه، برای خودکفایی در صنعت فولاد و صاحب فناوری 
شدن، گام های مؤثری برداشته شده است گفت: خوشبختانه نتیجۀ 
این اقدامات به احداث و بهره برداری از خطوط جدید انجامیده است.

بســیاری از ورق ها و محصولاتی که پیش از این وارداتی بودند، 
هم اکنون در کارخانه هایی مانند فولاد مبارکه تولید می شوندوی 
در بخش دیگری از ســخنان خود گفــت: با تلاش و همت همۀ 
مدیران و کارکنان کارخانه های فولادسازی کشور، ازجمله شرکت 
فولاد مبارکه، شاهد آن هستیم که بسیاری از ورق ها و محصولاتی 
کــه پیش از این وارداتی بودند، هم اکنون در کارخانه هایی نظیر 
فولاد مبارکه تولید می شــوند و کشور از این حیث خودکفا شده 
اســت.به نظر می رسد فعلا وضع عوارض بازدارنده باشد و تأمین 
مواد اولیۀ فولادسازان داخلی را تضمین کنداین گزارش حاکی 
است جعفر سرقینی، معاون امور معادن و صنایع معدنی وزارت 
صمت نیز در مصاحبه با خبرنگار فولاد در پاسخ به وضعیت ابلاغیۀ 
وضع عوارض بر صادرات سنگ آهن گفت: ابلاغیه انجام شده و از 
اول مهرماه هم اجرایی شــده است و ان شاءالله تا پایان سال هم 
پابرجاست. اگر تا پایان سال توازنی برقرار شد، ممکن است دولت 
در این زمینه بازنگری کند، ولی فعلا همین سیاســت ابلاغ شده 
اجرا می شــود و امیدواریم از این طریق حمایت از صنایع داخلی 
عملیاتی شده باشد. به نظر می رسد فعلا وضع عوارض بازدارنده 
باشد و تأمین مواد اولیۀ فولادسازان داخلی را تضمین کند و ما هم 
امیدواریم بخشی از مشکلات فولادسازان داخلی حل شود.گروه 
فولاد مبارکه در سال رونق تولید علی رغم همۀ محدودیت ها، با 
همت و تلاش مدیران و کارکنان خود تلاش کرده اســت تا نیاز 
صنایع پایین دســت به محصولات فولادی را تأمین کند و اجازه 
ندهد کشــور از این حیث با کوچک ترین خللی مواجه شــوددر 
جریان این بازدید، مهندس عظیمیان، مدیرعامل فولاد مبارکه، 
ضمن ارائۀ گزارش مبســوطی از دســتاوردهای فولاد مبارکه و 
برنامه های این شــرکت برای حفظ سهم ۵۰ درصدی در تولید 
فولاد کشور تا افق ۱۴۰۴ گفت: گروه فولاد مبارکه در سال رونق 
تولیــد علی رغم همۀ محدودیت ها، با همــت و تلاش مدیران و 
کارکنان خود تلاش کرده اســت تا نیاز صنایع پایین دســت به 
محصولات فولادی را تأمین کند و اجازه ندهد کشور از این حیث 
با کوچک ترین خللی مواجه شود.وی در بخش دیگری از سخنان 
خود با اشاره به اقدامات فولاد مبارکه درزمینۀ بومی سازی قطعات 
و همچنین راهبردهای این شــرکت برای این که کشور صاحب 
دانش فنی ساخت کارخانه های فولادسازی شود، گفت: در این 
خصوص نیز بــا حمایت از تولیدکننــدگان داخلی، حمایت از 
تسریع کننده ها و گسترش همکاری با شرکت های دانش بنیان و 

دانشگاه ها به دستاوردهای خوبی نائل شده ایم.

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی با بیان اینکه پارسال 
۷.۸ میلیون نفر گردشگر به ایران سفر کردند، گفت: با وجود تحریم های 
ظالمانه از ابتدای امسال تاکنون چهار میلیون گردشگر وارد کشور شدند. 
به گزارش ایرنا »علی اصغر مونســان« در همایــش ملی روز جهانی 
»گردشــگری« که در زاهدان برگزار شد، گفت: بر اساس آمار سازمان 
بین المللی گردشگری ســهم حوزه گردشگری ایران در سال ۲۰۱۷ 
میلادی ۱۱.۸ میلیارد دلار تولید ناخالص ملی بوده است.او با بیان اینکه 
۲۱ میلیارد دلار سرمایه برای رسیدن به شاخص مناسب گردشگری 
در کشور نیاز است، گفت: ۲۰۰ هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری در 
حــوزه گردشــگری در ایران اســلامی در حــال انجام اســت.وزیر 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گفت: همچنین ۴۰۰ هتل 
در کشــور در حال ساخت که ۱۵۷ هتل، چهار و پنج ستاره هستند.او 
به حوزه بوم گردی به عنوان موتور محرکه توسعه مناطق روستایی اشاره 
کرد و گفت: از ۴۰۰ واحد بوم گردی در گذشته هم اینک به بیش از هزار 
و ۷۰۰ واحد بوم گردی در سطح کشور رسیده ایم.مونسان با بیان اینکه 
صنعت گردشــگری در حوزه ایجاد اشتغال نقش مهمی برعهده دارد 
اضافه کرد: به ازای هر ۱۰ شــغل در جهان یک شغل مربوط به حوزه 
گردشگری است.مونســان چشم انداز صنعت گردشگری در کشور را 
امیدوارکننده دانست و گفت: نزدیک به ٣ درصد از تولید ناخالص داخلی 
در بخش گردشــگری ایجاد می شود که میانگین این رقم در دنیا ٣/۴ 
درصد است. وی افزود: در سال های اخیر بوم گردی و طبیعت گردی در 
کشور رونق گرفته و با توسعه متوازن گردشگری در سراسر کشور و نیز 
توجه به انواع دیگر گردشگری همچون گردشگری کشاورزی، درمانی 
و معدنی می توان این صنعت را به جایگاه واقعی خود رساند.مونســان 
معتقد است گردشــگری می تواند یکی از محرکه های اصلی در ایجاد 
اشــتغال باشــد و یکی از دغدغه هــای اصلی دولتمردان اســت.وزیر 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی با توجه به شعار امسال که 
مربوط به اشتغال در حوزه گردشگری است، گفت: یکی از مزایای مناسب 
در حوزه گردشگری سرمایه اندک با بازدهی بالاست که همه آحاد یک 
جامعه می توانند در این حوزه ورود کرده و سرمایه گذاری کنند.او آینده 
را متعلق به صنعت گردشگری دانست وگفت: ایران دارای ظرفیت های 
مناسب در تمام بخش های گردشگری است که کارهای بسیاری برای 
شناخت و معرفی این حوزه انجام شده است.مونسان ایجاد زیر ساخت، 
نگاه عدالت محــور و توزیع یکنواخت عدالت گردشــگری را از جمله 
برنامه هــای وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی در 
سال جاری دانست.مونسان از سیستان و بلوچستان به عنوان استانی با 
ظرفیت مناسب گردشگری یاد کرد و گفت: این استان دارای ظرفیت های 
مناسب اما کمتر توجه شده است که با توجه به شعار امسال که اشتغال 
در حوزه گردشــگری است شــاهد آینده خوب برای مردم این منطقه 
خواهیم بود.وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در حوزه 
تکمیل و ایجاد زیر ساخت ها در سیستان و بلوچستان گفت: ۵۴ پروژه 
با اعتبار ۶۷۰ میلیارد تومان در این اســتان در حال انجام است و یکی از 
آژانس های بزرگ گردشــگری کشــور به صورت معین در این منطقه 

فعالیت خواهد کرد.
توجه ویژه ای به جایگاه واقعی گردشگری در کشور نشده است

نماینده ولی فقیه در سیستان و بلوچستان و امام جمعه زاهدان هم در 
این همایش گفت:»با توجه به اینکه گردشــگری ثمرات بسیاری در 
حوزه های مختلف برای کشور و این استان دارد اما تاکنون آنگونه که 
باید به جایگاه ویژه آن توجه نشــده است. حجت الاسلام والمسلمین 
مصطفی محامی همچنین ترسیم چهره واقعی سیستان و بلوچستان، 
معرفی جاذبه های این استان و جذب سرمایه، آشنایی مردم منطقه با 
ســایر فرهنگ های اجتماعی و تعامل با ســایر اقوام، ادیان و فرهنگ 
همزیستی و مسالمت آمیز را از جمله آثار و برکات سیر و گردش اعلام 
کــرد و گفت:»ایجــاد زمینه های مناســب برای رشــد فرصت ها و 
ظرفیت های سیســتان و بلوچســتان با توجــه و حمایت به بخش 
گردشگری بســیار مهم و قابل اهمیت اســت.« استاندار سیستان و 
بلوچستان نیز گردشگری را باعث تزریق حس نشاط و پویایی در جامعه 
دانست و روی توجه بیشتر گردشگری تأکید کرد. احمدعلی موهبتی 
گفت:»نگاه اقتصادی به حوزه گردشگری در جهان شناخته شده و تأثیر 
فراوانی در رونق یک منطقه دارد.«استاندار سیستان و بلوچستان گفت: 
این اســتان با داشتن جاذبه های فراوان تاریخی، طبیعی و فرهنگی با 
آداب و رسوم خاص همواره مورد توجه گردشگران قرار داشته که باید 
برای رونق در این حوزه تلاش و سرمایه گذاری بیشتری انجام شود.امام 
جمعه مسجد مکی اهل سنت زاهدان نیز گفت: گردشگران قبل از دیدن 
آثار گردشــگری یک منطقه به دیدار مــردم آن منطقه بروند.مولوی 
عبدالحمید اســماعیل زهی افزود: سیســتان و بلوچســتان دارای 
ظرفیت های گردشگری بسیار با مردمان میهمان نواز و خون گرم است 
که همواره احترام به میهمان را برای خود مقدم می دانند.۲۷ سپتامبر 
به عنوان روز جهانی گردشــگری شــناخته می شود. سازمان جهانی 
گردشگری شــعار روز جهانی گردشگری امســال را »گردشگری و 

اشتغال، آینده بهتر برای همه« قرار داده است.

برگزاریمسابقاتقرآنیزمینهسازترویجو
گسترشفرهنگقرآنیدرکشورمیشود

عضو هئیت رئیسه فراکسیون قرآن، 
عترت و نماز مجلس شورای اسلامی 
گفت: برگزاری مسابقات زمینه ساز 
ترویج و گسترش فرهنگ قرآنی در 
کشور می شود.زهرا سعیدی مبارکه 
در گفت وگو با  ســتاد خبری چهل 
ودومین دوره مســابقات ملی قرآن 
کریم در اســتان اصفهان، برگزاری 
چهل  ودومین مســابقات سراسری 
قرآن کریم در بخش آقایان و بانوان به 
میزبانی اصفهــان را افتخار بزرگی 

دانســت و اظهار کرد: برگزاری مســابقات سراسری قرآن کریم به همت 
سازمان اوقاف و امور خیریه، اقدامی ارزشمند و مبارک است که زمینه ساز 
ترویج و گسترش فرهنگ قرآنی در کشور و رخت بستن برخی بی اخلاقی ها 
از جامعه خواهد شد. وی تصریح کرد: با وجود مشکلات موجود در کشور 
طی سال های اخیر تلاش کرده  و اجازه نداده ایم در حوزه اعتبارات، سهم 
فعالیت های قرآنی کاهش یابد، تا جایی که برای سال جاری با وجود کاهش 
محسوس اعتبارات در لایحه بودجه، در مجلس عدد ۱۰۰ میلیارد تومانی 
را برای اجرای منشــور توسعه تصویب کردیم. عضو کمیسیون اقتصادی 
مجلس خطاب به مردم و مسئولان استان اصفهان، گفت: به عنوان کسی 
که زمانی از شرکت کنندگان مسابقات قرآن بوده،  از صنایع فعال در استان 
درخواست می کنم تا در راستای مسئولیت های اجتماعی خود، حامی این 
مسابقات و برنامه های قرآنی باشند و از همه مدیران و مسئولان نیر تقاضا 
می کنم از هیچ گونه همکاری با این دوره از مسابقات دریغ نورزند و از مردم 
عزیــز هم خواهش می کنم با حضور پر رنگ در این مســابقات، به هرچه 

باشکوه تر برگزار شدن آن کمک کنند.

خبـــرخبـــر
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مهندس عظیمیان مدیرعامل فولاد 
مبارکه در آئین افتتاح نمایشــگاه 
دفــاع مقدس این شــرکت گفت: 
افزایش کمــی و کیفی محصل و 
رونق تولید، دندان شکن ترین پاسخ 

به دشمنان است.
 وی با اشــاره به تهاجم همه جانبۀ 
دشــمن در طول جنگ تحمیلی 
گفت: دشــمن با تهاجم زمینی و 
اقدامــات تروریســتی در تمامی 
شــهرهای کشور ســعی داشت تا 
انقلاب اسلامی را با شکست مواجه 
کند، اما بــا هدایت های بنیان گذار 
کبیر انقلاب، همۀ نقشه های آن ها 
با شکست مواجه شد. راهبردهای 
به موقع و کارساز امام خمینی )ره( 
موجبات اقتدار هرچه بیشتر نظام را 

فراهم کرد.
وی با اشــاره به آیات سورۀ فجر و 
دســتاوردهای هشت ســال دفاع 
مقدس اظهار داشت: وظیفۀ همه 
ماست که با برپایی چنین آئین هایی 
یاد و خاطرۀ شهدا را زنده نگه داریم 
و در پاسداشــت ارزش های دفاع 

مقدس بکوشیم.
مهندس عظیمیان خاطرنشان کرد: 
مردان و زنان زیادی در طول جنگ 
جان شیرین خود را از دست دادند 
و بسیاری از هم وطنان ما به اسارت 

درآمدند و جانباز شدند تا ما امروز 
گوهری به نام

 »فولاد مبارکه« داشــته باشیم و 
بتوانیم در محیطی امن به زندگی 
خود ادامه دهیم. همۀ ما مدیون این 

ایثارگری ها هستیم.
برنامه های دشمن برای زمین گیر 
کردن اقتصاد کشور بخش دیگری 
از سخنان مدیرعامل فولاد مبارکه 
در مراسم افتتاحیۀ نمایشگاه دفاع 
مقدس بود. وی در این زمینه تصریح 
کرد: این جمله در شرایط فعلی به 
معنی واقعــی مصــداق دارد که 
کارکنــان واحدهــای تولیدی و 
صنعتی جنگجویــان خط مقدم 
جبهۀ اقتصادی اند. امروز دشــمن 
می خواهد ما را با حربه های تحریم 
و فشار اقتصادی دچار انزوا و نابودی 
کند. همۀ مــا وظیفه داریم با کار و 
تــلاش بیشــتر از خون شــهدا 

محافظت کنیم.
وی از افزایش کمی و کیفی تولید و 
افزایش فروش و درآمد شرکت فولاد 
مبارکه به عنوان نمونه هایی بارز از 
ایستادگی در جنگ نابرابر اقتصادی 
یــاد کرد و گفــت: افزایش کمی و 
کیفی و رونق تولید دندان شکن ترین 
پاســخی اســت که می تــوان به 

دشمنان داد.

در جنگ اقتصادی، صنعتگران 
هستند که می توانند با کار و تولید 
بیشتر، تحمل سختی ها را برای 

مردم تسهیل کنند
این گزارش حاکی است در ادامۀ این 
مراسم، خانم مهندس زهرا سعیدی، 
نمایندۀ مــردم مبارکه در مجلس 
شــورای اسلامی نیز طی سخنانی 
افزود: پس از این که دشمن از جنگ 
نظامی مأیوس شد، تلاش کرد تا با 
راه اندازی جنگ اقتصادی در وجود 
نازنین مردم ایران زمین نفوذ کند و 
خوشــبختانه، با راهبردهای رهبر 
معظم انقلاب و ایســتادگی مردم 
عزیز نتوانست به اهداف خود دست 

یابد.
نمایندۀ مــردم مبارکه در مجلس 
شورای اسلامی خاطرنشان کرد: در 
جنگ اقتصادی، صنعتگران هستند 
که می توانند با کار و تولید بیشتر، 
تحمل ســختی ها را بــرای مردم 
تسهیل کنند. باید به خاطر داشته 
باشیم بحران ماندگار نیست و گذر 
از بحران، توســعه و پیشرفت را به 

دنبال خواهد داشت.
وی از تقویت ایمان، رعایت اخلاق و 
توجه به خط قرمزهای نظام به عنوان 
راهبردی اصلی انقلاب اسلامی یاد 
و اضافه کرد: گرامیداشت هفتۀ دفاع 

مقدس و ارج نهادن به مقام شامخ 
شهدا می تواند تلنگری باشد برای 
اینکه به خود بیاییم و بدانیم هرآنچه 
داریــم از خون پاک این شــهدا و 
دلاوری های جانبازانمان در هشت 

سال دفاع مقدس است.
زهرا  سعیدی تصریح کرد:  توجه به 
نیروی انسانی، شایسته سالاری و 
رعایت حقوق و ملاحظات اجتماعی 
در فولاد مبارکه از راهبردهای موفق 

مدیریت ارشد این شرکت است.
مدیریت جهادی منشأ برکات 

زیادی در عرصه های مختلف شده 
است

در بخــش دیگری از این مراســم 
ســرهنگ عطایی فرمانده ناحیه 
مقاومت بسیج شهرستان مبارکه  
اظهار داشــت: با پیــروزی انقلاب 
اســلامی در ایــران و ورود ایران 
اسلامی به پیمان ها و قراردادهای 
منطقــه ای، نظام اســتکباری به 
ســرکردگی آمریکای جنایتکار، 
بزرگ ترین حامی منطقه ای خود 
یعنی رژیم پهلوی را از دست داد و 
بــا پیــروزی این نظــام مقدس، 
بزرگ ترین دشــمن آمریکا و رژیم 
غاصب صهیونیســتی در منطقه 

پدید آمد.
 وی ادامه داد: همۀ عوامل داخلی، 

چــپ  جریانــات  و  گروه هــا 
و  لیبرالیســتی  مارکسیســتی، 
همچنین عوامل خارجی آن ها به 
سرکردگی آمریکا تلاش کردند تا 
بتوانند موانع و چالش های امنیتی 
متعــددی بــرای نظــام مقدس 
جمهوری اسلامی ایجاد کنند و از 
رشــد و بالندگی انقلاب اسلامی 
ایران جلوگیری کنند، اما نتوانستند.
فرمانــده ناحیه مقاومت بســیج 
شهرستان مبارکه با اشاره به تفکر 
»ما می توانیم« گفت: این که امروز 
ادعا می کنیم در عرصه های مختلف 
توانمنــدی دفاعــی،  نظامــی، 
عرصه های صنعتــی، تکنولوژی و 
نانوتکنولوژی، پزشــکی، دارویی، 
کشاورزی در منطقه و جهان حائز 
رتبه هستیم، مدیون همین تفکر 
بســیجی  »ما می توانیم« اســت، 
تفکری که حضرت امام )ره( بنیان 
نهاد و رزمندگان دوران دفاع مقدس 
با حضــور انقلابی خودشــان در 
جبهه های حق علیــه باطل آن را 

متبلور کردند.
وی خاطرنشان کرد: فتح قله های 
دانش در عرصه های مختلف بعد 
از جنــگ تحمیلی ایجاد شــد. 
جوانان ما جایگاه خودشان را در 
جبهه های حق علیه باطل یافتند 
و متوجه شــدند چه گوهرهای 
ارزشمندی هســتند. جوان ها و 
اکثــر فرماندهان جــوان دوران 
طلایی دفاع مقدس باعث شدند 
مــا موفقیت هــای بزرگــی در 

سال های اخیر به دست آوریم.
سرهنگ عطایی با تأکید بر این که 
احیــای مدیریت جهادی منشــأ 
برکات زیادی در عرصه های مختلف 
شــده اســت گفت: این مدیریت 
جهادی در عرصۀ دفاع مقدس تبلور 
پیدا کرد و جوان ها خودشان را پیدا 
کردند و توانستند بدون هیچ مشاورۀ 
خارجی، انواع علم و دانش را بومی 
کنند و به تولیدات انبوه برســانند. 
ســاخت انــواع موشــک، انــواع 
پهبادهــای فوق پیشــرفته، انواع 
ادوات نظامــی، زیردریایــی، انواع 
ادوات ســخت افزاری و... به برکت 
خون شــهدا و تمسک به شعار »ما 

می توانیم« به دست آمده است.

طرحقطار
پرسرعت
اصفهان-تهران
پسازسالها
وقفهآغازشد

نقشبارزبهرهبرداراندرصنعتآبفا،تولیدارزشاز
منابعوافزایشبهرهوریدراستفادهازتاسیساتاست

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
استان اصفهان در جمع فعالان در 
واحد بهره بــرداری گفت: تولید 
ارزش از منابع و افزایش بهره وری 
در استفاده از تاسیسات نقش بارز 
بهره بــرداران در صنعت آبفا می 
باشــد.چرا کــه ضعیــف ترین 
اســتراتژیک راهبردی در واحد 
بهره برداری نداشتن برنامه برای 
تامین پایدار خدمات به شیوه نوین 

به  مشترکین می باشد .
مهندس هاشم امینی با اشاره به 
اینکه تاسیسات و منابع در اختیار 
بهره برداران قرار می گیرد تا   شاهد  
ارائه خدمات بهینه به مردم باشیم، 
خاطرنشان ساخت: در چند سال 
اخیرشرکت آبفا استان اصفهان به 
رغم چالش هــای مالی  اقدام به 
تهیه و بکارگیری تاسیســات و 
تجهیزات نویــن در صنعت آبفا 
نمودبنابراین از بهره برداران انتظار 
می رود به بهترین شکل ممکن از 
این تجهیزات در راستای خدمت 
رســانی مطلوب به مردم اسفاده 

نمایند.
وی واحد بهره بــرداری آبفا را به 
بخش اوژانس شرکت تشبیه نمود 
و اعلام کرد: مــردم از فعالان در 
صنعت آبفا توقع خدمات پایدار در 
هر شــرایطی را  دارند، پس بهره 
برداران حتی هنگام وقوع حوادث 

غیــر مترقبه باید با رفع ســریع 
حادثــه درصدد ارائــه خدمات 

مستمر باشند. 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
استان اصفهان برخورداری بهره 
برداران از دانش روز را خواستار شد 
و خاطرنشــان ساخت: فعالان در 
واحــد بهــره بــرداری به جهت 
افزایش بهره وری باید از دانش روز 
بهره مند باشند چرا که دیگر نمی 
تــوان به روش ســنتی، خدمات 
گســترده و مســتمر در اختیار 

مشترکین قرار داد. 
وی گفت: بهره برداران خلاق می 
توانند با ارائه طرح های خلاقانه و 

بدیع، راندمان خدمات به مردم را 
افزایش دهند کــه این امر هدف 
غایی صنعت به شــمار می آید.
براین اســاس بهره بردارن نباید 

دچار روزمره گی شوند.   
مهندس هاشم امینی یکی دیگر از 
ویژگیهای بهره برداران را تلاش 
شبانه روزی در راستای خدمات 
رســانی پایدار به مردم دانست و 
تصریــح کرد: در ســالهای اخیر 
شرکت آبفا اصفهان به رغم کمبود 
منابع آبی و از سویی افزایش ۶۰۰ 
هزار مشــترک  توانست با تلاش 
شبانه روزی آب شرب بیش از ۴ 
میلیون مشترک  در سطح استان 

را تامین نماید.
وی کاهش آب بدون درآمد را در 
تمــام مناطق و شهرســتانهای 
استان خواستار شد و بیان کرد:در 
حال حاضر میزان آب بدون درآمد 
در استان اصفهان حدود ۱۶ درصد 
می باشــد که کمترین میزان در 
کشور محسوب می شود اما با این 
وجود بعضا در برخی از شهرستانها 
رقم آب بدون درآمد بیش از حد 
متعارف اســت که باید این روند 

مهار شود.
در ادامه این نشست رئیس گروه 
نگهــداری ،تعمیــرات بخــش 
آب،شــبکه های توزیع و مخازن 
شــرکت مهندسی آب وفاضلاب 
کشوربا اشــاره به بازدیدی که از 
تاسیســات صنعت آبفا در کشور  
ژاپن داشتند گفت:ارائه خدمات 
پایدار در صنعت آبفا ژاپن بر مبنای 
پیاده ســازی و تمرکز بر استقرار 
مدیریت دارایی صورت می گیرد .
 معصومــه مهدی بــادی افزود: 
مدیریت دارایی در ژاپن بر اساس 
برنامه ریزی ،تعیین استراتژیک 
،افزایش بهره وری و تولید ارزش 
انجام می شــود که در این میان 
طرح ریزی دقیق به منظور اصلاح 
،بازسازی شبکه آب  برای رسیدن 
به میزان  هدر رفت به صفر مد نظر 

قرار گرفته است.

وی با اشاره به کاهش میزان هدر 
رفت آب در شهر هیروشیما ژاپن 
بیان کرد: بعد از حمله شیمیایی 
به شــهر هیروشــیما در جنگ 
جهانی دوم، میزان هدر رفت آب 
در سال ۱۹۴۹ در این شهر بیش 
۵۶/۷ درصــد بوده اســت این 
درحالیســت که با برنامه ریزی 
درزمینــه اصلاح شــبکه های 
فرسوده این رقم در سال ۲۰۱۸ 
به کمتر از ۲/۶۷ درصد رســیده 

است.
 رئیس گروه نگهداری ،تعمیرات 
بخش آب،شــبکه های توزیع و 
مخازن شــرکت مهندســی آب 
وفاضلاب کشوراعلام کرد:در حال 
حاضر میزان هدر رفت واقعی آب  
درژاپــن حــدود ۹/۹ درصد می 

باشد.
وی به چگونگی طــرح ریزی در 
قالب اصلاح و نگهداری از شبکه 
آب و تاسیسات عنوان کرد:پهنه 
بنــدی ،مدیریت فشار،نشــت 
یابی،تحلیل هیدرولیکی منابع آب 
،پایش روزانه فشار و دبی آب در هر 
زون مبنــای برنامه ریزی جهت 
نگهداری  از تاسیسات می باشد 
این در حالیســت کــه اولویت 
بازسازی شبکه آب بر اساس طول 
عمر شبکه،ارزیابی کارکردو میزان 

فرسودگی لوله ها می باشد.

عضوموظفهیاتمدیرهذوبآهناصفهانو
قائممقاممالیبازرگانیشرکتمنصوبشد

طی حکمی محمد زارع پور اشکذری به عنوان عضو موظف 
هیات مدیره ذوب آهــن اصفهان و قائم مقام مالی بازرگانی 
شرکت  منصوب شد. وی متولد سال ۱٣۴۶ و فارغ التحصیل 
مدیریت اجرایی اســت . زارع پور اشــکذری عناوینی نظیر 
مدیرعامل لیزینگ رایان ســایپا ، مدیرعاملی خودروسازی 
زامیاد ، عضو هیات مدیره تامین سرمایه سپهر ، عضو هیات 
مدیره شــرکت کربن ایران ، معــاون اقتصادی گروه خودرو 
سازی ســایپا و معاون مالی و ادرای منطقه آزاد کیش را در 

کارنامه کاری خود دارد .
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وزیرمیراثفرهنگی،گردشگریوصنایعدستی
درمراسمروزجهانیگردشگریدرزاهدان:

۴میلیونگردشگرامسالواردایرانشدند
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مدیرکلحفاظتمحیطزیستاستانازشرکتپالایشنفتاصفهانبازدیدکرد
ایرجحشمتیمدیرکلحفاظتمحیطزیستاستان،ازپروژههايزیستمحیطيخطانتقال،ایستگاهپمپاژوتصفیهخانهپسابشهريوواحدگرانولسازيگوگردتولیديشرکتپالایشنفتاصفهان،بازدیدکرد.

بهگزارشروابطعمومیشرکتپالایشنفتاصفهان،دراینبازدیدکهبهمنظوراطلاعیافتنازرونداجرايپروژههايزیستمحیطياینشرکتانجامشد،نشستيباحضورمدیرعاملوومدیرانپالایشگاهنیزبرگزار
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طیمراسمیضمنتقدیرازخدماتچهارسالهسیدضیاءایمانیمدیرعاملپیشینبانکمهراقتصاد،غلامحسنتقینتاجبهاینسمتمنصوبشد.بهگزارشروابطعمومیبانک
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مدیریتخود،ابرازداشت:عدمبرخورداریازمجوزفعالیتبانکیومشکلاتحقوقیناشیازآن،موضوعادغامبانکهایوابستهبهنیروهایمسلحوحاشیههایوتبعاتحادث
شــدهازجملهمشکلاتپیشرویبانکبودندکهبافداکاریوعملکردبسیارمناسبهمکارانتوانستیمازتمامیاینموانعبهسلامتعبورکنیموبانکیباصورتهایمالی
شفافوعملکردقابلقبولدرشبکهبانکیداشتهباشیم.ایمانیبااشارهبهتوانمندیهاوتجاربارزندهدکترنتاج،گفت:بانکمهراقتصاددربرههحساسیقرارداردلذا
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درحوزهسرمایهانسانیبانکخواهدبود.ویبااشارهبهانتخاباعضایجدیدهیئتمدیرهبانک،اظهارکرد:بهحمداللهتمامیاینعزیزانازهمکارانخوشنامشبکهبانکی

کشورهستندکهامیدواریمماموریتمحولهخودرابهنحومطلوبانجامدهندوروشیرادرپیشگیرندتاکمترینآسیبیبهسرمایهانسانیبانکنرسد.

مدیرعاملجدید
بانكمهراقتصاد

معارفهشد

دکترهمتیدردیداربافعالاناقتصادی
منطقهآزادکیشخبرداد:

اقداماتویژهبانکمرکزیبهمنظورحمایتاز
واحدهایتولیدیوتسهیلتجارتدرمناطقآزاد

رئیس کل بانک مرکزی گفت: در نیمه نخست سال جاری علیرغم 
تحریم های بی سابقه دشمنان، بیش از ۱۹ میلیارد دلار به منظور 
واردات کالاهای اساسی و ضروری تولید و مصرف تامین ارز انجام 

شده است.
به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، دکتر همتی در نشست با 
فعالان اقتصادی منطقه آزاد کیش با اشاره به کاهش درآمدهای 
ارزی ناشــی از فــروش نفت کشــور در شــرایط تحریم گفت: 
خوشبختانه دشمنان به هدف اصلی خود یعنی فروپاشی اقتصادی 

کشور نرسیدند.
وی افزود: در حال حاضر ثبات بر اقتصاد کشور حاکم و امکان برنامه 
ریزی برای بهبود شــرایط و رشد و توسعه اقتصادی فراهم شده 

است.
همتی تصریح کرد: در نیمه اول سال علیرغم کاهش درآمدهای 
نفتی، به منظور واردات کالاها به کشور ، بیش از ۱۹ میلیارد دلار 
تامین ارز انجام شده که از این میزان حدود ۱۱ میلیارد دلار مربوط 

به صادرات غیرنفتی است.
رئیس کل بانک مرکزی افزود: همچنین حدود ۸ میلیارد دلار نیز 
برای واردات دارو و کالاهای اساســی توسط بانک مرکزی تامین 

شده است.
همتی با اشاره به مشــکلات ایجاد شده برای طبقات متوسط و 
ضعیف جامعه بر اثر تحریم گفت: بانک مرکزی به دنبال ثبات و 

برنامه ریزی برای افزایش رفاه مردم است.
همتی ادامه داد: با توجه به حساسیت نرخ ارز در کشور اگر نرخ ارز 

کنترل نشود اقتصاد کشور نامتعادل می شود.
رئیس شــورای پول و اعتبار با اشاره به بازدید خود از واحدهای 
تولیدی منطقه آزاد کیش گفت: فعالیت حدود ٣۰۰ واحد تولیدی 
در این منطقه نشان دهنده زحمات صنعتگران و تولیدکنندگان 
منطقه است و بحمدالله نسبت به گذشته  تحولات مثبت زیادی 

در کیش رخ داده است.
وی افزود: تا آنجا که در توان بانک مرکزی اســت از فعالیت های 
تولیدی، صنعتی و تجاری در مناطق آزاد حمایت و تلاش می کنیم 
در نیمه دوم امسال ارز مورد نیاز واحدهای تولیدی تجاری مناطق 

را تامین کنیم.
همتی گفت: پذیرش پروانه های کسب و کار مناطق آزاد توسط 
بانک ها، تامین ارز گروه های کالایی ۱ و ۲ براساس ثبت سفارش 
و هماهنگی انجام شده توسط دبیرخانه مناطق آزاد، تسهیل نحوه 
رفع تعهد ارزی مناطق آزاد، حل مشکل ترانزیت بین مناطق آزاد 
و ایجاد واحد مختص مناطق آزاد به منظور پیگیری مشــکلات 
فعالان اقتصادی این مناطق در معاونت ارزی بانک مرکزی با هدف 
حمایت از توسعه مناطق آزاد در دستور کار بانک مرکزی قرار دارد.
وی تصریح کرد: همه هدف ما حمایت از تولید و تسهیل تجارت 
در مناطق آزاد اســت و در این مسیر با توجه به شرایط اقتصادی 
کشور و محدودیت های موجود تمام تلاش خود را انجام می دهیم.
دکتر همتی در پایان ضمن تشکر از همه فعالین اقتصادی و تجار 
مناطق آزاد تجاری تصریح کرد: دلیل تأخیر من در خصوص سفر 
فعلی، این بود که با اطمینان از مسائل دیگر اقتصادی، با دقت نظر 

کافی به مسائل مناطق آزاد رسیدگی کنم.

خبـــر
به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، دکتر محمد رضا  حسین زاده در مراسم 

افتتاحیه این رویداد با اشــاره به این موضوع که فعالیت های ورزشــی سبب افزایش بازده کاری 
کارمندان ادارات می شود، گفت: هدف بانک از برگزاری این المپیاد ورزشی ایجاد روحیه همبستگی، 
ارتقای سطح سلامت کارکنان و در نهایت تقویت قوای روحی و جسمی سرمایه انسانی سازمان 
است. وی با اشاره به جایگاه ویژه بانک ملی ایران در کشور و خدمات گسترده این بانک به بخش 
های مختلف کشــور گفت:بانک ملی ایران پس از ۹۱سال فعالیت همچنان پر قدرت به راه خود 
ادامه می دهد و به عنوان بازوی توانمند نظام شــناخته می شود و در تلاش است با سرویس های 
جدید و به روز خود که در آینده نزدیک ارایه خواهند شــد، درجهت جلب رضایت هرچه بیشــتر 
مشــتریان قدم بــردارد.  مدیرعامل بانک ملی ایران ضمن تشــکر از همه دســت اندرکاران و 
برگزارکنندگان این المپیاد ورزشی و همچنین تقدیر از حضور همکاران ورزشکار در این رویداد 
ابراز امیدواری کرد که با برگزاری این جشنواره روح تازه ای در کالبد سرمایه انسانی سازمان دمیده  
شــود و قطعا شاهد خدمت رسانی بهتر آنها  به مشتریان گرامی بانک خواهیم بود.مهدی لطیفی 
رئیس اداره کل رفاه و درمان بانک ملی ایران با ارائه گزارشی از روند برگزاری المپیاد ورزشی بانک 
ابراز داشــت: رویداد بزرگ المپیاد ورزشی کارکنان بانک ملی ایران  وارد بیست و ششمین سال 
برگزاری خود شده  و این برای همه ما مسئولان و کارکنان بانک ملی ایران موجب افتخار است. 

بیستوششمینالمپیادورزشیکارکنان

مدرسه خلیج فارس )بانک قرض الحسنه مهرایران( طی آیینی با حضور وزیر آموزش 
و پرورش، استاندار کرمانشاه، رییس سازمان نوسازی مدارس کشور و جمعی از مسئولین استانی، در 
شهرستان زلزله زده ثلاث باباجانی افتتاح شد. به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهرایران، 
مدرسه خلیج فارس شهرستان زلزله زده ثلاث باباجاني ۸ کلاس درسی دارد که هزینه ساخت و احداث 
آن را کارکنان بانک قرض الحسنه مهرایران به ارزش چهارمیلیارد و پانصد میلیون ریال پرداخت کرده 
اند. این مدرسه، در آیینی متمرکز و همگام با ۷۲ مدرسه ساخته شده دیگر بعد از زلزله در این شهرستان، 
در اولین سفر محسن حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش به استان کرمانشاه افتتاح شد. ساخت ٣ 
باب مدرســه در روستاهاي سوخور عبدي، بابارســتم و ژاومرگ سفلي از توابع شهرستان زلزله زده 
گیلانغرب به اعتبار چهار میلیارد و پانصد میلیون ریال از دیگر اقدامات بانک قرض الحسنه مهرایران 
در اســتان کرمانشاه است که هزینه آن ازمحل بودجه تبلیغات بانک تقبل شده و تاکنون بالغ بر ۶۰ 
درصد پیشرفت فیزیکی داشته است. همچنین، این بانک در راستای تحقق مسئولیت های اجتماعی 
خود و حمایت از توسعه عدالت تحصیلی در مناطق کمتر برخوردار کشور به احداث مدرسه ۴ کلاسه 
روســتاي کهنانیکش بخش دشتیاري استان سیستان و بلوچستان نیز اقدام کرده است. اعتبار این 
پروژه ۵ میلیارد ریال پیش بینی شده است که ازمحل بودجه تبلیغات بانک قرض الحسنه مهرایران 

پرداخت شده و تاکنون بالغ بر ۸۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشته است.

افتتاحمدرسهخلیجفارسبانکدرثلاثباباجانی
مجمع عمومی به طور فــوق العاده )نوبــت دوم(بانک انصار 

وابسته  به بانک سپه با حضور بیش از  ۸۸ درصد سهامداران تشکیل شد و در 
آن اعضای جدید هیأت مدیره بانک انصار تعیین شدند. به گزارش اداره کل 
روابط عمومی و تبلیغات، در این مجمع که در محل باشگاه بانک سپه تشکیل 
شــد، ابتدا دکترهادی اخلاقی فیض عضو موظف هیأت مدیره بانک سپه به 
عنوان رییس مجمع پس از استقرار در جایگاه خود و دعوت از اعضای هیأت 
رئیسه مجمع، به قرائت دستور جلسه آن پرداخت.این گزارش می افزاید که 
در ابتدای جلســه دکتر هادی اخلاقی اهداف تشکیل مجمع را بیان کرد و 
ادغام بانک های نیروهای مسلح را اقدامی در راستای ایجاد بانکی با ظرفیت 
های فوق العاده دانست.در ادامه مجمع و پس از پرسش و پاسخ سهامداران، 
کاندیداهای مورد تأیید بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران معرفی و رأی 
گیری از سهامداران صورت گرفت و اعضای هیأت مدیره بانک انصار وابسته 

به بانک سپه به شرح زیر مشخص شدند.
۱- آقای سید مهدی حسینی ۲-  آقای خسرو فرحی ٣-  آقای مهدی رضایی۴-  

آقای یحیی فروتن ۵-  آقای علیرضا سعیدی مدنی

اعضایهیأتمدیرهجدیدبانکانصاروابستهبهبانکسپه

بهزاد شیری مدیرعامل پست بانک ایران درمراسم تجلیل از ایثارگران این بانک 
ضمن گرامیداشــت هفته دفاع مقدس و یادوخاطره شهداء گفت: پیروزی در جنگ اقتصادی با 
ترویج روحیه ایتارگری محقق می شود.   به گزارش روابط عمومی پست بانک ایران: شیری افزود: 
استراتژی دشمنان ایران از رویاروئی نظامی به جنگ اقتصادی تغییر کرده و لازم است همانگونه 
که در دوران دفاع مقدس تمام اقشار با همدلی و ایثار برای دفاع از کشور و انقلاب بسیج شدند، در 
جنگ اقتصادی نیز هرکسی در هر جایگاهی که دارد برای رونق اقتصاد کشور تلاش کند. وی نظام 
بانکی را از مهمترین ارکان اقتصاد کشور دانست و تصریح کرد: هر تلاشی که درراستای تحقق نقش 
بانک در رونق تولید و ایجاد اشتغال انجام بگیرد درحقیقت حرکتی برای پیروزی در جنگ اقتصادی 
است و خوشبختانه ایثارگران بانک همانگونه که در دوران دفاع مقدس درخط مقدم بودند در جنگ 
اقتصادی نیز با ترویج روحیه ایثار در بین کارکنان در خط مقدم هســتند. مدیرعامل پست بانک 
ایــران، حفظ روحیه همدلی و همکاری و هم جهت بودن نیت ها و قدم ها را راز پیروزی در دفاع 
مقدس دانست و گفت: درحال حاضر در سیستم اداری کشور نیاز به همان روحیه داریم زیرا کاهش 
همدلی موجب هدررفتن انرژی و توان مجموعه می شود.شیری عملکرد موفق پست بانک ایران 
در شش ماه گذشته را نشانه ای از همت همکاران برای رونق اقتصاد کشور دانست و افزود: استمرار 

این موفقیت ها، برکات زیادی هم برای کشور و هم برای کارکنان بانک خواهد داشت.

پیروزیدرجنگاقتصادیباترویجروحیهوفرهنگایثارگری
مرتضی خامی مدیرعامل بانک گردشگری با توجه به قهرمانی تیم  

والیبال ایران آسیا بدین مناسبت گفت: باعث غرور و مباهات هر ایرانی ست که 
فرزندان برومند و استوارش در ورزش مهیج توپ و تور، چنین مصمم و تماشایی 
به فتح قله های افتخار و سربلندی برای میهن می اندیشند. سروقامتانی که در 
تمامی آوردگاه های معتبر جهانی و آسیایی فعل خواستن را  به زیبایی تمام صرف 
کرده و شــور، شــادی و افتخاری نو را به ایران عزیز هدیــه می دهند. نمایش 
خیره کننده این عزیزان در بازی های آسیایی نیز همچون قبل ترکیبی از شور و 
هیجان جوانی، و شعور و بلوغ یک نظم سیستمی بود که با غلبه بر استرالیا به 
بردی شیرین و خاطره انگیز مبدل شد. به سهم خود قهرمانی والیبال کشورمان در 
بازی های آســیایی ۲۰۱۹ را به تمامی هواداران این ورزش و تمامی هموطنان 
شریف مان در جای جای ایران عزیز تبریک می گویم و به نمایندگی از مجموعه 
بانک گردشگری به عنوان حامی رسمی تیم های ملی والیبال ایران، تمام قد و با 
عزمی راســخ حمایت از این قهرمانان و دلاورمردان را تا فتح قله های رفیع تر و 
زیباتر افتخار ادامه خواهیم داد و به کسب موفقیت های بزرگ تر و سرشارتر امید و 

یقین بسیار داریم... ان شاءالله

پیاممدیرعاملبهمناسبتقهرمانیتیمملیوالیبال

پیرو انتشــار خبری با مضمون» بانک دی در مسیر بانک سرمایه؟« و وارد کردن 
اتهامات بی اســاس به سازمان بورس و برخی از مدیران بانک دی توسط یک روزنامه نگار سفارشی 
نویس ،روابط عمومی بانک دی جوابیه ای را بدین شرح منتشر نمود: ۱- ادعای عنوان شده در متن 
خبر مذکور و برخی سایت ها و شبکه های مجازی در خصوص جبران زیان انباشته بانک دی از طریق 
تهاتر، کذب محض بوده و شایعه ای بیش نمی باشد و بانک دی بر اساس گزارش ها و اطلاعیه های 
منتشر شــده در سامانه کدال) گزارش های متعدد منتهی به نامه شــماره ۰۲/۱۴۴٣/ب د مورخ 
۲۸/۰۵/۹۸ این بانک( در نظر دارد تا به شــیوه های مختلف از شمولیت ماده ۱۴۱ لایحه اصلاحی 
قانون تجارت خارج شــود.۲- بانک دی دارایی های ارزشمندی دارد که ارزش افزوده ایجاد شده در 
قیمت آن ها به دلیل افزایش قیمت نسبت به زمان واگذاری به بانک ، سود قابل توجهی را برای بانک 
و ذینفعان به ارمغان می آورد و بانک با فروش دارایی های مازاد که تا کنون طی چند نوبت اقدام به 
انتشار آگهی مزایده فروش در روزنامه های کثیرالانتشار کرده و در حال بررسی خریدار مناسب است 
به چند هدف مهم از جمله اصلاح ساختار مالی و بهبود وضعیت کفایت سرمایه که از الزامات بانک 
مرکزی بوده، دست خواهد یافت و آن را از مشمولیت ماده ۱۴۱ قانون تجارت خارج می کند. نیروگاه 
برق دماوند، کوهستان پارک شادی مشهد، برج شایان و پروژه چشم تهران از جمله دارایی های بانک 

دی هستند که می تواند مبنای مناسب و قابل دفاعی برای کاهش زیان انباشته بانک باشد.

تکذیبیهبانکدیدربارهیکخبربورسی
کتر علی ابدالی ، مدیر عامل بانک قئلنیت کفت: تغییر اعضای هیأت مدیره بانک 

های ادغام شونده را در راستای مصوبه ی ٣۱ بندی ادغام ارزیابی کرد و آن را یک تغییر مدیریتی 
توأم با تغییر ســاختاری دانست .  وی توضیح داد که مدیران بعد از گذشت زمان به محیط خود 
عادت می کنند و بعضی از رویدادهای مهم برایشان بی اثر می شود و تاکتیک ها جای راهبرد هارا 
می گیرند . تغییر در این زمان باعث نوشوندگی می شود . وی ادغام را یک واقعیت غیر قابل انکار 
خواند و گفت :  در فرایند ادغام با دو سؤال مواجه هستیم : چرایی و چگونگی  . ما به چرایی ادغام 
کاری نداریم  چون در سطح کلان به آن پرداخته شده است پس تمام انرژی ما در حوزه ی چگونگی 
صرف خواهد شد . وی با اشاره به این که ناجا یک مشتری مهم و قابل احترام است و باید مراودات 
و تعاملات خودمان را با این نهاد ارتقا دهیم ، اظهار امیدواری کرد : توان نیروهای متخصص خود 
را در ســتاد تقویت می کنیم و از همه ی آن ها در راستای پیشبرد امور استفاده خواهیم کرد به 
شــرط آن که خود همکاران هم تلاش کرده و قابلیت های خود را نشان دهند چون آینده از آن 
کسانی است که توانمند هستند مدیر عامل بانک قوامین از مدیران بانک خواست تغییرات محتوایی 
برنامه های واحد متبوع خود را مطابق دیدگاه های مورد اشاره تهیه و ارائه نمایند . دکتر ابدالی در 
پایان سخنان خود از زحمات تمامی مدیران دوره های گذشته آقایان آذری ، خسروی ، خطیبی 

و دکتر تقی نتاج قدردانی کرد و به سؤالات همکاران پاسخ گفت .

نگاهبهسرمایهیانسانینگاهجامعهشناختیخواهدبود

به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، حســین رحمتی، عضو 
هیأت مدیره بانک رفاه در این مراسم ، حمایت های بانک رفاه از مدرسه سازی را شایان 
توجه دانست و گفت: در بحث مدرسه سازی بانک رفاه در ۹ استان مشارکت داشته و 
امروز کلنگ سومین مدرسه در استان لرستان با کمک مالی بانک رفاه به مبلغ ۵ میلیارد 
ریال به زمین زده می شود. وی ضمن تبریک سال تحصیلی جدید و با اشاره به حضور 
بانک در مدارس احداثی با مشــارکت بانک رفاه اظهار داشــت: امسال با شروع سال 
تحصیلی جدید، زنگ مدارســی که با مشارکت بانک در مناطق محروم احداث شده 
بودند به طورهمزمان در ۱۱ اســتان کشــور به صدا در آمد که از افتخارات بانک رفاه 
محسوب شده و این بانک آمادگی دارد تا بیش از این در مناطق محروم حضور داشته 
باشــد. عضو هیأت مدیره با اشاره به تســهیلات پرداختی بانک رفاه افزود: این بانک 
تســهیلات قرض الحســنه متعددی در بخش های آزادســازی زندانیان، کمک به 
مددجویان کمیته امداد امام خمینی و بهزیستی، خانواده معزز شهدا، کمک به زلزله 
زدگان و سیل زدگان پرداخت کرده است و می توان گفت امروز بیش از ۸۰ درصد از 
تعهدات بانک رفاه بابت ســیل زدگان ۲۲ استان کشــور پرداخت شده و هموطنان 

شهرستان نورآباد نیز از این تسهیلات برخوردار شده اند.

آغازاحداثسومینمدرسهبانکرفاهدراستانلرستان

دکتر حسین مهري رییس هیأت مدیره و مدیرعامل بانک صنعت و معدن به 
مناسبت سالروز تأسیس این بانک پیامي صادر کرد. سالروز تأسیس بانک صنعت و معدن را 
به مدیران بخش تولید کشور، همکاران، ذی نفعان و مشتریاني که بدون آنان این سازمان فلسفه 
وجودی خود را از دست می دهد، صمیمانه تبریک و تهنیت عرض می نمایم. امروز با پشتیبانی 
و حمایت دولت محترم و همت بلند تمامي مسؤلان بخش صنعت و معدن کشور و عزم راسخ 
همکاران تلاشگرمان همگام با سیاستهاي کلان دولت محترم ، شاهد اجرای طرح های کوچک، 
متوسط و بزرگي با تأمین مالي این بانک در جهت رونق تولید و اشتغالزایی در جاي جاي میهن 
عزیزمان هستیم. محور اصلی فعالیت بانک صنعت و معدن به عنوان بانکی توسعه ای و تخصصی، 
تأمین و تجهیز منابع لازم برای ایجاد، تکمیل، توســعه و تأمین سرمایه در گردش واحدهاي 
تولیدي کشور بوده که وظیفه اي بسیار سنگین و حائز اهمیت با رویکرد اقتصادی و اجتماعی 
در جهت ایجاد ارزش افزوده و توزیع عادلانه ثروت و محرومیت زدایي در مناطق مختلف کشور 
مي باشد. اکنون به دلیل تحریم هاي ظالمانه اقتصادي، چشم امید فعالان و کارآفرینان بخش 
صنعت و معدن کشــور به این بانک است تا همچون گذشته با حمایت هاي بي دریغ خود در 
کنار صنعتگران حضوري مؤثر داشته باشد و در چنین شرایطي هیچ واحد تولیدي فعالي به 

دلیل مشکلات مالي در میانه راه متوقف نشود.

پیاممدیرعاملبهمناسبتسالگردتأسیس

به گزارش روابط عمومی ؛ صبح روز سه شنبه بیست و ششم شهریور ماه، 
نشست هم اندیشی مدیران ستاد و استانها با حضور مهندس بختیاری مدیر عامل بیمه رازی 

به صورت ویدئو کنفرانس برگزار گردید.
در این نشست سرپرست مدیریت راهبری شبکه فروش  بیمه رازی در خصوص ایجاد شبکه 
حرفه ای فروش و درجه بندی نمایندگان بر اساس عملکردشان و برنامه های ارتقاء نمایندگان 
صحبت نمود و نیز مدیر توســعه راهبری بازار، تدوین برنامه بازاریابی را یکی از اولویتهای 
شرکتهای بیمه عنوان کرد و وضعیت سوددهی رشته های مختلف در بازار فعلی را بررسی 
نمود. در ادامه مهندس بختیاری مدیر عامل بیمه رازی به تبیین وضعیت شرکت پرداخت؛ 
ایشان ترکیب پرتفوی کنونی را متوازن و مطلوب عنوان کرد و خواستار افزایش کمیت پرتفوی 
با کیفیت فعلی شد . وی همچنین رشد سود سرمایه گذاری در شرکت را نقطه مثبت دیگر 
عملکرد بیمه رازی دانست و جهت کمک به بخش سرمایه گذاری، شعب را به فروش های 
نقدی تشویق نمود. او همچنین افزود:” خوشبختانه فرایند ابتدایی افزایش سرمایه شرکت 
آغاز شــده است و به زودی شاهد افزایش سرمایه شرکت بیمه رازی خواهیم بود.” در پایان 
این جلسه تعدادی از مدیران استانها به صورت ویدئو کنفرانس مطالب و نقطه نظرات خود 

را بیان کردند.

نشستهماندیشیمدیرانستادیومدیراناستانهای
همزمان با آغاز ســال تحصیلی ۹۹-۹۸، بسته های حمایتی نوشت افزار بیمه 

پارسیان در مدارس مناطق زلزله زده کرمانشاه توزیع شد. به گزارش روابط عمومی بیمه پارسیان؛ 
در راســتای ایفای نقش مسئولیت اجتماعی و با هدف ارتقای سطح آموزشی و انگیزشی دانش 
آموزان مناطق زلزله زده در ســال جدید تحصیلی، مسئولین بیمه پارسیان با حضور در مدارس 
مناطق زلزله زده و محروم کرمانشاه، بسته های نوشت افزار اختصاصی مقاطع مختلف تحصیلی 
را توزیع کردند. پیش از این نیز بیمه پارسیان دو باب مدرسه در دو روستای زلزله زده کرمانشاه 
برای دانش آموزان محروم از تحصیل افتتاح و ملزومات آنان را فراهم کرده بود.اهمیت فراهم آوردن 
امکانات تحصیل برای دانش آموزان کشورمان و استفاده آنان از فضاهای آموزشی مناسب در جهت 
کمک به آینده ای روشن و سازندگی ایران عزیز از اهداف بیمه پارسیان در این گونه فعالیت های 
خیرخواهانه اعلام شده است و با حضور جمع کثیری از مدیران ، کارکنان ، بیمه گذاران و نمایندگان 
بیمه پارسیان در شهر کرمان، ساختمان جدید مجتمع بیمه ای بیمه پارسیان در این شهر افتتاح 
و به بهره برداری رسید. ساختمان این مجتمع در ۴ طبقه و با آخرین و جدیدترین امکانات روز 
ساخته شده که در نوع خود یکی از بزرگترین و زیباترین مجتمع های بیمه ای در استانهای کشور 
باشد. پروژه ساخت این ساختمان که در زمینی به مساحت حدود ۱۵۰۰ مترمربع و کاربری اداری 

تجاری در ۴ طبقه به بهره برداری رسیده است حدود دوسال به طول انجامید.

بافرارسیدنماهمهربستههایمهربانیبیمهپارسیان
در راســتای نیل به هدف راهبردی “حرکت به سمت سازمان متعالی و استراتژی 

محور” و اجرای برنامه راهبردی “طراحی و راه اندازی شبکه کمیته ها Network of Committees” ذیل 
هدف اشــاری در کارت های متوازن شرکت بیمه حافظ، اولین جلسه نشست مدیریت ارشد با کلیه 
کارکنان ستادی شرکت در مورخ ٣۰/۰۶/۱٣۹۸ و با هدف ارتقای تعاملات سازمانی، امکان مشارکت 
کارکنان در فرآیند راهبری و مدیریت کلان شرکت، تبادل دانش و اطلاعات و ایجاد هم افزایی در جهت 
حل مسائل و معضلات سازمانی، برگزار گردید. در این نشست که مقرر است حداقل دو نوبت در هر 
سال مالی برگزار شود، آقای دودانگه رییس هیات مدیره شرکت ضمن ابراز خرسندی از روند اجرای 
فرآیند برنامه ریزی راهبردی و نهایی سازی و ابلاغ مجموعه برنامه های راهبردی شرکت تحت عنوان 
“به سوی چشم انداز ۱” ، برگزاری اولین جلسه نشست مدیریت ارشد با کارکنان را بخشی از رویکردهای 
مدیران ارشد جهت بهره مندی از نظرات سازنده و مشارکت سرمایه های انسانی در فرآیند مدیریت 
کلان شــرکت، ارزیابی نمودند.در ادامه این نشست، کارکنان واحدهای مختلف شرکت بیمه حافظ 
ضمن بیان نقطه نظرات خود در ارتباط با روند پیشبرد برنامه های شرکت، به ارایه راهکارها و پیشنهاد 
های خود جهت برون رفت از برخی موانع و معضلات پرداختند. در خاتمه بر پیگیری خروجی های 
حاصل از این جلســه تاکید گردید و مقرر شد، حسب لزوم، موارد در جلسات آتی شورای معاونین و 

هیات مدیره شرکت طرح و نسبت به تصمیم سازی های مقتصی، اقدام گردد.

هدفراهبردی“حرکتبهسمتسازمانمتعالیواستراتژیمحور

به گــزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، امیر لعلی در مراســم 
گرامیداشت یاد و خاطره شهدا، رزمندگان و ایثارگران هشت سال دفاع مقدس، با اعلام 
ایــن خبر، افزود: اداره کل روابط عمومی بانک صادرات ایران در راســتای ارج نهادن به 
فرهنگ ایثار و شهادت، طی توافقی با مجموعه هایی نظیر خبرگزاری دفاع مقدس، در 
نظر دارد خاطرات شــهدای بانک را گردآوری کنــد. علاوه بر آن تلاش ویژه ای داریم تا 
خاطرات شهدا از منظر خانواده های آنان نیز تجمیع شود و در این راستا، تمرکز جدیدی 
بر ثبت و ضبط دقیق احوال، خصایل و ویژگی های بارز اخلاقی و انسانی شهدا خواهد شد 
تا عوامل تاثیرگذار در بروز رشــادت ها و شــهادت طلبی آنها ثبت و ضبط شود.   مراسم 
گرامیداشــت هفته دفاع مقدس و تجلیل از شهدای بانک صادرات ایران در برج سپهر 
صادرات، با حضور مدیران و کارکنان این بانک و خاطره گویی سه تن از خلبانان تاریخ ساز 
و ایثارگر مشارکت کننده در عملیات موسوم به »H٣«، برگزار شد. در این مراسم که در 
محل نمازخانه برج ســپهر بانک صادرات ایران برگزار شــد، امیران سرتیپ بازنشسته  
حسین شاهین نژاد، فریدون مازندرانی و محمد غلامحسینی در جمع مدیران و کارکنان 
بانک با بیان ایثارگری های دوران جنگ، تکیه بر توان داخلی و استفاده از ظرفیت های 

کشور برای مقابله با فشارهای بین المللی را مورد تاکید قرار دادند.

تدوینومستندسازیخاطراتوزندگینامهشهدایبانک

حمید تهرانفر مدیرعامل بانک کارآفرین بر آمادگی این بانک برای 
ارائه خدمات ارزی و بین المللی از جمله صدور ضمانتنامه های ارزی تاکید کرد. به 
گزارش روابط عمومی بانک کارآفرین، تهرانفر روز چهارشنبه سوم مهرماه در بازدید 
از شعب باغ فردوس، فرشــته و آقابزرگی در شهر تهران، در جمع همکاران شعب 
مذکور تصریح کــرد: هرچند تحریم هــا کار بانک ها را به ویــژه در بخش ارزی و 
بین المللی با مشکلات زیادی مواجه کرده است؛ اما علیرغم محدودیت های موجود، 
کارکنان بانک کارآفرین آمادگی دارند با تخصص و تجربــه ای که در زمینه ارائه 
خدمات بین المللی دارنــد، خدمات ارزی را در تمامی بخش هــا و از جمله صدور 
ضمانتنامه ها در اختیار مشتریان و هموطنان گرامی  قرار بدهند. وی تاکید کرد: 
صدور ضمانتنامه های ارزی وجه تمایز بانک های معتبر با سایر بانک ها است. زیرا 
نشانگر آن است که یک بانک با اشــراف کامل بر امور تخصصی و فنی خود، این 
قابلیت را دارد که چنین خدماتی را به مشتریان ارزی خود ارائه دهد. خوشبختانه 
بانک کارآفرین از جمله بانک های خصوصی است که همواره در ارائه خدمات ارزی 
پیشتاز بوده است و جلب رضایت مشتریان در این بخش از جمله اولویت های کاری 

این بانک محسوب می شود.

آمادگیبانکبرایارائهخدماتارزیوبینالمللی

مدرسه امید تجارت روستای عگل بچای شهرستان رامشیر با حضور معاون 
مدیرعامل در اموراستانها افتتاح و به بهره برداری رسید. به گزارش روابط عمومی بانک تجارت، 
معاون مدیرعامل در امور استان ها این بانک در مراسم افتتاح مدرسه “امید تجارت روستای 
عگل بچای” رامشیر خوزستان که با حضور مقامات محلی استانی برگزار شد، ضمن گرامیداشت 
هفته دفاع مقدس گفت: عمل به مسئولیت اجتماعی در بخش هایی همچون ساخت مدرسه 
وخانه بهداشت یکی از اهداف و رویکردهای مهم بانک تجارت است و بسیار خرسندم با همت 
بانک و سایر سازمانها توانســته ایم در راستای محرومیت زدایی مناطق کم برخوردار مانند 
روستای عگل بچای کوشا باشیم.وی با اشاره به دیگر اقدامات بانک تجارت در این حوزه افزود: 
این بانک در راســتای ایفای مسئولیت های اجتماعی خود در استان هایی مانند سیستان و 
بلوچستان، هرمزگان و کرمانشاه نیزاقدام به ساخت چندین باب مدرسه وخانه بهداشت کرده 
و  ایــن راه ادامــه دارد.معاون مدیرعامل یادآور شــد: آموزش و پرورش بــه عنوان یک نهاد 
علمی،فرهنگی و اجتماعی ماموریت های مهمی در تربیت نســل آینده ساز کشور دارد که با 
ارتقای جایگاه آن زمینه رشد و بالندگی جامعه فراهم می شود. حسینی نژاد فرماندار رامشیر 
نیز با تقدیر از بانک تجارت  به سبب ساخت مدرسه در روستای عگل بچای اظهار امیدواری 

کرد این اقدامات بتواند موجبات رشد و بالندگی نسل آینده را فراهم سازد.

افتتاحمدرسه“امیدتجارت”روستایعگلبچایشهرستانرامشیر

طرحادغامکاربسیارپرحجموحساساست
پایگاهاطلاعرسانیبانکسپه:دکترحنیفیمعاوننظارتیبانکمرکزیدرمجمععمومی
عادیسالیانهبانکسپهضمنتشکرازمدیرعامل،اعضایهیئتمدیرهوکارکناناینبانک

گفت:بانکسپهدرکنارفعالیتهایخود،کاربسیاربزرگادغامبانکهایوابستهبهنیروهایمسلحراانجام
میدهدکهیککارشبانهروزیاست.دکترحنیفیبابیاناینکهادغامبانکهایوابستهبهنیروهایمسلح
دریکافقدوتاسهســالهادامهپیدامیکند،اظهارداشت:یکیازسیاستهایاصلیادغامایناستکه
اقداماتانجامشدهباحفظآرامشدرسطحجامعهانجامشود.معاوننظارتیبانکمرکزیخاطرنشانکرد:
بحثکنترلفضایمجازی،نیرویانسانیوتفکیککارکنانوکنترلاطلاعاتدربحثادغامکاربسیارپرحجم

وحساساستکهازاقداماتبانکسپهازطرفبانکمرکزیتشکرمیکنم.

سطحیکتوانگریمالیبیمهمادررتبهبندیبیمهمرکزی
باتاییدبیمهمرکزیجمهوریاسلامیایران،شرکتبیمه«ما«برایهشتمینسالمتوالی،رتبهیک

توانگریمالیرابانسبت۱۷4درصدبهخوداختصاصداد.
بهگزارشروابطعمومیبانکملت،باتوجهبهاعمالمدیریتصحیحریســکاز

سویشرکتبیمهما،نسبتتوانگریمالیاینشرکتازسویبیمهمرکزی۱۷4درصدودرسطح
یکاعلامشد.

براساسنامهبیمهمرکزی،دراجرایماده٦آییننامهنحوهمحاسبهونظارتبرتوانگریمالیموسساتبیمه،حسب
بررسیوکنترلانجامشدهدربارهتوانگریمالیشرکتبیمهما،نسبتتوانگریمالی۱۷4درصدوسطحیک،مورد

تاییدبیمهمرکزیقرارگرفتهاست

فروش گواهی سپرده مدت دار ویژه سرمایه گذاری بانک ملت از ۸ مهر
فروشمرحلهنخستاوراقگواهیسپردهمدتدارویژهسرمایهگذاریعامبانکملتازروزدوشنبه
۸مهرماه۹۸شروعمیشود.بهگزارشروابطعمومیبانکملت،باصدورمجوزبانکمرکزیجمهوری
اسلامیایران،مرحلهنخستاوراقگواهیسپردهمدتدارویژهسرمایهگذاریاینبانکازروزدوشنبه

هشتممهرماهسالجاری،قابلعرضهبهمشتریانخواهدبود.براساساینگزارش،مدتزمانفروشایناوراق،یکروز
وفروشتدریجیآنبهمدتپنجروزتاروزیکشنبه۱4مهرماه۹۸تعیینشدهاست.برایناساس،گواهیسپردهمدت
دارویژهسرمایهگذاریعامبانکملت،بانامودارایتاریخسررسیدیکسالپسازتاریخانتشاریعنی۸مهرماه۹۸خواهد
بود.نرخسودعلیالحساباوراقیادشده،۱۸درصدسالانهوقابلپرداختدرمقطعماهانهونرخسودبازخریدآن،قبل

ازتاریخسررسیدمعادل۱۰درصدسالیانهدرنظرگرفتهشدهاست.

آیتاللهالعظمیشبیریزنجانی:

برایهمهخادمانمردمدعایخیرمیکنم
کشور ما یک کشور استثنایی در عالم به شمار می رود و خدمت 
به مردم این ســرزمین مورد حمایت خاص خداوند اســت.به 
گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه مرکزی، 
آیت الله العظمی سید موسی شبیری زنجانی در دیدار با دکتر 
سلیماني، رئیس کل بیمه مرکزي و جمعی از فعالان این صنعت 
با اعلام این مطلب افزود: هر خدمتی که فایده ای برای جامعه به 
همراه داشته باشد مورد تایید است فلذا توفیق بیشتر خادمان 
این صنعت را از درگاه خداوند منان خواستارم و برای همه آنان 
دعای خیر می کنم. گفتنی است در آغاز این نشست که در بیت 
این مرجع عالیقدر تشیع و مدرس بلندمرتبه حوزه علمیه قم 
برپا شد، دکتر غلامرضا سلیمانی _رئیس کل بیمه مرکزی_ با 
ابراز امتنان از توجه ایشان به خادمان صنعت بیمه، گزارش کاملي 
از آخرین تحولات و دستاوردهای این صنعت را در محضر آیت 

الله شبیری زنجانی و اعضای بیت معظم ایشان ارائه کردند.
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روابطعمومیبانکمرکزیاعلامکرد:

تکذیبواگذاریشرکتملی
انفورماتیکبهبخشخصوصی

در پی انتشــار اخباری مبنی بر واگذاری شرکت ملی انفورماتیک به 
بخش خصوصی، روابط عمومی بانک مرکزی ضمن رد این شایعات به 
اطلاع می رساند با توجه به اینکه شرکت ملی انفورماتیک وابسته به 
بانک مرکزی جایگاه حاکمیتی در فناوری اطلاعات بانکی دارد، قبلًا 
مخالفت بانک مرکزی با واگذاری آن به وزارت امور اقتصادی و دارایی 

اعلام شده است.
لذا واگذاری شرکت ملی انفورماتیک به بخش خصوصی در دستور کار 

بانک مرکزی نیست.

www.etebar.net
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سکهوارز

مدیرعاملبانکمسکناعلامکرد

تداوماستقبالخانهاولیهاازورود
بهصندوقپساندازمسکنیکم

به گزارش پایگاه خبری بانک مســکن-هیبنا، 
ابوالقاسم رحیمی انارکی در این جلسه گفت: در 
حوزه عملکرد تسهیلات اعطایی صندوق پس 
انداز مســکن یکم، تا پایان سال ۹۶ معادل ۴۴ 
هزار واحد مشــمول دریافت این تسهیلات به 
مبلغ ٣٣ هزار میلیارد ریال شدند که این میزان 
فقط در سال گذشته از نظر تعداد واحد مسکونی 
مشمول، ۶۰ هزار واحد و از نظر ارزش تسهیلات 
به ۴۷ هزار و ۵۰٣ میلیارد ریال افزایش یافت و 
در مجموع به ۱۰۴ هزار واحد با ارزش تسهیلاتی 

بیش از ۸۰ هزار میلیارد ریال در پایان سال ۹۷ بالغ شده است.
بر اساس این گزارش، مجمع عمومی عادی و فوق العاده سالانه بانک مسکن روز 
شنبه ۲٣ شهریورماه به ریاست فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادی و دارایی و با 

حضور سایر اعضای مجمع بانک برگزار شد.
ابوالقاسم رحیمی انارکی با ارایه گزارشی از عملکرد بانک مسکن در سال گذشته 
گفت: در حوزه تجهیز منابع بانک ۱۰ درصد رشد داشتیم. همچنین در بخش 
ترکیب ســپرده های بانک به تفکیک مالکیتی و وکالتی در هر دو بخش با ۱۰ 

درصد افزایش مواجه بودیم.
رحیمی انارکی با تشــریح عملکرد صندوق پس انداز مسکن یکم )تسهیلات با 
سپرده مختص خانه اولی ها( گفت: در سال ۹۷ به کل سپرده گذاران این صندوق 
۱۸٣ هزار سپرده  گذار جدید اضافه شد و در پایان سال گذشته مجموع سپرده 

گذاران این صندوق به ۵۷۵ هزار و ٣۴۶ نفر رسید.
وی ادامه داد: در مجموع از ابتدای تاسیس صندوق پس انداز مسکن یکم )خرداد 
۹۴( تا پایان سال ۹۷، تعداد ۱۰۴ هزار و ۲۲۴ واحد مسکونی توسط خانه  اولی  
ها و سپرده  گذاران صندوق یکم در شهرهای مختلف کشور خریداری شد و این 
تعداد متقاضی واجد شرایط با ارزان ترین تسهیلات بانک مسکن به ارزش کل ۸۰ 

هزار و ۵۹۸ میلیارد ریال خانه  دار شدند.
رحیمی انارکی از رشد ۱۰ درصدی تقاضای استفاده از تسهیلات صندوق پس 
انداز مسکن یکم در سال ۹۸ نسبت به سال ۹۷ متناسب با روند سپرده  گذاری 
و افتتاح حساب در صندوق خبر داد و گفت: این نشان می دهد به رغم رکود در 
بخش مســکن همچنان تقاضا برای این تســهیلات وجود داشته است و البته 
تقاضای این تسهیلات در تهران و شهرهای بزرگ کمتر شده اما استقبال از این 

تسهیلات در سایر شهرها افزایش یافته است.
رییس هیأت مدیره و مدیرعامل بانک مسکن درباره کل تسهیلات اعطایی بانک 
نیز گفت: تسهیلات اعطایی بانک در بخش مسکن از ۴۷۴ هزار میلیارد ریال در 

سال ۹۶ با رشد ۱۹ درصدی به ۵۶۵ هزار میلیارد ریال رسیده است.
وی افزود: تســهیلات پرداختی در غیر از بخش مســکن نیز از ۲۰ هزار و ۶۷۸ 
میلیارد ریال با رشــد ۲۴ درصدی به ۲۵ هزار و ۷۰۰ میلیارد افزایش یافته و از 
نظر تعداد با رشــد ۷ درصدی از ۹۱ هــزار و ۵۰۸ فقره به ۹۷ هزار و ۹۲۴ فقره 

افزایش یافته است.
وی با بیان اینکه تعداد واحدهای بهره مند شده از تسهیلات مسکن بانک مسکن 
با افزایش ۱۶ درصدی در سال ۹۷ نسبت به سال ۹۶، از ۵۱۸ هزار واحد به ۶۰۱ 
هزار و ۴۷۷ واحد رسیده است، گفت: تسهیلات پرداختی از محل اوراق گواهی 

حق تقدم نیز در سال ۹۷ از نظر تعداد ۹ درصد افزایش را نشان می دهد.
رییس هیأت مدیره و مدیرعامل بانک مسکن در ادامه سخنان خود از تلاش این 
بانک برای کاهش قیمت تمام شده منابع و پول خبر داد و گفت: در سال گذشته 
قیمت تمام شــده منابع با احتساب مسکن مهر از ۸.۹۶ به ۸.۸۵ درصد و بدون 

مسکن مهر از ۱۲.۴۵ به ۱۱.۷۸ درصد کاهش پیدا کرده است.
وی گفت: همچنین قیمت تمام شــده پول، با مسکن مهر از ۱٣.۵۶ به ۴۴.۱٣ 

درصد و بدون مسکن مهر از ۲۰ به ۱۸.۹ درصد کاهش یافته است.

خبـــر

نبود نقدینگی با هدف افزایش تولید این روزها به 
دغدغه اساسی صنعت خودرو تبدیل شده است . از 
یک سو از آن جا که صنعت خودرو مشمول ماده ۱4۱ 
قانون تجارت است . پرداخت تسهیلات بانکی به این 
صنعت امکان پذیر نبوده و از سوی دیگر تسهیلات 
پیش بینی شده از ســوی بانک مرکزی نیز بنا به 
دلایلی از جمله سیاست های انقباضی این بانک ، تا 
کنون وارد فاز عملیاتی نشده است از این رو تأمین 
نقدینگی در این صنعت بیشتر از هر زمان دیگری به 

بن بست خورده است .
فعالان این حوزه معتقدند که بازنگری در سیاست 
های بانک مرکــزی و همچنین اتخاذ راهبردهایی 
همچون آزادسازی پیش فروش ها از سوی وزارت 
صمت می تواند در کنار فروش دارایی هایی غیر مولد 
کمک زیادی به صنعت خودرو تأمین نقدینگی این 
صنعت داشته باشد . براساس نظرآن ها اجرای دوباره 
پیش فروش ها می توانــد نقدینگی را به صورت 
مستقیم به بدنه صنعت خودرو تزریق و شرایط را 
برای تولید بیشتر فراهم کند . فرهاد به نیا  سخنگوی 
انجمن سازندگان قطعات و مجموعه های خودرو با 
تأکید بر این که با اقدامات اخیر بانک مرکزی و عدم 
همکاری در پرداخت تسهیلات بدون شک تولید در 
صنعت خودرو دشوارتر از وضعیت فعلی خواهد شد، 
گفت در چند ماه اخیربانک مرکزی مانع از پرداخت 
تســهیلات به صنعت خودرو شــده است این در 
حالیست که بر اساس پیش بینی ها مقرر شده تا این 
تسهیلات باز باز پرداخت 4 در صدی انجام شود و 
تســهیلات بلا عوض نبوده وبه طور معمول باید به 
تولید کننده پرداخت شود اما ممانعت از پرداخت آن 
باعث به وجود آمدن مشکلات زیادی برای صنعت 
قطعه شده است. وی با بیان این که خودروسازان 
فروش روزانه خود را دارنــد و از محل این فروش 

نسبت به پرداخت های روزانه خود اقدام می کنند، 
افزود: مازاد این پرداختی باید در اختیار قطعه سازان 
قرار گیرد اما در عمل به دلیل نبود نقدینگی تحت 
اختیار خودروســازان، این اتفاق رخ نمی دهد که 
باعث بروز مشکلات زیادی برای قطعه سازان شده 
است . این فعال صنعت قطعه ادامه داد: راهکاری که 
در این زمینه پیشنهاد می شود و به سرعت می تواند 
منابع مالی را  به بدنه صنعت قطعه تزریق کند . پیش 
فروش خودرو است چرا که پیش فروش خودرو به 
معنای دریافت نقدینگی و تأمین قطعات برای تولید 

بیشتر است.
به نیا بــا بیان این که برای تأمین پیش فروش ها ی 
انجام شــده نیازمند افزایش تیراژ تولید هستیم ، 
تصریح کرد : در این شــرایط اگر تیــراژ روزانه 

خودروسازان دو هزار دستگاه خودرو است باید این 
میزان به دو هزار و 500 دستگاه افزایش یابد تا هم 
معوقات پرداخت شود و هم توان پاسخگویی به پیش 
فروش ها وجود داشــته باشد. سخنگوی انجمن 
سازندگان قطعات و مجموعه های خودرو همچنین 
فروش اموال و دارایی های غیر تولیدی خودروسازان 
را از دیگر راهکارهای تأمین مالی خودروســازان 
دانست و گفت : در صورت تحقق این موارد به طور 
همزمان احتمال افزایش تیراژ و پاســخگویی به 
تعهداتی که قرار اســت وجود داشته باشد ، وجود 
خواهد داشت و در این شــرایط صنعت خودرو از 
چالشی که در آن قرار دارد، بیرون کشیده خواهد 
شد . وی در خصوص آخرین وضعیت تسهیلات ارزی 
۷ هزار میلیارد تومانی خودروســازان نیز گفت : 

مصوبه پرداخت تســهیلات به خودروسازان در 
زمستان سال گذشته به تصویب هیأت دولت رسید 
و بر اساس آن پرداخت 4 هزار میلیارد تومان آن در 
دستور کار قرار گرفت و برای پرداخت باقی آن که 
رقمی معادل ۷ هزار میلیارد تومان بود، بانک مرکزی 
دستور پرداخت ارزی آن را صادر کرد که تا به امروز 
این رقم ارزی به قطعه ســازان و خودروســازان 
پرداخت نشده است . به نیا ادامه داد : در آن زمان که 
مقررشد این تســهیلات به صورت ارزی پرداخت 
شود، این پرسش مطرح شد باز پرداخت تسهیلاتی 
که امروز پرداخت می شود با چه قیمت ارزی خواهد 
بود وآیا این باز پرداخت باید بر اساس شرایط آینده 

بازار انحام شود یا خیر ؟
او با اشاره به نگرانی فعالان صنعت خودرو و قطعه از 
نوســانات ارزی در آینده تصریح کرد : در صورت 
نوســان قیمت ارز فعالان این حوزه متحمل زیان 
بالایی در باز پرداخت تســهیلات می شوند بر این 
اساس پیشنهاد شد دو روش در دستور کار قرار گیرد. 
سخنگوی انجمن سازندگان قطعات و مجموعه های 
خودرو افزود : در این روش نخست پیشنهاد شد که 
این تسهیلات به صورت ریالی پرداخت شود و یا در 
صورت پرداخت ارزی ، نرخ ارز برای باز پرداخت آن 
نیز از هم اکنون مشــخص شده باشد تا در آینده با 
نوسانات احتمالی ، هر دو طرف مکلف به انجام توافق 
انجام شده باشــند. اما بانک مرکزی در این زمینه 
کاملا” مقاومت کرد به طوری که مشخص نیست به 
چه دلیلی علاقمند به رونق تولید در صنعت خودرو 
نیست بر این اساس یکی از مشکلات اصلی صنعت 
خودرو قطعه را باید تأمین نقدینگی و سیاست های 
بانک مرکزی دانست این در حالیست که با تکیه بر 
روش های ذکر شــده می توان نســبت به تأمین 

نقدینگی در صنعت خودرو اقدام کرد.

روش های جدید تأمین نقدینگی به کمک خودروسازان بیاید

پیشنهاد هایی برای اثر بخشی تسهیلات ارزی 
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